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PROTOKÓŁ Nr XLIII/2017 
 

z obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej Leszna VII kadencji, odbytej  
w dniu 28 grudnia 2017 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta Leszna  
ul. Kazimierza Karasia nr 15 w Lesznie, w godzinach od 10:00 do 14:32. 
 
 
Pan Przewodniczący Sławomir Szczot przewodniczy obradom XLIII Sesji 
Rady Miejskiej Leszna.  

 
Pan Przewodniczący Szczot – Otwieram obrady 43 Sesji Rady 

Miejskiej Leszna. 
 

-    Witam mieszkańców Miasta Leszna, 
-    Witam Radnych Rady Miejskiej Leszna, 
- Witam Pana Łukasza Borowiaka Prezydenta Miasta Leszna i jego  
     współpracowników, 
-    Witam zaproszonych gości przybyłych na obrady dzisiejszej Sesji, 
-    Witam przedstawicieli nowo wybranej Młodzieżowej Rady Miasta Leszna, 
-  Witam przedstawicieli mediów lokalnych, prasy, radia i telewizji kablowej oraz 
     mieszkańców, którzy będą oglądali dzisiejsze obrady. 
 
  Pan Przewodniczący Szczot – Stwierdzam, że na 22 radnych,          
w Sesji na chwilę obecną uczestniczy 15 radnych, 6 radnych jest nieobecnych,            
7 radnych jest nieobecnych. Informuję Państwa Radnych, że nie wniesiono uwag 
do Protokółu 42 Sesji Rady Miejskiej Leszna. Proszę o uwagę! Proszę Państwa! 
Komisarz Wyborczy w Lesznie w dniu 18 grudnia wydał postanowienie w sprawie 
wygaśnięcia mandatu Radnego Rady Miejskiej Leszna Pana Ryszarda Hayna           
w okręgu wyborczym nr 1 lista nr 17 KWW Tomasza Malepszego Lewica dla 
Leszna wskutek pisemnego zrzeczenia się mandatu – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 1 do niniejszego protokółu. W związku z postanowieniem Pana 
Komisarza, razem z Panem Prezydentem uważamy, że jest to dobry moment, aby 
podziękować Radnemu Panu Ryszardowi Haynowi. Bardzo proszę Panie Radny 
do nas. Szanowny Panie Ryszardzie! Chcielibyśmy tutaj w tym miejscu Panu 
podziękować za wieloletnią służbę na rzecz mieszkańców Miasta Leszna. 
Wielokrotnie ta służba była doceniana, ponieważ kilka razy był Pan wybierany 
radnym, więc jest to dowód na to, że Pana praca i przynosiła efekty mieszkańcom 
i byli z tego zadowoleni wybierając Pana na radnego. No, jest taki moment kiedy 
trzeba się pożegnać, jest zawsze są to momenty smutne, gdzie kończymy, gdzie 
Pan kończy swoją służbę publiczną, bo tak rozumiem Pana deklarację, a my 
musimy się z Panem pożegnać. Jeszcze raz Panu serdecznie w imieniu 
mieszkańców dziękuję.         
 
Brawa.   

 
Pan Prezydent Borowiak – Szanowni Państwo! Ja też chciałem 

podziękować w imieniu moim oraz moich współpracowników za pracę w Radzie 
Miejskiej Leszna. Dziękuję za wiele cennych uwag, czasami krytycznych, 
ważnych, merytorycznych. Dziękuję za czas poświęcony na rzecz mieszkańców 
Miasta Leszna. I z mojej strony oraz ze strony moich współpracowników też Panie 
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doktorze serdecznie chciałem podziękować i życzę Panu wszystkiego najlepszego 
w tej dalszej karierze zawodowej, już niestety nie z nami, ale mam nadzieję, że 
będzie Pan cały czas obserwował działalność Rady Miejskiej Leszna, działalność 
władz miasta Leszna i z tej strony, z tego miejsca chciałem też serdecznie Panu 
podziękować. Wręczę Panu taki upominek – grawerton z życzeniami wszystkiego 
najlepszego. Dziękuję bardzo.   
 
 Brawa.   

 
Pan Radny Malepszy – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 

Drogi Ryszardzie! W imieniu klubu, który zawsze reprezentowałeś, klubów 
lewicowych, chcieliśmy podziękować za wkład osobisty, niemały w dorobek 
leszczyńskiego samorządu. Bardzo dziękujemy za mądrość, za doświadczenie, za 
kulturę, za umiar, który zawsze emanował w Pana wypowiedziach, w Twoich 
wypowiedziach. Bardzo dziękujemy. Po człowieku pozostaje to, co zrobił, czego 
dokonał. Dokonałeś wiele, pozostajesz w pamięci naszej, ale nie tylko, 
mieszkańców Leszna, jako człowiek, który sporo czynił dla rozwoju Miasta Leszna. 
Bardzo dziękujemy. Życzymy takiego dobrego okresu życia, już po przejściu z tej, 
z tego zejścia z ołtarza służby publicznej na, już na ziemię, tak. Dziękuję bardzo.    

 
Brawa.   

 

Pan Hayn – Wypadałoby coś powiedzieć chyba, prawda? Dziękuję, 
że Państwo żeście uczynili z tego taki można powiedzieć wzruszający dla mnie też 
moment. Myślę, że mogę tylko jeszcze raz podziękować za współpracę wszystkim 
Państwu tu obecnym, wszystkim mieszkańcom Leszna, moim wyborcom za to, że 
miałem możność i zaszczyt przez tyle lat pełnić tę funkcję. Dziękuję za dzisiejsze 
pożegnanie, że tak powiem, ale miał rację Pan Prezydent mówiąc, że na pewno 
będę śledził i jakoś emocjonalnie będę związany zawsze, no bo trudno nagle tak 
przeciąć pępowinę jak to się zwykło mówić, a ponieważ zbliża się Nowy Rok, to 
życzę Państwu wszystkim pomyślności w Nowym Roku, żeby na tej sali były 
podejmowane racjonalne, mądre i korzystne dla mieszkańców i dla miasta decyzje 
i najlepszego wszystkiego dla Państwa i Waszych bliskich. Dziękuję bardzo.  
 
Brawa.   

 
  Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo.     
 

Brawa.   

        

Pan Hayn – I pozwólcie Państwo, że się pożegnam. Już nieco inne 
zajęcia czekają mnie. Nie chciałbym już dalej swoją osobą absorbować. Dziękuję 
uprzejmie.        

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękujemy bardzo.  
W dniu 27 grudnia br. Komisarz Wyborczy w Lesznie wydał postanowienie  
w sprawie wstąpienia w skład Rady Miejskiej Leszna Pani Grażyny Banasik, która 
w wyborach uzyskała kolejno największą liczbę głosów i nie utraciła prawa 
wybieralności – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego 
protokółu. Na podstawie art. 23a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym, który mówi, że radni, którzy uzyskali mandat w czasie trwania kadencji, 
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składają ślubowanie na pierwszej sesji, na której są obecni. Aby uczynić zadość 
wymogom ustawy, proszę Panią Grażynę Banasik o złożenie ślubowania. Po 
odczytaniu przeze mnie roty ślubowania, proszę Panią Grażynę Banasik  
o wypowiedzenie słowa „ślubuję”. Informuję, że ślubowanie może być złożone 
także z dodaniem słowa „Tak mi dopomóż Bóg”. A wszystkich Państwa proszę  
o powstanie, a Panią Grażynę Banasik proszę o podejście do mnie i złożenie 
ślubowania. „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję 
uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.”  

Pani Banasik – Ślubuję.  
Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Witamy Panią 

serdecznie w gronie Radnych Rady Miejskiej Leszna. Życzymy sobie dobrej 
współpracy.  

 
Brawa. 

 
Pan Przewodniczący Szczot – Mam nadzieję, że w tej kadencji było 

to ostanie pożegnanie i ostatnie powitanie. Zapraszamy do stołu Panią Grażynę.     
Państwo Radni otrzymaliście Państwo porządek obrad dzisiejszej Sesji oraz 
uzupełnienie porządku obrad – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 3  
do niniejszego protokółu. Przed dzisiejszą Sesją otrzymaliście Państwo: 
– Autopoprawki do zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2017 

– DRUK Nr 621, 
– Autopoprawki do uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 – DRUK  

Nr 589, 
– II wersję projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Leszna na lata 2017-2028 – DRUK Nr 622, 
– Autopoprawki do Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 

2018-2030 – DRUK Nr 587,  
– projekt uchwały w sprawie zmian w składach osobowych komisji – DRUK  

Nr 626.   
Pan Przewodniczący Szczot – W dniu 21 grudnia Prezydent Miasta 

Leszna zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad XLIII Sesji 
Rady Miejskiej Leszna projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej 
Leszna z dnia 30 listopada 2017 roku zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej Leszna 
z dnia 19 stycznia 2017 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek 
jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowych zakładów 
budżetowych na rok 2017 – DRUK Nr 625 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik 
Nr 4 do niniejszego protokółu. Proponuję zatem ten projekt uchwały umieścić            
w podpunkcie 3 pkt 4 porządku obrad dzisiejszej sesji. Pozostałe podpunkty będą 
miały kolejne litery. Proszę jeszcze o przegłosowanie, czyli wyrażenie zgody                  
o wprowadzenie do porządku obrad uchwały na DRUKU Nr 626 w sprawie zmian 
w składach osobowych komisji do porządku obrad dzisiejszej Sesji w związku ze 
zmianami w składzie Rady Miejskiej. Bardzo proszę o przygotowanie się do 
głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za tym, aby wprowadzić projekt 
uchwały na DRUKU Nr 626 do dzisiejszego porządku obrad, proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał?  
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Wniosek został przyjęty:  
19 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się.  

 
Pan Przewodniczący Szczot – Zatem wprowadzam do porządku 

obrad 43 Sesji projekt uchwały na DRUKU Nr 626 do pkt-u 4 podpunkt 10. Czy są 
jakieś inne propozycje z sali? Nie widzę. W związku z tym proszę  
o przegłosowanie całego porządku obrad. Kto z Pań i Panów Radnych jest za 
przyjęciem całego porządku obrad, po tej jednej zmianie i dołączeniu kolejnych 
projektów uchwał, proszę o podniesienie ręki, proszę o naciśnięcie odpowiedniego 
przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką 
Radę, że nowy porządek obrad został podjęty jednomyślnie  
 
Wniosek został przyjęty:  
19 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – Przystępujemy zatem do realizacji 
porządku obrad 43 Sesji Rady Miejskiej Leszna.    
 
Porządek obrad: 
 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
3.  Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2017 – DRUK Nr 621, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2017-2028 

– DRUK Nr 622, 
3)  zmiany uchwały Rady Miejskiej Leszna Nr XLII/562/2017 z dnia 30 listopada 

2017 roku zmieniającej Uchwałę nr XXXI/385/2017 Rady Miejskiej Leszna                 
z dnia 19 stycznia 2017 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek 
jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowych zakładów 
budżetowych na rok 2017 – DRUK Nr 625, 

4) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2017 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków – DRUK 
Nr 623, 

5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2018 
-2030 – DRUK Nr 587, 

6) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych  
dla samorządowych zakładów budżetowych na rok 2018 – DRUK Nr 588, 

7) uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 – DRUK Nr 589,  
8) wzniesienia w Lesznie pomnika Armii Krajowej – DRUK Nr 620, 
9) rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Leszna – DRUK Nr 624, 
10)  zmian w składach osobowych Komisji Edukacji, Komisji Praworządności  

 i Porządku Publicznego oraz Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej     
 Leszna – DRUK Nr 626. 
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5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wolne głosy i wnioski. 
7. Zakończenie. 
 
Pkt 2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Szanowni Państwo Radni! Od 
poprzedniej zwyczajnej Sesji naszej Rady minął niemal miesiąc. Okres ten Radni 
przeznaczyli na prace związane z przygotowaniem do dzisiejszej Sesji 
budżetowej.  
24 listopada przedstawiono Radnym multimedialną prezentację projektu budżetu 
na rok 2018, prezentację poprzedziło przedstawienie oceny ratingowej Leszna. Na 
podstawie §6 Uchwały Nr 44/521/2010 Rady Miejskiej Leszna z dnia 24 czerwca 
2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta 
Leszna, w dniu 22 listopada przekazałem projekty projekt uchwały budżetowej 
wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi do zaopiniowania stałym 
komisjom Rady. Od 4 grudnia ruszył cykl spotkań Komisji problemowych maszej 
Rady poświęconej przyszłorocznemu budżetowi. Podsumowanie dyskusji                    
w Komisjach nastąpiło na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Finansowej z udziałem 
przewodniczących wszystkich Komisji problemowych. Zebrane wnioski z Komisji 
przekazano Panu prezydentowi celem ustosunkowania się do nich.  
Komisarz Wyborczy w Lesznie postanowieniem z dnia 18 grudnia stwierdził 
wygaśnięcie mandatu Radnego Pana Ryszarda Hayna wskutek pisemnego 
zrzeczenia się mandatu. 
13 grudnia uczciliśmy 36. rocznicę wprowadzenia stanu wojennego, złożyliśmy 
wiązanki kwiatów przy pomniku Ludziom Solidarności, oddając hołd wszystkim 
ofiarom i bohaterom tych tragicznych wydarzeń. 
W okresie międzysesyjnym uczestniczyłem między innymi  
w koncercie charytatywnym "Tytka charytatywna - Energia serc" w kościele  
pw. Św. Antoniego w Lesznie.  
W dniu 18 grudnia uczestniczyłem w Wielkopolskim Urzędzie Wojewódzkim  
w ogłoszeniu wyników konkursu „Wielkopolska gmina przyjazna rodzinie”, 
zorganizowanego przez Wojewodę Wielkopolskiego. Samorząd Leszna wraz  
z Śremem i Gnieznem został laureatem konkursu wielkopolskiego. Doceniono 
działania prorodzinne, m.in. Leszczyńskie Becikowe, Kartę Leszczyńskiej Rodziny, 
dofinansowanie żłobków, stypendia w ramach Miejskiego Programu Wspierania 
Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży, także wychowanie wodne oraz za to, że 
od stycznia Miasto Leszno wspólnie z Caritas Archidiecezji Poznańskiej, 
prowadzić będzie mieszkania treningowe dla kilku osób. Doceniono także 
działania leszczyńskiego samorządu skierowane przeciwko dłużnikom 
alimentacyjnym. I rzeczywiście, proszę Państwa, byłem świadkiem tego 
wydarzenia. Zawsze przed wymienieniem nazwy gminy, która została 
uhonorowana, pierwszą wymienioną gminą było Leszno i ta laudacja trwała tak 
długo i wymienianie tych wszystkich rzeczy, które robimy na rzecz rodziny tak 
długo, że było już zniecierpliwienie na sali o jaką miejscowość chodzi i na końcu 
padło Leszno. Także rzeczywiście myślę, że bezspornie zajęliśmy pierwsze 
miejsce. To oczywiście jestO jeszcze taka konstatacja jest taka, że większość 
tych pomysłów dotyczących wspierania rodziny padała z tej sali i ta sala te 
projekty przyjmowała. Myślę, że to był stosunek 70 do 30, 70-radni, 30-prezydent  
i jego służby. Myślę, że to tak, myślę, że będzie sprawiedliwie jak tak ocenię. 
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Także byliśmy wyjątkiem, bo zazwyczaj w innych gminach organy wykonawcze są 
tymi wychodzącymi naprzeciw, a tutaj Leszno tym się może szczycić, Rada 
Miejska tym się może szczycić, że to Rada z takimi inicjatywami wychodziła.     
Wczoraj 27 grudnia, obchodziliśmy w Lesznie obchody 99. rocznicy wybuchu 
Powstania Wielkopolskiego. Główne uroczystości odbyły się o godz. 9.00                       
w Kwaterze Powstańców Wielkopolskich na cmentarzu parafialnym przy  
ul. Kąkolewskiej. Złożyliśmy wiązanki kwiatów, zapaliliśmy znicze. Uroczystościom 
towarzyszyły imprezy towarzyszące; 27 grudnia, od 9.00 do 18.00 turniej 
koszykówki na Hali Trapez, tego samego dnia o 18.00, promocja książki 
Krzysztofa Galubińskiego poświęconej sylwetce Powstańca Wielkopolskiego  
pt. „Tadeusz Simiński – wielkopolski los", Biblioteka Ratuszowa. Odbyło to się 
rozumiem w Rynku, Biblioteki Ratuszowej, tak.   
Pragnę gorąco podziękować za wszystkie zaproszenia, niestety nie na wszystkie 
mogłem odpowiedzieć swoim osobistym uczestnictwem, ale tutaj tak koleżanka mi 
podpowiada, że godnie Pani wiceprzewodnicząca Barbara Mroczkowska, godnie 
reprezentowała Radę Miejską Leszna.  
Przypomnę jeszcze, że oczekuję na stanowiska szefów klubów w sprawie 
zaproponowanego przeze mnie projektu uchwały w sprawie likwidacji Pomnika 
Wdzięczności Armii Czerwonej. Takie stanowisko wpłynęło jedynie z klubu Lewica 
dla Leszna. Czekam na opinie pozostałych klubów.  
Informuję także, że poprosiłem o zaopiniowanie wszystkich przewodniczących 
Komisji problemowych wniosku o wycofanie naszego członkostwa ze Związku 
Miast Polskich. Ponawiam ten wniosek w związku z tym, że przypada nam kolejna 
rata 19 tys. zł za uczestnictwo w tym stowarzyszeniu, a nie korzystamy z żadnych 
dobrodziejstw. No przynajmniej ja nic o tym nie wiem, żebyśmy korzystali z takich 
dobrodziejstw uczestnictwa w tym stowarzyszeniu. Proszę o zaopiniowanie 
poszczególne komisje tego wniosku. Jeżeli będzie to odmowna to oczywiście 
zapłacę, znaczy wydam polecenie zapłacenia kolejnej raty.  
Przypominam Państwu przewodniczącym o przygotowaniu planów pracy Komisji 
problemowych na rok 2018 oraz sprawozdań z Komisji za rok 2017.  
Statystyki statystyki zostały już Państwu przewodniczącym przekazane. A jeszcze 
garść takich informacji. Proszę Państwa! Poszczególne komisje w roku 2017 
spotykały się z rożną częstotliwością. Najczęściej na indywidualnych komisjach  
26 razy spotykała się Komisja Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej przy średniej 
frekwencji 83%. Następnie Komisja Spraw Społecznych przy dużej frekwencji  
87, prawie 88%. No Komisja Spraw Społecznych zajęła 1 miejsce w tym rankingu. 
2 miejsce w tym rankingu zajęła Komisja Kultury i Sportu, co prawda miała  
19 posiedzeń, ale wysoka frekwencja 85%. W roku 2017 odbyło się 11 Sesji Rady 
Miejskiej Leszna, plus ta dzisiejsza. Frekwencja na Sesjach w powyższym okresie 
wynosiła bardzo ładnie 94 prawie 95%. W dniach 27 stycznia 2017 roku oraz  
15 maja 2017 roku odbyły się Nadzwyczajne Sesje Rady Miejskiej Leszna.  
W okresie sprawozdawczym, czyli od 1 stycznia do 27 grudnia Rada Miejska 
Leszna podjęła 205 uchwał. W okresie sprawozdawczym odbyło się 11 wspólnych 
posiedzeń Komisji problemowych, na których frekwencja wyniosła 81%. 
W mijającym roku dwukrotnie zmienił się skład naszej Rady; we wrześniu nasze 
szeregi opuścił Pan Radny Piotr Kois. Jego miejsce zajął Pan Dawid Helsner, zaś 
w grudniu rezygnację z funkcji złożył Pan Radny Ryszard Hayn, na jego miejsce 
wstąpiła Pani Grażyna Banasik.  
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 Na zakończenie pragnę zaprosić na spotkanie noworoczne Radnych 
wszystkich kadencji, które odbędzie się 12 stycznia o 17.00 w Miejskim Ośrodku 
Kultury. 
 Wszystkie dokumenty i pisma, z których o których mówiłem w swojej 
informacji znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miejskiej Leszna. 

Proszę Państwa! Korzystając z okazji chciałbym, w imieniu 
wszystkich radnych, złożyć mieszkańcom miasta Leszna najserdeczniejsze 
życzenia Noworoczne. Niech ten rok 2018 będzie rokiem dla nas szczęśliwym. 
Niech będzie rokiem spełnionych marzeń. Niech to będzie rok na miarę naszych 
oczekiwań i wyraźnej poprawy jakości naszego życia w mieście. Szczęśliwego 
Nowego Roku! Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania do tej informacji? Nie 
widzę. Dziękuję. Bardzo proszę Pana Prezydenta o przedstawienie swojego 
sprawozdania.     
 
Pkt 3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna.  
 

Pan Prezydent Borowiak – Dziękuję bardzo. Panie 
Przewodniczący! Wysoka Rado! Przedkładam sprawozdanie z pracy Prezydenta 
Miasta Leszna w okresie od 1 grudnia do 28 grudnia br.  
1 grudnia uczestniczyłem wspólnie z mieszkańcami Leszna  
w ubieraniu choinki przy lodowisku miejskim. Jak co roku mogłem liczyć na 
wsparcie wielu organizacji pozarządowych, klubów sportowych, przedszkoli, szkół. 
Była sympatyczna, fajna atmosfera. Wspólnie ubieraliśmy choinkę. To już 
przypomnę po raz czwarty, znaczy po raz czwarty ubieramy miejską choinkę. 
Wspólna integracja, wspólna zabawa. Chciałem serdecznie podziękować 
wszystkim osobom, które zaangażowały się w ubieraniu miejskiej choinki. W ten 
sposób rozpoczęliśmy już świętowanie Świąt Bożego Narodzenia. Były życzenia, 
naprawdę jeszcze raz wielki szacunek dla wszystkich osób, które wspólnie ze mną 
ubierały miejską choinkę.        
4 grudnia uczestniczyłem w koncercie oraz w obchodzonych przez organizacje 
pozarządowe jubileuszach. Podczas gali wręczyłem wyróżnienia organizacjom, 
instytucjom, stowarzyszeniom, które powstały rok temu oraz obchodzą okrągłe 
jubileusze działalności, począwszy od 5 lat aż do 105 lat. Podziękowałem również 
osobom, które brały udział w inicjatywach lokalnych, zaangażowały się w projekcie 
budżet obywatelski oraz firmom, które wspierały przedsięwzięcia społeczne. 
5 grudnia uczestniczyłem w otwarciu wystawy z okazji 150. rocznicy urodzin 
Józefa Piłsudskiego, która była zorganizowana w Miejskiej Bibliotece Publicznej. 
Tego samego dnia uczestniczyłem w Gali Wolontariatu oraz  
w rozstrzygnięciu konkursu Leszczyński Wolontariusz Roku 2017.  
6 grudnia odbyła się inauguracja Jarmarku świątecznego na Rynku oraz iluminacji 
świątecznej. W Bibliotece Ratuszowej w Lesznie miało miejsce spotkanie 
kulturalne pt. „Imieniny Świętego Mikołaja”. Wydarzenie to było znakomitą okazją 
do tego, aby spotkać się ze św. Mikołajem, patronem Bazyliki Mniejszej, poznać 
jego historię, legendy, porozmawiać o Lesznie. 
8 grudnia odbyło się oficjalne wręczenie specjalistycznego sprzętu, który Miasto 
Leszno wspólnie z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu zakupili dla Komendy Miejskiej Państwowej 
Straży Pożarnej w Lesznie.  
13 grudnia, z okazji rocznicy wybuchu stanu wojennego, złożyłem wiązankę 
kwiatów i zapaliłem znicz pod pomnikiem Ludziom Solidarności. Tego samego 
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dnia uczestniczyłem w otwarciu nowej pracowni endoskopowej  
w Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym w Lesznie. Przypomnę, że środki finansowe 
na doposażenie przekazały samorządy powiatu leszczyńskiego, ale najwięcej 
środków przeznaczyło miasto Leszno. Przypomnę, że była to kwota 0,5 mln zł. 
Jeszcze raz serdecznie Państwu Radnym dziękuję, ponieważ taki gest jest co 
roku i co roku Wojewódzki Szpital Zespolony otrzymuje pomoc finansową ze 
strony naszego samorządu.   
14 grudnia odbyła się konferencja „Człowiek w centrum. Rewitalizacja Leszna”. 
Było to podsumowanie wszystkich naszych działań, które do tej pory w ramach 
rewitalizacji wykonaliśmy, zrobiliśmy, ale także te zadania, które planujemy 
przeprowadzić. Omawialiśmy zmiany jakie jeszcze są przed nami. Przypomnę, że 
proces samej rewitalizacji na podstawie programu, który przyjęliście Państwo 
będzie trwał kilkanaście lat. Również 14 grudnia uczestniczyłem w oficjalnym 
otwarciu pierwszej hali pneumatycznej w Wielkopolsce. W sumie można 
powiedzieć jest to druga, ale pierwsza pod kątem tego wspólnego naszego 
partnera czyli Akademii Reisa. Wspólnie no przeprowadziliśmy bardzo ważną 
inwestycję w Szkole Podstawowej nr 7, właściwie na boisku, który został przykryty. 
Przypominam tylko, że to jest taka uproszczona procedura partnerstwa publiczno-
prywatnego. I tu można powiedzieć, że miasto Leszno naprawdę stanęło na 
wysokości zadania i pokazało, że można wspólnie z partnerem biznesowym 
przeprowadzić bardzo ważne inwestycje w mieście Lesznie.    
18 grudnia, o tym już wspomniał Pan przewodniczący, otrzymaliśmy wyróżnienie 
w drugiej edycji konkursu „Wielkopolska Gmina Przyjazna Rodzinie”. Bardzo 
cenna nagroda, cenne wyróżnienie. Jeszcze raz też z tego miejsca chciałem 
Państwu Radnym podziękować, ponieważ wiele projektów uchwał było 
przygotowanych właśnie poprzez Państwa pracę. No, jest to naprawdę ogromne 
wyróżnienie za nasze działania na niwie społecznej.  
20 grudnia podpisałem umowę z wykonawcą, który wygrał przetarg na remont 
strzelnicy sportowej. Bardzo ważne też zadanie. Taka informacja, którą chciałbym 
Państwu przekazać. Plac budowy zostanie przekazany na początku stycznia i już 
od początku stycznia będzie można obserwować prace rozbiórkowe pewnych 
elementów obiektu, a później już w okresie wiosennym rozpoczną się konkretne 
prace modernizacyjne. Umowa opiewa na kwotę 4,7 mln zł, z czego  
2 mln stanowi dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i Turystyki. W tym czasie 
jeszcze dokonaliśmy aneksu z ministerstwem, czyli wydłużyliśmy termin realizacji 
tego zadania.  
22 grudnia wspólnie z Panem Prezydentem Piotrem Jóźwiakiem rozdawaliśmy 
mieszkańcom Leszna flagi powstańcze. Trwało to naprawdę kilka dosłownie 
minut. Jest prośba od mieszkańców, aby ewentualnie jeszcze dokupić, zakupić 
flagi powstańcze. Zdawaliśmy sobie sprawę z Prezydentem, że potrwa to 
naprawdę kilka minut no i to stało się faktem. Rzeczywiście duże zainteresowanie 
i te flagi powstańcze, wiszą nie tylko na obiektach publicznych, komunalnych, ale 
także na wielu prywatnych nieruchomościach. 
Warto też wspomnieć, że zakończyła się budowa ciągu pieszo-rowerowego po 
wschodniej części ul. Grunwaldzkiej, na odcinku od skrzyżowania  
z al. Jana Pawła II do 55 Pułku Piechoty. Ścieżka ma około 600 metrów długości, 
3,5 metra szerokości, nowa nawierzchnia bitumiczna. Ciąg został oznakowany. 
Jest to ciąg pieszo-rowerowy. Mamy kolejny wyremontowany trakt, gdzie można 
już swobodnie przejechać rowerem. Jak Państwo doskonale wiecie ten odcinek 
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był bardzo mocno zniszczony, zdegradowany, dlatego słusznie podjęliśmy decyzję 
o remoncie tego ciągu.    
Także zostały zakończone roboty budowlane na ul. Strzeleckiej. Ci Państwo,  
czy mieszkańcy Leszna, którzy już byli na ul. Strzeleckiej mogą zobaczyć 
całkowicie nowy wymiar tej ulicy, ulicy nowoczesnej z wieloma przestrzeniami 
parkingowymi. Przypomnę tylko, że wykonawcą tego zadania była firma Strabag. 
Przebudowaliśmy także, ustawiliśmy nowe lampy, jest ich dokładnie 38. Kwota 
dofinansowania, udało nam się w ostatniej chwili otrzymać dofinansowanie, to jest 
prawie 400 tys. zł, z czego bardzo się cieszę, ponieważ no to dofinansowanie było 
zagrożone, ale czekaliśmy na pewne oszczędności, których nie było. Natomiast 
był problem z realizacją jednego zadania w jednej z gmin, no i udało się uzyskać 
dofinansowanie, które nas bardzo cieszy.    

Uczestniczyłem w wielu spotkaniach opłatkowych. Za te życzenia, za 
te zaproszenia bardzo serdecznie wszystkim dziękuję. Było ich bardzo dużo. 
Musieliśmy dzielić się obowiązkami z Wiceprezydentami, ale naprawdę bardzo 
cieszy ta aktywność wielu nowo powstałych klubów. Tych spotkań było bardzo 
dużo i za to serdecznie jeszcze raz z tego miejsca dziękuję. Ale warto odnieść się 
do Wigilii, która jest organizowana dla osób bezdomnych, osób samotnych, też 
wielkie zaangażowanie wielu wolontariuszy, wielu sponsorów. W dniu Wigilii, jak 
co roku, spotykamy się w Miejskim Ośrodku Kultury. Jeszcze raz serdecznie 
dziękuję, ponieważ oprócz wieczerzy każdy, który przyszedł na wspólne życzenia, 
wspólną wieczerzę, otrzymał podarunek i upominki. Myślę, że warto kontynuować 
to, to jest już tradycja prawie dwudziestoletnia. Przypomnę, że pierwsza Wigilia 
była organizowana na dworcu PKP, później zmieniała swoje miejsce, ale jedno 
mogę powiedzieć, cieszy mnie osobiście zaangażowanie wielu ludzi, których co 
roku można zobaczyć ich mocno zaangażowanych. Także jeszcze raz z całego 
serca dziękuję ludziom dobrego serca.       
27 grudnia została opublikowana przez Wojewodę Wielkopolskiego lista wniosków 
zakwalifikowanych do dofinansowania w ramach „Programu rozwoju gminnej  
i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. Wniosek Miasta Leszna 
dotyczący modernizacji ul. Lipowej uzyskał dofinansowanie w pełnej 
wnioskowanej kwocie, tj. 2.844.000,00 zł, czyli wczoraj zostało to, 
w dniu wczorajszym zostało to potwierdzone przez Wojewodę Wielkopolskiego. 
Jedna też ważna informacja dla Państwa Radnych. Już na początku stycznia 
ogłaszamy przetarg na tą inwestycję. Te zadanie będzie nadzorował od początku 
do samego końca Miejski Zarząd Dróg i Inwestycji.    
Pragnę poinformować radnych, że dyrektor Aresztu Śledczego  
w Lesznie zwrócił się z propozycją skierowania 4 osób do wykonywania 
nieodpłatnej pracy w ramach prac na cele społeczne w 2018 roku. Na tą 
propozycję przystał dyrektor Miejskiego Zakładu Zieleni w Lesznie, po 
wcześniejszej rozmowie ze mną. Do pracy w tym zakładzie skierowane zostaną  
4 osoby. Wymiar czasu pracy odpowiadać będzie pełnemu etatowi i w 2018 roku 
wyniesie 2016 godzin na  jednego skazanego.    
Szanowni Państwo! Jeżeli chcecie Państwo uzyskać informacje  
o przetargach, o zbyciu nieruchomości, informacje o rynku pracy, jestem do 
Państwa dyspozycji. Te informacje znajdują się na stronach internetowych miasta 
Leszna, ale chciałbym Państwu powiedzieć kilka słów. Wydaje mi się, że jestem  
w tym momencie też zobowiązany, ponieważ przed Sesją mieliśmy spotkanie 
z szefami klubów. Rozmawialiśmy na temat naszych rozmów i działań podjętych 
przez moją osobę i moich współpracowników w sprawie basenu. Jak Państwo 
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wiecie temat ten, no jest szeroko dyskutowany przez mieszkańców Leszna,  
a także przez Państwa Radnych. Drodzy Państwo! Rozmowy praktycznie toczyły 
się od kwietnia, bo dokładnie 24 kwietnia prezes zarządu Pan Przemysław 
Biechowiak przysłał pismo, aby podjąć jakieś odpowiednie działania. 
Zaawansowane rozmowy rozpoczęły się w okresie przedwakacyjnym. Natomiast, 
no już takie bardzo już konkretne plus spotkania z Panią Danutą Gudzowaty 
odbywały się w okresie jesiennym. Drodzy Państwo! W bardzo taki syntetyczny 
sposób poinformuję Państwa o tych naszych działaniach i propozycjach jak  
i ze strony spółki, jak i ze strony miasta. Więc drodzy Państwo! Pan Biechowiak 
jako prezes zarządu wstępnie wystąpił z propozycją, aby miasto w różnej to formie 
wyłożyło rocznie z budżetu miasta kwotę 1,2 mln zł. Tak naprawdę była kwota, 
która wynikała ze strat, które spółka ponosiła. Rozmowy trwały bardzo długo.  
W tym czasie, drodzy Państwo udaliśmy się także do Ministerstwa Sportu  
i Turystyki, aby dowiedzieć się, czy jest szansa ewentualnie na dofinansowanie 
modernizacji basenu, samego basenu. Ja przypomnę, że sam remont basenu 
opiewa na podstawie pisma bardzo takiego lakonicznego bez żadnych 
kosztorysów inwestorskich na kwotę prawie 3 mln zł. Ja uważam, że jest to kwota 
o wiele większa, nie mówiąc o tym, że cały budynek wymaga jakby 
przeprowadzenia prac termomodernizacyjnych, remontowych, modernizacyjnych. 
Drodzy Państwo! Rozmawialiśmy w ten oto sposób, że jeżeli spółka przekazałaby 
nam kompleks basenowy, to na podstawie informacji, którą otrzymaliśmy  
z Ministerstwa Sportu była szansa na dofinansowanie w proporcji 50 na 50 
remontu basenu, ale w przypadku, kiedy ten remont jest własnością jednostki 
samorządu terytorialnego. Akwawit, czy prezes Biechowiak w sposób taki mało 
konkretny powiedział, że nie ma możliwości wydzielenia basenu od struktury 
hotelowej, jakby nie uzasadnił tego merytorycznie, w związku z tym nie wyrażono 
zgody na to, żeby ewentualnie, ewentualnie, mówię cały czas ewentualnie, 
przekazać kompleks basenowy na rzecz miasta Leszna. W toku dyskusji i rozmów 
podjęliśmy takie oto działanie i zaproponowaliśmy jako miasto możliwość pomocy 
dla Akwawitu, bo uważam, że trzeba rozmawiać, trzeba szukać różnych 
rozwiązań, więc drodzy Państwo, oczywiście za Państwa zgodą 
zaproponowaliśmy umorzenie, znaczy zwolnienie z podatku. Oczywiście to Radni 
musieliby podjąć taką uchwałę. Przypomnę, że była to kwota 106 tys. zł. 
Natomiast Akwawit uznał, że, czy prezes zarządu, że warto umorzyć kwotę  
240 tys. zł, czyli nie tylko podatku, na którym stoi obiekt basenowy, ale także 
obiekt hotelowy, czyli cały kompleks. No, uważamy, że jest to dosyć... znaczy dla 
nas było to bardzo niezrozumiałe, no ale taka była propozycja Akwawitu. 
Zaproponowaliśmy wykupienie tak zwanych usług, czy te usługi byśmy skierowali 
dla seniorów, czy dla przedszkoli, dla szkół, to jest jeszcze kwestia do dyskusji, na 
kwotę 200 tys. zł, a Akwawit zaproponował 600 tys. zł, także jest to znacząca 
różnica. Natomiast powrócę także do MCS-ów, które sprawdzają się na basenie 
miejskim. I tu chciałbym powiedzieć, że przeprowadziliśmy taką ankietę, czyli 
zapytaliśmy się każdego z rodziców, który przyprowadza swoje dzieci na tak 
zwane lekcje MCS-ów dla klas I, II, III, no i muszę powiedzieć Państwu, że 
praktycznie wynik ankiety jest przerażający dla spółki Akwawit dla spółki, dla 
prezesa Biechowiaka, ponieważ rodzice jednoznacznie powiedzieli, że te warunki, 
które dysponuje basen miejski są wystarczające, są dobre, jest bardzo dobra 
obsługa. W związku z tym nie wyrażali zgody, aby ewentualnie MCS-y mogły 
powrócić do Akwawitu. Ja przypomnę, że w Akwawicie odbywało się to w ten 
sposób, że ze szkół za pieniądze także miasta Leszna dzieci były dowożone na 
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Akwawit i przywożone z powrotem do szkół. Także MCS-y, które funkcjonują na 
basenie miejskim, one się sprawdzają, a rodzice nie wyrażają zgody, aby 
przenieść MCS-y do Akwawitu. Drodzy Państwo! Także myśmy globalnie 
zaproponowali kwotę 400 tys. zł w różnych to przestrzeniach, czy to zwolnienia 
podatkowego, czy to wykupu usług, natomiast Akwawit z pozycji wyjściowej  
1,2 mln zł zszedł na kwotę 840 tys. zł. Dla mnie osobiście i  przedstawiłem swoje 
stanowisko, taka propozycja jest nie do przyjęcia, dlatego w dniu dzisiejszym 
przygotowaliśmy pismo do prezesa zarządu, że nasze stanowisko jest 
niezmienione, nie będzie, nie ulega zmianie i teraz to wszystko będzie zależało od 
spółki jakie podejmie dalsze działania w zakresie kontynuacji usług na basenie. 
Dlaczego o tym Państwu mówię? Tylko dlatego, że musimy podjąć też konkretne 
decyzje, wydaje mi się już w przyszłej kadencji. Ponieważ po pierwsze pracujemy 
już od dłuższego czasu nad koncepcją wybudowania obiektu wielofunkcyjnego. 
Mówię tu o hali widowiskowo-sportowej, ale jest szansa, aby przygotować także 
program funkcjonalno-użytkowy na basen i właśnie tą przestrzeń widowiskowo-
sportową. Wydając kwotę np. 840 tys. zł do spółki prywatnej, to tak naprawdę mija 
się z celem, mija się z misją samorządu. Warto mieć swój nowy obiekt. A dlaczego 
obiekt sportowy, czyli hala widowiskowo-sporotwa? No, jest ogromne oczekiwanie 
ze strony klubów sportowych, aby taka hala w przyszłości powstała, dlatego 
podjąłem już pewne działania. I nawet gdyby powstała spółka celowa, która 
realizowałaby te zadanie, a wydaje mi się, że to jest najbardziej korzystna  
z propozycji, aby powołana spółka celowa mogła realizować to zadanie. No to  
w tym momencie nawet gdyby była to pomoc, czy to Banku Gospodarstwa 
Krajowego, czy innych programów, no to lepiej realizować coś, co będzie służyło 
mieszkańcom Leszna i będzie własnością miasta Leszna, a nie dopłacać do 
prywatnej firmy. Zrobiliśmy drodzy Państwo wszystko co było w naszej mocy. 
Rozmowy były bardzo trudne. Ja tylko mogę powiedzieć Państwu, czy Wysokiej 
Radzie, że troszeczkę brakuje elastyczności Panu prezesowi Biechowiakowi do 
pewnych innych działań, bo mówiliśmy, że przecież możemy wspólnie 
organizować wiele ciekawych imprez sportowych. Natomiast, no tu nie ma jakby 
takiego wyjścia z jakimiś ciekawymi propozycjami, aby miasto mogło być 
partnerem w wielu, wielu ciekawych projektach skierowanych do mieszkańców 
Leszna czy też do mieszkańców powiatu leszczyńskiego. Drodzy Państwo! To 
tyle. Jeżeli będą pytania w tej materii jestem do Państwa dyspozycji, są też do 
dyspozycji moi współpracownicy. Panie Przewodniczący! Bardzo dziękuję  
i w przypadku pytań jestem do Państwa dyspozycji. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Czy są jakieś 
pytania do przedstawionej informacji? Dziękuję. Zamykam listę. Bardzo proszę 
Pan Radny... Zamykam listę. Bardzo proszę Pan Radny Damian Szymczak.   

Pan Radny Szymczak – Panie Prezydencie! Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! No oczywiście ja mam pytanie co do, czy oczywiście pytanie 
dotyczące kompleksu basenu Akwawit. Wydaje mi się, że najważniejsze pytanie, 
bo cała sprawa rozbija się przede wszystkim o jedną rzecz. Czy gdyby przez jakiś 
czas był tylko jeden basen w Lesznie, to te wszystkie zajęcia, które odbywają się 
na środowiskowej pływalni, czyli na tej popularnej „siódemce” czy po prostu tam te 
wszystkie sekcje, ci wszyscy ludzie, ta młodzież i dorośli by się pomieścili? Pan 
tutaj mówił o ankiecie, która jednoznacznie wskazywała, że rodzice, którzy 
prowadzą swoje dzieci na zajęcia szkółek pływackich chcą, żeby one tam zostały, 
nie chcą ich przenosin. No oczywiście to akurat nie grozi, no bo ten basen 
zostanie. Także krótko mówiąc, czy ktoś badał czy w razie gdyby przez jakiś czas 
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był tylko jeden basen, czy po prostu wszyscy, którzy chcą skorzystać z tego 
basenu się na nim pomieszczą? Bo ja myślę, że to jest tak naprawdę 
najważniejsze w tym momencie.            

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę Panie Prezydencie!             
Pan Prezydent Borowiak – Dziękuję. Panie Przewodniczący! 

Wysoka Rado! Odpowiadając na pytanie Pana Radnego chciałem poinformować, 
że na podstawie informacji, które uzyskałem od Pana Grzegorza Kapitana, który 
nadzoruje basen miejski w ramach Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego, to 
basen na razie wystarcza na potrzeby mieszkańców Leszna. Po pierwsze. Mamy 
jeszcze luki i wolne godziny dla osób, które mogą prywatnie jakby skorzystać  
z tego basenu. Szczerze mówiąc każdy, kto przejeżdża koło Akwawitu, no widzi 
pusty parking. Jest coraz mniej klientów nad czym osobiście ubolewam, ale 
proszę pamiętać, że są pewne obowiązki wynikające z działalności spółki. Tu Pan 
Biechowiak musi stanąć na wysokości zadania. My możemy mu pomóc i jesteśmy 
cały czas otwarci. Natomiast nasz basen na razie wystarcza, ale nie ukrywam, że 
należy myśleć w przyszłości o jakimś kolejnym nowym obiekcie sportowym, który 
jakby po pierwsze jest potrzebny z punktu widzenia oczekiwań klubów 
sportowych, ale też moim zdaniem będzie potrzebny, bo ten basen nasz miejski, 
czy też Akwawit jest basenem regionalnym, subregionalnym, bo korzystają 
mieszkańcy ze Wschowy, z Góry, co zostało potwierdzone pod podpisami, pod 
petycją, która została skierowana do Prezydenta Miasta Leszna.           

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Pan Radny 
Jarosław Zielonka.   

Pan Radny Zielonka – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Myślę, że warto jeszcze wspomnieć               
o dwóch przedsięwzięciach, które odbyły się w grudniu. Chodzi o po raz dziesiąty 
było w jednostce wojskowej organizowany Mikołaj na sportowo dla dzieci                     
z leszczyńskich szkół oraz ze szkół powiatu leszczyńskiego. Chciałem tu bardzo 
serdecznie również podziękować Pani dyrektor Majchrzak-Popławskiej, Panu 
dyrektorowi Janowi Szafrankowi za wsparcie tej imprezy oraz bardzo serdecznie 
pogratulować Stowarzyszeniu Echo za 10. rocznicę w organizacji tej fajnej 
imprezy dla dzieciaków. Druga sprawa. Warto jeszcze Panie Prezydencie 
wspomnieć, bo też Pan Prezydent brał w tym udział 20-go, przepraszam,  
19 grudnia odbyła się Gala Sportu 11 Dywizji Kawalerii Pancernej. Tutaj dlatego 
też warto o tym wspomnieć, bo 11 Dywizja również wyróżniła młodzież  
z leszczyńskich szkół tą, która tą, którzy zdobywali największe osiągnięcia 
sportowe. I jeszcze Panie Prezydencie, wspominał Pan Prezydent o podpisaniu 
umowy na strzelnicę. W tej chwili został również uruchomiony program  
w Ministerstwie Obrony Narodowej „Strzelnica w każdym powiecie” i przede 
wszystkim mają być robione strzelnice i dofinansowanie na strzelnice te, w których 
są jednostki wojskowe i gdzie nie funkcjonują strzelnice. I myślę, że Leszno by się 
bardzo mocno wpisywało w ten program, gdzie można było pozyskać finanse  
z Ministerstwa Obrony Narodowej i nie korzystając z naszych finansów. Czy nie 
warto by było jeszcze podjąć jakichś konsultacji i rozmów, czy byśmy mogli się 
wpiąć w ten program, żeby zaoszczędzić po prostu nasze tutaj samorządowe 
pieniądze? Dziękuję.          
 Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. 

Pan Prezydent Borowiak – Bardzo dziękuję za przypomnienie                 
o tych dwóch ważnych wydarzeniach. Rzeczywiście, gdybym miał przedstawić 
Państwu wszystkie wydarzenia, wszystkie spotkania, które odbyły się, to 
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mówiłbym przez kilka godzin, skróciłem, ale bardzo dziękuję za przypomnienie, bo 
rzeczywiście to są ważne imprezy, które sąO Właściwie jeżeli chodzi                           
o Stowarzyszenie Echo no to wiadomo to jest kontynuacja od wielu, wielu lat tego 
fajnego święta. Natomiast jeżeli chodzi o strzelnicę jesteśmy w stałym kontakcie                  
z Ministerstwem Obrony Narodowej. Dzisiaj na stronach internetowych jest 
informacja o tym, że będęO jest możliwość otrzymania dofinansowania, natomiast 
nie ma jeszcze szczegółów co do samych konkursów. Wysłaliśmy pismo  
z zapytaniem do Ministerstwa Obrony Narodowej, natomiast tak naprawdę 
czekamy na konkrety, które pojawią się na stronach internetowych.  W momencie 
kiedy pojawią się informacje o tym, że jest możliwość otrzymania dofinansowania  
i będą pokazane pewne kryteria, no to oczywiście będziemy starać się  
o dofinansowanie z Ministerstwa Obrony Narodowej, ale te informacje mają się 
pojawić na początku przyszłego roku. Dziękuję bardzo.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Bardzo proszę 
Pani Grażyna Banasik.  

Pani Radna Banasik – Panie Prezydencie! Temat basenu, on 
rzeczywiście wyzwala dość duże emocje i czy my, nam się podoba, czy nie 
podoba sposób prowadzenia negocjacji przez podmiot prywatny to jest nasza 
ocena, ale tak naprawdę my w dużej mierze opieramy się na ilościach, na 
ocenach, w szczególności klubów, różnych zrzeszonych grup i ankietach opartych 
na tego typu wywiadach. Z góry musimy założyć, że ten miejski basen nie 
rozwiąże tematu korzystania z basenu bez względu, czy nasi mieszkańcy Akwawit 
oceniają wysoko w sensie jakości, czy nie. Ale cała grupa osób indywidualnych 
jest niepoliczalna i tak naprawdę może Państwo byście tak zaczęli bywać 
indywidualnie i wtedy będziecie mieć ogląd, jak funkcjonuje ten basen, bo ja tam 
korzystam raz w tygodniu i widzę jak to wygląda. I nie wyobrażam sobie, żeby 
odciąć mieszkańców indywidualnych naszego miasta i powiatu. To, że samorząd 
bardzo by chciał, zresztą taka jest tendencja, bo patrzymy w Polsce to każde 
miasto się ściga w budowaniu basenu, tylko nikt głośno nie mówi o kosztach 
utrzymania, pomijając już o kosztach wybudowania. No przecież ten basen miejski 
też nie funkcjonuje za darmo. To jest 1 mln rocznie kosztów utrzymania, czyli 
praktycznie ja sobie nie wyobrażam Panie Prezydencie, żeby w miesiącu styczniu, 
czy lutym nie funkcjonował i żebyśmy, jako samorząd nie mogli się dogadać bez 
względu, czy nam się podoba, jak oni prowadzą z nami te rozmowy, ale to my 
jesteśmy zobowiązani wobec mieszkańców, żeby cały ten sektor korzystania  
indywidualnego z Akwawitu zabezpieczyć, bo to grupy, to nie są mieszkańcy 
Leszna, bo mówienie, że parkingi są puste, to jednak nie do końca, bo  
w określonych godzinach tam indywidualni się przewijają i to w dużej ilości. Także 
czy nam się to będzie podobać, czy nie temat, bo nie wybudujemy  
w przeciągu pół roku basenu, bo tu będziemy się też o projekty i dofinansowaniaO 
także musimy być bardzo zdeterminowani co do prowadzenia dalszych rozmów  
z Akwawitem. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję, bardzo proszę. 
Pan Prezydent Borowiak – Tak, no te rozmowy już się praktycznie 

skończyły. Nie wyobrażam sobie płacić do spółki prywatnej kwoty 840 tys. zł nie 
mając np. gwarancji czy spółka podejmie działania dotyczące remontów  
i inwestycji odtworzeniowych na swoim obiekcie. No to jest tak jakbyśmy wrzucali 
pieniądze do prywatnej kieszeni, nie mając też pewnej informacji o tym, czy basen 
będzie funkcjonował po miesiącu, po dwóch miesiącach. Jest bardzo dużo znaków 
zapytania, na które też nie otrzymaliśmy odpowiedzi na wiele nurtujących nas 
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pytań, dlatego trzeba działać dwutorowo. Po pierwsze dyskusje. My jesteśmy 
otwarci na różne propozycje, ale w ramach rozsądku, tak, w ramach rozsądku. Ja 
uważam, że tak, czy tak, kwota 406 tys. zł jest bardzo duża, gdzie wielu 
mieszkańców powie sobie, no dlaczego mamy utrzymywać obiekt prywatny. 
Natomiast też przeprowadziłem badania, bo jak Państwo wiecie odbyły się                     
badania w mieście Lesznie na temat życia w Lesznie i było jedne pytanie 
dotyczące basenu. No i mieszkańcy wyraźnie powiedzieli, że no nie należy 
pomagać spółce zarządzającej basenem, a raczej należy podjąć działania 
związane z budową nowego własnego obiektu i mieszkańcy wyrazili to też  
w formie ankiety, nie tylko tej ankiety, która była przekazywana rodzicom na 
basenie, ale też w formie właśnie badań już konkretnych, które były 
przeprowadzone w mieście Lesznie. Także odpowiedź mamy jednoznaczną, że 
przeważająca ilość mieszkańców jest za tym, aby nowy obiekt w Lesznie został 
wybudowany. A czyO jeszcze jedno, bo wspomniała Pani o wymiarze tym 
powiatowym. Przedstawiłem to kolegom moim, wójtom, burmistrzom powiatu 
leszczyńskiego, natomiast problem, który został przedstawiony przeze mnie, no 
pozostał bez echa. No, Panie Prezydencie basen jest na terenie miasta Leszna, to 
jest twój problem. Natomiast, a to, że mieszkańcy korzystają, no to, no trudno, no 
korzystają, tak. To jest tak samo, jak gdybym poprosił Panią Burmistrz Góry  
i Panią Burmistrz Wschowy o to, żeby też mogli dołożyć się do tego basenu, 
ponieważ przeważająca ilość jest także mieszkańców korzystająca z basenu to 
mieszkańcy powiatu górowskiego i powiatu leszczyńskiego. Podobny przypadek, 
jak funkcjonowanie Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Bardzo proszę Pan Radny 
Tomasz Malepszy.  

Pan Radny Malepszy – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Koleżanki i Koledzy Radni! Proszę Państwa! Dwie kwestie: strzelnica i basen. 
Może warto Panie Prezydencie, tak gratuluję, bo to jest prawie druga kadencja, 
gdy do tej inwestycji się przygotowywaliśmy. Determinacja spora i właśnie z takim 
sukcesem może warto parę zdań powiedzieć o zakresie rzeczowym, bo on z tego 
co wiem ja, a mieszkańcy pewnie też mnie zaczepiają, jaki będzie zakres 
rzeczowy, bo to nie tylko będzie modernizacja samego obiektu strzelnicy, ale 
pewnie trochę elementów infrastrukturalnych. I druga rzecz – basen. Myślę, że 
decyzję mamy poza sobą. Mieliśmy spotkanie szefów klubów z Panem 
Prezydentem przed sesją i z Panem Przewodniczącym.  Determinacja samorządu  
i mieszkańców Leszna została wyczerpana. Myślę, że propozycje, które zostały 
zgłoszone pokazują, że chcieliśmy rozwiązania, które oczekiwali mieszkańcy 
Leszna od nas. Takie właśnie działania były podejmowane przez ostatnie  
4 miesiące przez Pana Prezydenta i pracowników Urzędu Miasta. I rzeczywiście 
przed nami trudna decyzja co robimy dalej, ale widać, że też dojrzewa w nas ta 
decyzja o tym, że budujemy nowy. I taka refleksja osobista, pozwolicie Państwo, 
na tej sali w 2001 roku też mieliśmy sytuację oto taką. Basen świetnie wtedy 
funkcjonujący Akwawitu i mieszkańcy, pamiętacie Państwo, była ta niecka 
przygotowana na basen kryty. Co robimy, tak czy, tam niektórzy proponowali radni 
żeby przykryć to budynkiem i żeby była mała sala gimnastyczna, ale mądrość 
zbiorowa  leszczyńskich ortopedów, w tym wtedy ordynatora Pana Bolesława 
Szudejki, ale również środowiska nauczycielskiego, nauczycieli W-F-u, 
spowodowała i samych radnych, wsparcie mieszkańców, że zbudowaliśmy basen 
nasz komunalny. I z tego widać jak on jest pożądany, jak dostęp do tego typu 
rekreacji jest pożądany. I prawdopodobnie nie będziemy przez samych 
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mieszkańców oceniani o rozrzutność, jeśli będziemy przygotowywali mądrze 
decyzję o budowie basenu, a jeśli będzie to w takim właśnie wymiarze, procedurze 
jak mówi Pan Prezydent, spółka celowa może nawet z udziałem podmiotu 
zewnętrznego, no to super. Dziękuję.        

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Bardzo proszę Pan Radny 
Dawid Helsner.  

Pan Prezydent Borowiak – Ja bym ja bym chciał się tylko odnieść, 
bo było pytanie odnośnieO  

Pan Radny Malepszy – Strzelnicy. 
Pan Prezydent Borowiak – StrzelnicyO To kilka takich informacji.  

W ogóle strzelnica przejdzie gruntowny remont. Zakres prac obejmuje 
przebudowę wnętrz, szatni, sanitariatów oraz budowę korytarza, czyli wymiana 
całej praktycznie infrastruktury wewnętrznej, wszystkich instalacji. Odnowione 
zostaną także 3 tory służące do strzelania. Oczywiście budynek będzie miał inny 
wymiar estetyczny, tak. Będą przeprowadzone prace, termomodernizacyjne. No 
cóż no tylko trzymać kciuki, aby ta realizacja była wykonana w sposób bardzo 
szybki i należyty. Ja bym chciał jeszcze odnośnie Akwawitu powiedzieć, że no 
podjęliśmy też działania takie bardzo ważne, jeżeli chodzi o czynnik społeczny, 
ponieważ kilku pracowników spółki Akwawit, czy Akwawitu, no zostało 
zatrudnionych na naszym basenie i to też warto podkreślać, że wyciągnęliśmy 
jakby pomocną dłoń i zatrudniliśmy pracowników, którzy tak naprawdę już  
w pierwszych dniach od momentu gdzieś tam pojawienia się tej informacji, że 
basen będzie zamknięty, no praktycznie poprosili o pomoc ze strony miasta i taką 
pomoc uzyskali. I to też musicie Państwo Radni wiedzieć, że takie dyskusje, jeżeli 
chodzi o ten czynnik społeczny, były dyskutowane, bo kilkakrotnie spotykałem się 
z pracownikami. Rozmawialiśmy na ten temat, a te osoby, które podjęły decyzję  
o zmianie miejsca pracy, no podjęły bardzo szybko, a zatrudnienie mają już  
w naszych strukturach miejskich. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Bardzo proszę Pan Dawid 
Helsner.  

Pan Radny Helsner – Do tego raportu za miesiąc grudzień 
chciałbym złożyć informację o tym, że na początku miesiąca włączyliśmy się 
wspólnie w akcję „Szlachetna paczka” i w tydzień zebraliśmy kwotę, która 
wystarczyła na to, żeby pokryć najważniejsze potrzeby rodziny. To było tak, że 
oczywiście rzeczy, lodówka i inne ważne elementy, które były niezbędne do tego, 
żeby ta rodzina sprawnie funkcjonowała. Zrobiliśmy to bardzo skutecznie, szybko  
i sprawnie za co dziękuję. W szczególności chciałem też podziękować Pani 
dyrektor Donacie Majchrzak-Popławskiej i pracownikom Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie za udostępnienie sali i pomoc przy pakowaniu paczek, a było 
ich bodajże 16 i lodówka, a także Pani Lidii Matuszewskiej za przewiezienie 
później tych wszystkich paczek. A zatem drodzy Państwo, włączyła się w tą akcję 
cała sala: Pan Prezydent, Państwo Radni, urzędnicy miasta Leszna, media  
i przyjaciele. Bardzo, bardzo dziękuję.      

 Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Na zasadzie ad 
vocem w kolejności Pan Radny Damian Szymczak.     

Pan Radny Szymczak – Ja tutaj jeszcze ad vocem do Pani Banasik. 
Pani tutaj mówiła, że ta liczba jest niepoliczalna, ale to ja rozumiem liczba osób 
korzystających z basenu Akwawit? Bo to rzeczywiście jest jak najbardziej 
policzalne. Przecież to jest odnotowywane te liczby. Pamiętam, że na spotkaniu 
prezes Błochowiak wtedy chyba jeszcze na wiosnę przedstawiał liczbę osób 
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korzystających z basenu na Akwawicie. Jeśli dobrze pamiętam, to z roku na rok to 
są coraz mniejsze liczby. Także to jest mówię to jest jak najbardziej, bo to jest 
policzalne. Natomiast jeżeli chodzi odciąć. No wie Pani powiem w ten sposób. 
Rozumiem, że Pani chodzi odciąć w sensie jakieś zajęcia, tak rehabilitacyjne, 
które są na Akwawicie, a których nie ma na basenie przy Szkole Podstawowej  
nr 7, bo oczywiście jeżeli chodzi o zwykłą relaksacyjne kąpiele, pływanie, no to 
absolutnie tutaj nie ma mowy o żadnym odcięciu. Natomiast gdyby, no doszło do 
takiej sytuacji, że byłaby tylko ta „siódemka” rzeczywiście no te kilka zajęć 
rehabilitacyjnych na jakiś czas, no byłoby trzeba byłoby po prostu przenieść 
gdzieś indziej. No wie Pani jeżeli się przenosi, jeżeli się remontuje drogę no to 
przez jakiś czas też trzeba jeździć objazdami. Na to nic nie poradzimy. Natomiast 
no tutaj chyba trochę już bardziej ciekawostka w tym momencie. Ja od 30 lat 
należę do WOPR-u, pytałem się kolegów ratowników, czy ewentualnie brak 
basenu Akwawit miałby wpływ na szkolenie, na doszkalanie, na przeprowadzanie 
dalszych kursów dla ratowników. Nie, absolutnie nie. One i tak odbywają się na 
„siódemce”. Generalnie oni są przekonani, że tutaj jeżeli chodzi o mówię  
o zabezpieczenie, o szkolenie nowych kadr ratowniczych, ewentualnie jeden 
basen nie miałby żadnego wpływu negatywnego.     

Pan Przewodniczący Szczot – Szanowni Państwo! Bardzo proszę 
żebyśmy nie przeprowadzali teraz dyskusji na temat Akwawitu. Jest to, to są 
pytania do Prezydenta, to jest ten moment kiedy można zadać pytanie do 
Prezydenta lub też uzupełnić informację, ale raczej pytania do Prezydenta. Po 
drugie. Zamknęliśmy już listę zgłoszeń i bardzo proszę, jeśli tutajO generalnie 
zasady ad vocem, proszę też jakby nie wykorzystywać zasady ad vocem do 
uczestnictwa w dyskusji. Zasada ad vocem oznacza odniesienie się do słów 
poprzednika celem sprostowania informacji, więc to są krótkie wystąpienia trzy 
słowa, cztery słowa, pięć słów, a nie tylko minutowe wystąpienia. Bardzo proszę 
na zasadzie ad vocem Pani Radna Stefania Ratajczak.      

Pani Radna Ratajczak – Ja zgodnie z prośbą Pana 
Przewodniczącego oczywiście dwa, trzy słowa. Mam zapytanie do Pana 
Prezydenta lub do kolegi radnego Zielonki, pytanie dotyczące strzelnicy. Ja 
czytałam też na stronie ministerstwa, że jest możliwość dofinansowania. Tylko 
mam takie zapytanie, czy Pan Prezydent mi odpowie, czy może urzędnicy, czy 
Pan Zielonka. Myśmy otrzymali dofinansowanie na strzelnicę (...) 2,6 mln musimy 
dać z (...). Jest moje tylko pytanie, czy my możemy otrzymać dwa dofinansowania 
zewnętrzne na to samo zadanie? Takie pytanie. Dziękuję.          

Pan Prezydent Borowiak – No jesteśmy na etapie sprawdzania. Te 
komunikaty, które pojawiły się na stronach Ministerstwa Obrony Narodowej, one 
są na razie bardzo takie lakoniczne. Nie ma żadnych konkretów, dlatego będziemy 
to wszystko sprawdzać, czy rzeczywiście jest możliwość dofinansowania  
z różnych źródeł. Proszę dać nam troszeczkę czasu, ponieważ, po pierwsze nie 
pojawiły się konkretne informacje. Tak, jak już mówiłem na stronach Ministerstwa 
Obrony Narodowej, jest tylko informacja o tym, że planowane są środki finansowe. 
Też bodajże nie wiem, czy budżet państwa już został przyjęty, czy będzie przyjęty 
także poczekajmy. Udzielimy informacji w momencie, kiedy będziemy mieli już 
pewność w 100%. Dziękuję.         

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Na zasadzie ad vocem do 
słów Pan Radny Kazimierz Jęcz. Do kogo? 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Ja ad vocem. Pozwoli 
Pan dwa zdania tylko.   
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Pan Przewodniczący Szczot – Ale ad vocem do kogo?  
Pan Radny Jęcz – W stosunku do Pani Radnej Banasik.  
Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę. 
Pan Radny Jęcz – Pani Grażyno! Oboje wiemy doskonale, jak 

bardzo potrzebny i niezbędny jest ten drugi basen. To wiemy. Tylko teraz tak, ja 
patrzę z innej strony. Wiemy też, jaki jest stan na dzisiaj, stan techniczny, stan 
higieniczny tego basenu. No jest mi przykro, ale nie jest on nawet dostateczny, to 
jest druga sprawa. Trzecia sprawa. Ja się domagałem kiedyś Panie Prezydencie 
od władz zarządu Akwawitu, aby udostępnili przegląd techniczny pięcioletni, 
jednoroczny elementów, bardzo ważnych elementów konstrukcyjnych tego 
budynku. Dlatego, że gdybyśmy tam, że tak powiem brzydko wtopili, to czekałaby 
nas modernizacja konstrukcyjna, taka podobna jak na Trapezie. Dziękuję bardzo.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Na zasadzie ad vocem 
Pani Radna Grażyna Banasik.  

Pani Radna Banasik – Panie Prezydencie! Ad vocem tylko, żeby nie 
prowadzić faktycznie tej dyskusji na temat basenu, bo to, że dwa baseny muszą 
być w Lesznie, to nie ulega i wszyscy o tym wiemy. Droga może być różna  
i spełnienie tego może być różne. Ad vocem do Pana Dawida. Rzeczywiście 
wiedzą, Akwawit tak naprawdę policzy ludzi i oni mają informację, a nie my. 
Indywidualne, czy nam będą chcieli uczciwie przekazać to jest drugi punkt 
zapytania. Panu Helsnerowi, Helsnerowi. Uważam, że ruszanie tematu tutaj 
„Szlachetnej paczki” i wymienianiu paru osób jest takim dużym nietaktem, 
ponieważ tak wiele osób uczestniczyło w „Szlachetnej paczce”, że mówienie  
o paru osobach i o tych osobach, którzy, yo była ogromna machina. Może być 
przykro tym ludziom, którzy o których Pan zapomniał i uważam, że lepiej nie 
ruszać tego tematu, żeby nie powodować takich oczekiwań. Dziękuję.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dobrze. Pani Grażyno! Pani z nami 
tutaj nie było. Pan Dawid Helsner na ostatniej sesji zaproponował, żeby tutaj to 
grono zorganizowało paczkę w ramach tej akcji „Szlachetna paczka” i właśnie 
zdawał relację i dziękował tym, którzy się zaangażowali tutaj w tej sali, czyli po 
stronie Radnych, Państwa urzędników, dziennikarzy podziękował za 
zaangażowanie w sprawie tej paczki naszej, tutaj konkretnej. Także myślę, że 
sobie na pewno nie uzurpował, nie uzurpował sobie jakby „Szlachetnej paczki”, 
jako całej akcji. Czy to wystarczyło Panie kolego Dawidzie? Bardzo proszę.           

Pan Radny Helsner – Dajmy sobie spokój tu z tłumaczeniem, bo nie 
ma sensu po prostu. Wiemy wszyscy, że sprawa była szlachetna i wiemy o co 
chodzi, tak. Drodzy Państwo! Wiemy o co chodzi, także tyle powiem tylko. Szkoda 
dyskusji.   

Pan Przewodniczący Szczot – I na końcu Pan Radny Marek 
Goryniak, który się nie zgłosił do dyskusji, ale ze względu na wiek i na szacunek, 
którym darzymy go, dopuścimy go do zabrania głosu. Bardzo proszę.    

Pan Radny Goryniak – Panie Prezydencie! Proszę Państwa! 
Wracam do strzelnicy króciutko, bo Pan Prezydent Malepszy tutaj zadał 
powiedzmy pytanie o powiedzmy zakresie rzeczowym, a ja zadam pytanie tutaj 
powiedzmy w związku z pytaniem sąsiada mojego do mnie. Czy na tej strzelnicy 
będziemy strzelać procą, czy łukiem lub jaką inną bronią, czy kałasznikowem? 
Pytam to w świetle, bo to jest istotne, nie są mury, nie jest ważne przykrycie, jest 
ważne jaki sport, jakie strzelanie będzie na tej strzelnicy. My o tej strzelnicy 
rozmawiamy od wielu lat. W Lesznie jest kilka jest powiedzmy dużo osób,  
w tym również ja, którzy posiadają pozwolenie na broń również bojową. Jeździmy 
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do Poznania, czy do Wrocławia strzelać. Jest w Lesznie duży garnizon policyjny  
i powiedzmy wojskowy, który mógłby wykorzystać leszczyńską strzelnicę również 
do strzelań i powiedzmy zawodów poważniejszych. Czy to za te miliony jest brane 
pod uwagę? Dziękuję.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Ja miałem 
przeczucie, żeby dopuścić Pana Marka do głosu, bo bardzo ważną rzecz podał. 
Rzeczywiście gdyby się udało połączyć te dwie inicjatywy służb mundurowych  
i naszą miejską byłoby rewelacyjnie, bo by się spłaciła ta inwestycja. Bardzo 
proszę Panie Prezydencie.   

Pan Prezydent Borowiak – To jest strzelnica sportowa. Natomiast 
chciałbym tylko podkreślić, że Komenda Miejska Policji, jest tu z nami Pan 
komendant Nowak, też przygotowuje wspólnie też z nami projekt strzelnicy tej 
specjalistycznej, że tak się wyrażę, która będzie budowana. Teraz rozpoczęła się 
właściwie faza projektowa. Natomiast są zagwarantowane środki z budżetu 
państwa na wykonanie, czy wybudowanie strzelnicy tej specjalistycznej, jak to 
mówię. Natomiast myśmy pisali wniosek do Ministerstwa Sportu i Turystyki na 
modernizację strzelnicy sportowej. Dziękuję.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy  
pkt 3 - Informacja Prezydenta Miasta Leszna i debatę na temat Akwawitu. 
Przechodzimy do pkt 4.  
 
Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawach 

1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2017 – DRUK Nr 621 wraz                    
z autopoprawkami – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego 
protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Alicję Wojciechowską, 
naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam projektu uchwały. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Uchwała w sprawie zmian w budżecie wraz  
z autopoprawkami polega na zmniejszeniu po stronie dochodów i po stronie 
wydatków o kwotę 128.412,61 zł. W ramach tej kwoty są zwiększenia  
i zmniejszenia. Zwiększenie w wysokości 87.781,00 zł z tytułu subwencji 
oświatowej przeznaczonej na dofinansowanie kosztów związanych z wypłatą 
odpraw dla zwalnianych nauczycieli, a także przechodzących na emeryturę. 
Zmniejszamy o kwotę 216.193,61 zł wydatki, które nie zostały wykonane  
w 2017 roku dotyczące projektów unijnych Erasmus realizowanych w szkołach  
i o tą kwotę zwiększamy dochody i wydatki roku 2018. Zmiany polegają także na 
zwiększeniu o kwotę 80 tys. zł środków na wykupy nieruchomości. Środki 
pochodzą z oszczędności na dodatkach mieszkaniowych. Zmniejszamy o kwotę 
300 tys. zł na wydatki na zadanie pod nazwą „Zielone Leszno. Odbudowa 
ekosystemu miasta Leszna”. O 37 tys. zł zwiększamy środki na badanie 
konserwacji częściowej rekonstrukcji polichromii przy konserwacji elementów 
dekoracji Ratusza Miejskiego. Dokonujemy również zmian pomiędzy paragrafami 
na kwotę 125.771,62 zł w celu wyodrębnienia środków przeznaczonych na 
zwiększenie udziałów w Gminnym Towarzystwie Budownictwa Społecznego  
i zwiększamy dopłatę do kapitału związanego z poniesioną stratą oraz 
zwiększamy 40 tys. zł na budowę boiska piłkarskiego przy Zespole Szkół 
Ekonomicznych. Dziękuję.     
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Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Przechodzimy 
do zaopiniowania projektu. O opinię-stanowisko Komisji Rewizyjnej proszę 
Przewodniczącego Radnego Pana Marka Goryniaka.    

Pan Radny Goryniak – Dziękuję. Proszę Państwa! Komisja 
Rewizyjna ustosunkowała się jednogłośnie za do projektu uchwały na DRUKU  
Nr 621 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na 2017 rok. 
Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią Bernardynę 
Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2017 zaopiniowała 
pozytywnie na podstawie §14 punktu 6 Regulaminu Rady Miejskiej. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego 
Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Przedmiotowy projekt uchwały na DRUKU Nr 621 członkowie 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej zaopiniowali jednogłośnie pozytywnie  
7 głosami za. Dziękuję bardzo.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Stefanię Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na 
DRUKU Nr 621. Na 9 obecnych na komisji wszyscy byli jednomyślni, a więc za 
przyjęciem wyżej wymienionego projektu uchwały. Dziękuję bardzo.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Edukacji projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2017 zaopiniowała pozytywnie w wersji 
I bez autopoprawek oczywiście w następujący sposób: za było 8 osób, nikt nie był 
przeciwny i nikt nie wstrzymał się. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Kultury i Sportu proszę Przewodniczącego Radnego Pana 
Sławomira Mocka. 

Pan Radny Mocek  –  Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Komisja Kultury i Sportu projekt uchwały na DRUKU Nr 621 
przyjęła przez aklamację. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. I KomisjaO 
Dobrze. Dziękuję bardzo. Czy są jakieś zgłoszenia, uwagi do projektu?  Bardzo 
proszę. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Zamykam listę zgłoszeń. Bardzo 
proszę Pani Radna Stefania Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Ja mam zapytanie 
do Pani naczelnik. W związku z tym, że otrzymaliśmy przed chwilą, ja otrzymałam 
przed chwilą, mam nadzieję, że również wszyscy radni autopoprawkę do projektu 
na DRUKU Nr 621, mam tylko takie zapytanie. W planie wydatków w Załączniku 
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nr 3 czytamy takie coś: „Pkt A Zmiany pomiędzy paragrafami, gdzie są klasyfikacją 
budżetową na kwotę 125.771,62 zł w celu wyodrębnienia ze środków 
przeznaczonych na zwiększenie udziałów w Gminnym Towarzystwie Budownictwa 
Społecznego Sp. z o. o. na dopłatę do kapitału związanego z poniesioną stratą 
przez spółkę”. I tu mam pytanie, jakie to są straty? Chciałabym jedno, dwa zdanie 
dowiedzieć się jakie straty wynikły z tego tytułu? Dziękuję bardzo.    

Pani Krawiec, skarbnik Miasta Leszna – Szanowni Państwo! 
Spółka TBS jeszcze nie wytworzyła nic, prawda? Cały czas pracuje nad tym, aby 
przygotować teren, pozyskać środki na budowę, znaleźć chętnych do tego, aby 
wpłacili swoją część wkładu, aby móc zrealizować to zadanie. W związku z tym na 
tę działalność miasto Leszno, jako jedyny współwłaściciel tej spółki przekazywał  
w roku i 2016 i 2017 udziały, znaczy środki w formie podwyższenia udziałów 
kapitału w tej spółce i objęcia kapitału w tej spółce. I po Walnym Zgromadzeniu za 
2016 rok we wrześniu okazało się, że tych środków za 2016 było potrzeba więcej 
niż faktycznie przekazane przez miasto i Walne Zgromadzenie spółki ustaliło, że 
te środki, ta strata będzie pokryta z dopłaty od właściciela spółki. Właścicielem 
spółki jest, tak jak mówię miasto Leszno, więc nie działaliśmy przeciwko sobie 
oczywiście, bo Walne Zgromadzenie to Pan Prezydent i tak zostało to określone. 
My pierwotnie zapisaliśmy w budżecie te 125 tys. zł również w formie 
podwyższenia kapitału objęcia udziałów. Natomiast po takiej dogłębnej analizie  
z radcą prawnym i z Panem Wiceprezydentem i również dyrektorem TBS-u 
uznaliśmy, że będzie lepiej, jeżeli wprowadzimy to w § 415 dopłaty do spółek. Czy 
to wystarczy?       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. W związku z  tym,                    
że zakończyliśmy dyskusję nad projektem uchwały na DRUKU Nr 621 wraz  
z autopoprawkami przechodzimy do głosowania. Proszę o przygotowanie się do 
głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2017 – DRUK Nr 621 wraz  
z autopoprawkami, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego 
przycisku? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna 
na rok 2017 – DRUK Nr 621 wraz z autopoprawkami, została podjęta 
jednomyślnie 
 
Uchwała została podjęta:  
22 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się. 

 

Uchwała Nr XLIII/589/2017 
Jak w Załączniku Nr 6 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie: 
 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2017-2028 – 
DRUK Nr 622 wersja II – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 7 do 
niniejszego protokółu. 

 



 

 

21

 

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę Panią Alicję 
Wojciechowską, naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam projektu 
uchwały. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Zmiany w Wieloletniej Prognozie są konsekwencją zmian  
w budżecie. W związku z tym, że zmieniają się wielkości dochodów i wydatków 
zmieniają się również wielkości wskaźników i limity wydatków  
w przedsięwzięciach. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Radnego Pana Marka Goryniaka. 

Pan Radny Goryniak – Panie Przewodniczący! Proszę Państwa! 
Komisja Rewizyjna ustosunkowała się do projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2017-2030 pozytywnie 
jednogłośnie za. Dziękuję uprzejmie.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata             
2017-2028 zaopiniowała pozytywnie na podstawie §14 punktu 6 Regulaminu Rady 
Miejskiej. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego Radnego 
Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado!  Projekt uchwały na DRUKU Nr 622 członkowie Komisji członkowie 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej zaopiniowali pozytywnie. Głosowało  
7 Radnych 6 było za pozytywnym zaopiniowaniem, 1 członek komisji wstrzymał 
się od głosu. Dziękuję bardzo.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na 
DRUKU Nr 622. Przeszedł on przez aklamację. Dziękuję bardzo.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Edukacji przedmiotowy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie przez aklamację. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Kultury i Sportu proszę Przewodniczącego Radnego Pana Sławomira 
Mocka. 

Pan Radny Mocek  –  Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Komisja Kultury i Sportu w dniu 21 grudnia projekt uchwały na 
DRUKU Nr 622 przyjęła przez aklamację. 

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Przystępujemy 
do debaty. Czy są zgłoszenia do dyskusji? Otwieram listę zgłoszeń. Nie widzę. 
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Zamykam listę zgłoszeń. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, 
że uchwała na DRUKU Nr 622 wersja II została podjęta jednomyślnie na 
podstawie §14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna.      

 
Uchwała Nr XLIII/590/2017 

Jak w Załączniku Nr 8 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
3) zmiany uchwały Rady Miejskiej Leszna Nr XLII/562/2017 z dnia 30 listopada 
2017 roku zmieniającej Uchwałę Nr XXXI/385/2017 Rady Miejskiej Leszna z dnia 
19 stycznia 2017 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek jednostkowych 
dotacji przedmiotowych dla samorządowych zakładów budżetowych na rok 2017 
– DRUK Nr 625 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego 
protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Alicję Wojciechowską, 
naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam projektu uchwały. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie stawek 
jednostkowych dotacji przedmiotowych jest w związku z omyłką pisarską, w której 
to uchwale podjęliście Państwo na poprzedniej sesji. Dotyczy zapisu stawki 
czynszu dla Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych. I zapis kwota 41,12232 
powinno być 41,2232. Jest to omyłka pisarska, jedynka się wkradła tutaj i prosimy 
o uchwalenie. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa była 
jednomyślna w swej opinii i projekt uchwały przedstawiony na DRUKU Nr 625 
rekomenduje Wysokiej Radzie na podstawie §14 punktu 6 Regulaminu Rady 
Miejskiej. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Zamykam listę zgłoszeń.  
O przepraszam, teraz zauważyłem dopiero. Bardzo proszę Pani Radna Hanna 
Kotomska.     

Pani Radna Kotomska – Ja nie chcę zabierać głosu w dyskusji. 
Panie Przewodniczący! Ja tylko chciałam zapytać, czym Pan Przewodniczący się 
kieruje, jeśli chodzi o opiniowanie poszczególnych projektów uchwał, bo ja 
przyznam szczerze, że my na Komisji Praworządności i Porządku Publicznego 
głosowaliśmy projekty uchwał na DRUKU Nr, mówię o tych finansowych, 623, 587, 
589, a tych trzech, które wszystkie pozostałe komisje opiniowały nie głosowaliśmy, 
nie opiniowaliśmy tego. Chciałam zapytać na jakiej zasadzie, jak to jak to się 
dzieje? Jaką Pan się kieruje tutaj regułą? 

Pan Przewodniczący Szczot – Już tłumaczę. Mamy Komisje 
problemowe Rady Miejskiej Leszna. Jeżeli temat, tematy tej uchwały nie dotyczą 
danej komisji, nie przedstawiamy ich. Generalnie zasada jest taka, że każda 
komisja może bez względu na rekomendacje każdą uchwałę. Jeżeli jest zwołanie 
Sesji to Państwo przewodniczący możecie sobie zażyczyć zaopiniowanie każdej 
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uchwały, tylko trzeba poinformować Prezydenta, czy też Biuro Rady, żeby 
zagwarantował przedstawiciela organu wykonawczego i możecie Państwo 
wszystkie uchwały. Do tej pory była taka, no chyba dość słuszna, taki słuszny 
podział, że jeżeli były to sprawy finansowe, to zajmowała się Komisja                 
Budżetowo-Finansowa, Komisja Rewizyjna. Jeżeli dotykało spraw społecznych, to  
Komisja Spraw Społecznych. Jeżeli jakichś spraw porządkowych, regulaminowych 
itd., to Komisja Regulaminowa, ale jeżeli Pani Przewodnicząca Komisji ustali  
z Panią kierownik Biura Rady jakie tematy chciałaby mieć lub jakie sugestie od 
strony Przewodniczącego chciałaby dostawać co do rozpatrywania 
poszczególnych projektów uchwał, na pewno zostanie to podjęte. Czy 
wystarczająco? Bardzo proszę.               

Pani Radna Kotomska – Nie o to mi chodzi, bo ja rozumiem tę 
zasadę, że Komisja problemowa zajmuje się problemami, które dotyczą konkretnej 
komisji. Tylko akurat jeśli chodzi o te dwa pierwsze projekty uchwał, no to one 
rzeczywiście były opiniowane przez wszystkie pozostałe Komisje za wyjątkiem 
mojej, więc, mojej tzw. mojej oczywiście, dlatego pytam, czy ja też wiem o tym, że 
możemy głosować każdy projekt uchwały noO 

Pan Przewodniczący Szczot – Znaczy może, może było to jakieś 
przeoczenie z mojej strony, ale no jakby jeżeli są tematyki, które interesują 
komisje zawsze możecie Państwo podejmować. Także to jest być może moje 
przeoczenie lub też, no tak jakby zinterpretowałem treści tych uchwał, że do 
Państwa. Jeszcze raz podkreślam, że każdy z Państwa, każda z komisji ma prawo 
zaopiniować każdy projekt uchwały, nawet taki, który nie dotyczy jakby tematyki 
komisji. Proszę jakby w momencie kiedy dostajecie Państwo zawiadomienie  
o zwołaniu sesji, żebyście Państwo sobie przeglądnęli te materiały i jakby ustalili  
z Biurem Rady, którym z projektów uchwał może być zainteresowana komisja.  
Rozumiem, że nie było to dyskusji. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji 
stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 625 została podjęta jednomyślnie zgodnie 
z §14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna.      
 

Uchwała Nr XLIII/591/2017 

Jak w Załączniku Nr 10 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
4) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2017 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków – DRUK 
Nr 623 wersja II – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 11 do niniejszego 
protokółu. 

 
Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę ponownie Panią 

Alicję Wojciechowską, naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam projektu 
uchwały. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków 
niewygasających obejmuje wydatki w wysokości 18.911.872,82 zł, w tym wydatki 
majątkowe 16.936.929,25 zł i wydatki bieżące 1.974.943,57 zł. Z tą uchwałą mają 
Państwo dołączony załącznik – wykaz tych wydatków z podziałem na zadania. 
Największa kwota tych wydatków, to wydatki na transport i łączność  
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5.300.579,68 zł oraz wydatki na gospodarkę komunalną 3.750.125,76 zł oraz  
na edukację 8.742.160,51 zł. Dziękuję.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Radnego Pana Marka Goryniaka. 

Pan Radny Goryniak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Proszę Państwa! Projekt uchwały w sprawie wydatków niewygasających  
z upływem roku budżetowego 2017 został poparty przez Komisję Rewizyjną 
jednogłośnie za. Dziękuję uprzejmie.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią Bernardynę 
Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały 
przedstawiony na DRUKU 623 zaopiniowała pozytywnie na podstawie §14 punktu 
6 Regulaminu Rady Miejskiej. Komisja opiniowała wersję I projektu uchwały bez 
przedstawionych dzisiaj autopoprawek. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego 
Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado!  Również przedmiotowy projekt uchwały na DRUKU Nr 623  
w wersji I członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej zaopiniowali 
pozytywnie 7 głosami za. Dziękuję bardzo.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na 
DRUKU Nr 623. Przeszedł on przez aklamację. Dziękuję bardzo.     

 Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Praworządności i Porządku Publicznego proszę 
Przewodniczącą Radną Panią Hannę Kotomską. 

Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Szanowni 
Państwo! Panie Prezydencie! Projekt uchwały na DRUKU Nr 623 Komisja 
Praworządności i Porządku Publicznego w składzie 5 osobowym przegłosowała 
pozytywnie.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Edukacji przedmiotowy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie w wersji I jednomyślnie, 8 radnych było za. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Kultury i Sportu proszę Przewodniczącego Radnego Pana Sławomira 
Mocka. 

Pan Radny Mocek  –  Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Komisja Kultury i Sportu projekt uchwały na DRUKU Nr 623  
w składzie 6 osobowym głosowała mianowicie 6 było za, wszyscy głosowali, więc 
przedstawiam Wysokiej Radzie ten projekt. Dziękuję.   
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Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Dziękuję. Czy 
są zgłoszenia do dyskusji? Otwieram listę zgłoszeń. Dziękuję. Zamykam listę 
zgłoszeń. Bardzo proszę w kolejności Pan Radny Tomasz Malepszy.  

Pan Radny Malepszy –  Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Koleżanki i Koledzy Radni! II wersję, czyli pełną wersję tej uchwały otrzymaliśmy 
przed Sesją. Szukałem, może zbyt pobieżnie tej inwestycji, która jest 
niezakończona, a dotyczy tytułu, który pierwotnie nazywaliśmy Aleją Gwiazd 
Żużla. Ona musi być zapisana pewnie w tych niewygasających, tak, wydatkach?  

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszęO 
Pan Radny Malepszy – Jest? 
Pan Przewodniczący Szczot – Pani Wojciechowska.  
Pani Wojciechowska, naczelnik WB – 51.005,00  jest zapisane  

w wydatkach niewygasających na to zadanie.   
Pan Przewodniczący Szczot – Dobrze, dziękuję bardzo. Bardzo 

proszę Pani Radna Barbara Mroczkowska.  
Pani Radna Mroczkowska – Ja z kolei mam pytanie, ponieważ też 

otrzymaliśmy rano tę II wersję, jeśli chodzi o ustalenie wydatków, które nie 
wygasają. I ja mam takie pytanie, nie sprawdziłam jeszcze na BIP-ie czy jest 
ogłoszony konkurs na tę inwestycję, ale szukam gdzie się podziały te bajkowe 
wizje Kontenerów i te 500 tys. zł?    

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę kto odpowie? Kto się 
przyzna? Nikt. 

Pani Radna Mroczkowska – Pragnę dopowiedzieć, że gdyby były te 
pieniądze przeznaczone na likwidację barier architektonicznych, byłyby na pewno 
zużyte, albo na program powiedzmy dla seniorów.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Czy ktoś odpowie na to 
pytanie? Nie widzę. Dziękuję bardzo. W związku z zakończeniemO  

Pani Radna Mroczkowska – Ja nie chcę zostawić pytania bez 
odpowiedzi. 

Pan Przewodniczący Szczot – Ale nikt nie chce odpowiedzieć Pani 
na to pytanie. Co mam zrobić?    

Pani Radna Mroczkowska – Panie Przewodniczący! Jeżeli się 
zadaje pytanie chciałabym usłyszeć odpowiedź. 500 tys. zł, przeszukałam, nie ma, 
Bajeczne wizje Kontenerów Kultury.    

Pan Przewodniczący Szczot – Czy ktoś odpowie na pytanie Pani 
Barbary Mroczkowskiej? Nie widzę, nie słyszę. Jest, bardzo proszę Pan dyrektor.  

Pan Kryjom, dyrektor MOSiR – Panie Przewodniczący! Szanowni 
Państwo Radni! W dniu 15 grudnia mieliśmy rozstrzygnięcie przetargu na budowę 
Kontenerów Kultury i niestety w tym dniu nie wpłynęła żadna oferta. W związku 
z tym ten przetarg został unieważniony. Dziękuję.   

Pan Przewodniczący Szczot – I teraz proszę Państwa jest taka 
sytuacja, że pieniądze wracają do budżetu miasta Leszna i będą w wolnych 
środkach w przyszłym roku.   

Pani Radna Mroczkowska – I to chciałam się dowiedzieć, więc 500 
tys. zł wróciło do budżetu miasta. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Proszę Państwa! 
Zakończyliśmy dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Proszę o przygotowanie 
się do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały  
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2017 roku – DRUK Nr 623 wersja II. Kto z Państwa jest za, proszę 
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o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał? Dziękuję. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 623 
wersja II, została podjęta jednomyślnie  
 
Uchwała została podjęta:  

22 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się. 
 

Uchwała Nr XLIII/592/2017 
Jak w Załączniku Nr 12 

 
Pan Przewodniczący Szczot – I proszę Państwa! Minęło 1,5 

godziny naszej, ponad 1,5 godziny naszej z naszej sesji. Przed nami dwie ważne 
uchwały. Proponuję 20-minutową przerwę, bo potem będzie przynajmniej z 1,5 
godziny kolejne, więc 20 minut, tak do 12.00 do 12.00.   
 
Przerwa. 
 
Po przerwie: 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Szanowni Państwo! Bardzo proszę  
o uwagę. Wznawiam obrady naszej sesji. Przystępujemy do rozpatrzenia 
kolejnego projektu uchwały.   
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2018-2030 
– DRUK Nr 587 wraz z II wersją – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 13 do 
niniejszego protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Barbarę Krawiec, 
skarbnika Miasta Leszna o przedstawienie nam projektu uchwały. Poproszę o to, 
żeby ten projekt, tę tą prognozę przedstawić nieco szczegółowiej. Proszę  
o przedstawienie takich podstawowych danych, w tym też danych 
makroekonomicznych i tych informacji, które są najważniejsze w tym projekcie. 
Bardzo proszę.    

Pani Krawiec, skarbnik Miasta Leszna – Szanowni Państwo! Co 
roku uchwalamy Wieloletnią Prognozę Finansową. Ustalając nową prognozę 
finansową unieważniamy, czy uchylamy poprzednio obowiązującą. W stosunku do 
roku poprzedniego, czyli 2017 ta prognoza finansowa różni się tym, że 
zwiększamy zakres obejmujący prognozę do roku 2030, a to wynika stąd, że  
w 2018 zaciągamy nowe zobowiązania, które należy rozłożyć tak, aby można było 
tą spłatę, aby można było dokonać tej spłaty bezpiecznie. Stąd ten zakres 
prognozy do 2030. W Wieloletniej Prognozie Finansowej rok, jak wiemy 
Wieloletnia Prognoza Finansowa składa się z dwóch załączników i objaśnień.  
W pierwszym załączniku pokazujemy Państwu przepływy finansowe, a więc  
rok 2018 jest zgodny z projektem uchwały budżetowej, którą będziemy za chwilę 
omawiać dokładnie i szczegółowo. Następne lata to prognoza dochodów, 
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wydatków w latach do 2030. W prognozie finansowej muszą znaleźć  
w tym Załączniku nr 1 muszą znaleźć się wydatki, dochody z podziałem na 
dochody bieżące i majątkowe. W bieżących dochodach ustawodawca ustalił, że 
należy pokazać wpływy z podatku od, z podatków i opłat, w tym z podatku od 
nieruchomości spodziewane, również spodziewane środki z PIT-ów i CIT-ów. 
Tutaj się opieraliśmy na głównie na makroekonomicznych wskaźnikach ministra,  
rządu właściwie. To są przyjęte przez rząd wskaźniki makroekonomiczne na lata 
następne. W dochodach majątkowych pokazujemy dochody ze sprzedaży mienia, 
które ma wpływ z kolei na wskaźniki z art. 243 oraz dotacje na zadania 
inwestycyjne. W wydatkach z kolei pokazujemy wydatki bieżące i wydatki 
majątkowe. Wydatki bieżące i majątkowe również muszą być wielkości spełnione 
zgodne z limitami wynikającymi z drugiego załącznika, czyli z załącznika  
o przedsięwzięciach, te kwoty muszą być zgodne. I następnie w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej pokazujemy wynik finansowy w poszczególnych latach. 
Pokazujemy przychody i rozchody w poszczególnych latach. Pokazujemy kwotę 
długu jak wygląda w poszczególnych latach. I w związku z tym, te spłaty, które 
planujemy muszą spełnić, spłaty i obsługa długu, musi spełnić art. 243, a z tego 
artykułu wynika, że odsetki, czyli obsługa długu plus spłaty do dochodów ogółem  
w danym roku nie może przekroczyć wskaźnika wynikającego z trzech 
poprzedzających lat, a ten wskaźnik to w mianowniku mamy dochody bieżące 
minus wydatki bieżące plus dochody ze sprzedaży mienia do dochodów ogółem.  
I te, ta średnia z trzech wskaźników, z trzech lat pokazuje nam wskaźnik 
maksymalny, którego nie można przekroczyć w danym roku. Pokazujemy również 
w tym załączniku dochody oraz wydatki związane z realizacją programów 
pochodzących również ze środków unijnych. Pokazujemy również inwestycje  
z podziałem na nowo tworzone i kontynuowane. I na końcu jeszcze ustawodawca 
określił, żeby pokazać jak wyglądają wydatki na funkcjonowanie organów gminy,  
w tym wynagrodzenia i to jest ten, głownie to jest ten pierwszy załącznik  
o przepływach. W drugim załączniku, dotyczącym przedsięwzięć, tutaj 
ustawodawca określił, żeby pokazać te przedsięwzięcia z podziałem na bieżące  
i na majątkowe oraz w trzech grupach. Grupa pierwsza to przedsięwzięcia, które 
są realizowane z udziałem środków unijnych. Druga grupa to te przedsięwzięcia, 
które są realizowane w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego oraz trzecia 
grupa – wszystkie pozostałe. W objaśnieniach pokazaliśmy Państwu jak 
planowaliśmy dochody, jak planowaliśmy wydatki, jak planowaliśmy te środki na 
projekty unijne, jak planowaliśmy wynik finansowy w poszczególnych latach, 
rozchody i dług publiczny, opierając się na możliwościach finansowych miasta, ale 
również na prognozowanych zmianach ewentualnych organizacyjnych, które kryją 
się tutaj w naszym mieście. Ja tyle na temat Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Jeżeli Państwo macie jakieś pytania to proszę bardzo.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Projekt tej 
uchwały był opiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową, która wyraziła 
opinię pozytywną z zastrzeżeniami i uwagami. O opinię-stanowisko Komisji 
Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Radnego Pana Marka Goryniaka. Bardzo 
proszę Pan Marek Ganowicz w zastępstwie.    

Pan Radny Ganowicz – Panie Przewodniczący! Jednomyślnie 
Komisja Rewizyjna rekomenduje Panu Przewodniczącemu i Wysokiej Radzie 
projekt uchwały budżetowej. Dziękuję. Przepraszam mówimy o zmianach na 
DRUKU Nr 587.   
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Pan Przewodniczący Szczot – Tak wraz z II wersją Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. Rozumiem, że komisja pozytywnie zaopiniowała. O opinię 
-stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa opiniowała  
I wersję projektu uchwały. Projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie na podstawie 
§14 punktu 6 Regulaminu Rady Miejskiej i projekt uchwały przedstawiony na 
DRUKU Nr 587 rekomenduje Wysokiej Radzie. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego Radnego 
Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Przedmiotowy projekt uchwały na DRUKU Nr 587 w I wersji 
członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej zaopiniowali pozytywnie             
przyjmując poprzez aklamację na podstawie §14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
Leszna. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na DRUKU Nr 587. 
Przeszedł on przez aklamację. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Praworządności i Porządku Publicznego proszę Przewodniczącą Radną 
Panią Hannę Kotomską. 

Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Komisja Praworządności i Porządku Publicznego 5 głosami za pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały na DRUKU Nr 587.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Edukacji projekt uchwały w sprawie  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2018-2030 zaopiniowała 
pozytywnie. W głosowaniu brało udział 8 radnych. Wszyscy byli jednomyślnie za 
przyjęciem projektem uchwały.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Kultury i Sportu proszę Przewodniczącego Radnego Pana 
Sławomira Mocka. 

Pan Radny Mocek – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Komisja Kultury i Sportu projekt uchwały na DRUKU Nr 587                
przyjęła przez aklamację. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Czy są 
zgłoszenia do dyskusji? Otwieram listę zgłoszeń. Nie widzę. Zamykam listę.  
W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, że uchwała na DRUKU  
Nr 587 wraz z II wersją została podjęta jednomyślnie na podstawie §14 ust. 6 
Regulaminu Rady Miejskiej Leszna.     
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Uchwała Nr XLIII/593/2017 
Jak w Załączniku Nr 14 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
6) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych  
dla samorządowych zakładów budżetowych na rok 2018 – DRUK Nr 588 – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 15 do niniejszego protokółu. 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Barbarę Krawiec, 
skarbnika Miasta Leszna o przedstawienie nam projektu uchwały. 

Pani Krawiec, skarbnik Miasta Leszna – Szanowni Państwo!  
W tym projekcie uchwały przedstawiamy proponowane stawki jednostkowe dotacji 
przedmiotowych dla 3 zakładów: dla Miejskiego Zakładu Komunikacji w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego na obszarze miasta Leszna, w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego na obszarze gminy Lipno, gminy Rydzyna oraz 
na obszarze gminy Święciechowa. Są zróżnicowane te stawki, dlatego są 
rozliczone właśnie w ten sposób. Dla Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych 
stawkę jednostkową dotacji przedmiotowej ustala się na remonty komunalnych 
lokali mieszkalnych stanowiących własność miasta Leszna, dla których stawki 
czynszu ustala Prezydent Miasta Leszna. I dla Miejskiego Ośrodka Sportu  
i Rekreacji na utrzymanie obiektów na 1 m2 powierzchni gruntów zajmowanych 
przez te obiekty i utrzymanie budynku czarnego też na 1 m2  powierzchni. Te 
stawki jednostkowe muszą być przez Państwa zaopiniowane przed uchwaleniem 
budżetu, gdyż one są wskaźnikiem do tego, aby ten zakres, który pokazujemy  
w uchwale budżetowej pomnożony przez te stawki dał nam dotacje w wysokości 
określonej w budżecie. Dziękuję bardzo.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Radnego Pana Marka 
Goryniaka, a w zastępstwie Pana Marka.  

Pan Radny Ganowicz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Rewizyjna również jednomyślnie zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały na DRUKU Nr 588.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią Bernardynę 
Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych  
dla samorządowych zakładów budżetowych na rok 2018 rekomenduje Wysokiej 
Radzie na podstawie §14 punktu 6 Regulaminu Rady Miejskiej. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego Radnego 
Pana Kazimierza Jęcza.      

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Projekt uchwały na DRUKU Nr 588 członkowie Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury Miejskiej przyjęli jednogłośnie pozytywnie poprzez aklamację. 
Dziękuję bardzo.         
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Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Kultury i Sportu proszę Przewodniczącego Radnego Pana Sławomira 
Mocka. 

Pan Radny Mocek – Szanowni Państwo! Projekt uchwały na 
DRUKU Nr 588 Komisja Kultury i Sportu przyjęła przez aklamację. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Nie widzę. Zamykam listę zgłoszeń. W związku z brakiem 
zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 588 została podjęta 
jednomyślnie na podstawie §14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna.       

 
Uchwała Nr XLIII/594/2017 

Jak w Załączniku Nr 16 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
7) uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 – DRUK Nr 589 wraz                        
z autopoprawkami – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 17 do niniejszego 
protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Procedura przy uchwalaniu tego 
typu uchwał jest szczególna. Określa to Uchwała Nr XLIV/521/2010 Rady Miejskiej 
Leszna z dnia 24 czerwca 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetu uchwały budżetowej Miasta Leszna. Bardzo proszę Panią skarbnik  
o przedstawienie nam, krótkie przedstawienie nam projektu uchwały.  

Pani Krawiec, skarbnik Miasta Leszna – Szanowni Państwo! Jest 
mi bardzo miło przedstawić, zaprezentować projekt budżetu na 2018 rok 
przygotowany przez Pana Prezydenta i jego współpracowników. Prace trwały kilka 
miesięcy. Zaczęło się to od wydania zarządzenia Prezydenta o wskaźnikach, 
wytycznych co do treści i formy przedstawianych materiałów przez jednostki 
organizacyjne i wydziały Urzędu Miasta. Potem spływały do nas projekty planów 
finansowych sporządzone przez te jednostki i wydziały, a potem nastąpiła ciężka 
praca w Wydziale Budżetu, zestawienie przedłożonych dochodów  
i wydatków i zrównoważenie budżetu tak, aby 15 listopada 2017 roku przedłożyć 
ten projekt budżetu Wysokiej Radzie oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej co do 
zaopiniowania. Myślę, że ten budżet nie jest budżetem marzeń, bo trzeba było 
skorygować plany przedstawione przez jednostki prawie o 100 mln zł. Nie jest też 
budżetem minimum, bo w projekcie ujęto wiele zadań, które wykraczają poza 
obligatoryjne zadania samorządu. To są inwestycje ponad 90 mln zł zaplanowane, 
to są programy i projekty realizowane w sferze socjalnej, skierowane dla 
najmłodszych np. „Leszczyńskie becikowe”, skierowane dla dzieci i młodzieży 
szkolnej programy edukacyjne i programy zdrowotne, które też wykraczają poza 
obowiązkowy program nauczania i również cała grupa projektów skierowana do 
najstarszej grupy mieszkańców Leszna, do seniorów. Jest to więc budżet 
kompromisu pomiędzy tym co chcielibyśmy, aby znalazło się wśród zadań 
realizowanych właśnie w tym roku, a możliwościami jakie stwarza nam wysokość  
planowanych dochodów budżetu, ale także wszelkie przepisy ograniczające 
możliwości pokrywania wydatków przychodami zwrotnymi. I teraz parę danych  
z budżetu. Budżet na rok 2018 został skonstruowany w ten sposób, że dochody 
ustaliliśmy w wysokości 413.540.040,12 zł, w tym dochody bieżące kwota 
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348.327.646,78 zł i dochody majątkowe w kwocie 65.212.393,34 zł. Wydatki 
budżetu określono w kwocie 438.239.282,12 zł, w tym wydatki bieżące na kwotę 
344.858.514,44 zł i wydatki majątkowe 93.380.767,68 zł. Spełniliśmy tym samym 
warunki określone w przepisie art. 242 ustawy o finansach publicznych, który 
mówi o tym, że dochody bieżące muszą być wyższe od wydatków bieżących. 
Różnica pomiędzy dochodami ogółem a wydatkami ogółem, to albo nadwyżka 
budżetowa, albo deficyt. W naszym przypadku jest to deficyt budżetu  
w kwocie 24.699.242,00 zł. Źródłem pokrycia tego deficytu będzie kredyt 
zaciągnięty na prefinansowanie wydatków z udziałem środków z Unii Europejskiej, 
przychody z emisji obligacji komunalnych oraz przychody z pożyczki  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Poznaniu. Przychody budżetu 
w związku z tym ustala się na kwotę 32.699.242,00 zł, a rozchody, które rozchody, 
czyli spłaty wcześniej zaciągniętych zobowiązań długoterminowych to kwota   
8.000.000,00. W uchwale budżetowej ustaliliśmy również wielkości, które dotyczą 
dochodów i wydatków na zadania z zakresu administracji rządowej, zadania 
zlecone dla gminy i dla powiatu. Ustaliliśmy zadania, które przejmuje gmina  
i powiat w drodze umów, porozumień z innymi jednostkami samorządu lub też  
z budżetem państwa. I ustaliliśmy wysokość środków, które wpływają na zadania 
realizowane z udziałem środków unijnych. Ustaliliśmy w budżecie również 
załącznik, który przedstawia nam wszystkie dotacje, które wychodzą z budżetu. 
Są ten załącznik jest podzielony na dwie części: na dotacje dla jednostek sektora 
finansów publicznych oraz dla jednostek spoza sektora finansów publicznych, 
jeszcze z podziałem na dotacje przedmiotowe, podmiotowe i celowe. 
Utworzyliśmy w budżecie rezerwę, rezerwę ogólną na kwotę 898.157,12 zł. Ta 
rezerwa też jest określona przepisami. Nie może być mniejsza niż 0,1%,  
a większa niż 1% wydatków. Ustaliliśmy również rezerwy celowe na kwotę 
6.064.428,00 zł. Tu też przepis mówi, że nie może być, rezerwy celowe ogółem 
nie mogą być wyższe niż 5% wydatków. W tych rezerwach celowych najwyższa 
kwota to rezerwa na podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli kwota ponad 
3.200.000,00, kwota na zadania Budżetu Obywatelskiego 1.200.000,00, 
na zadania własne z zakresu zarządzania kryzysowego, to jest też obligatoryjna 
rezerwa celowa w wysokości 1.000.000,00 zł. Ustaliliśmy również 200.000,00  
w rezerwach celowych na zadania wykonywane w ramach inicjatyw lokalnych oraz 
na dotacje dla niepublicznych jednostek systemu oświaty w kwocie 372.789,00 zł. 
W uchwale budżetowej znalazły się również upoważnienia dla Prezydenta Miasta    
na zaciągnięcie zobowiązań z tytułu kredytu krótkoterminowego na pokrycie 
występującego w ciągu roku budżetowego przejściowego deficytu. To jest takie 
zabezpieczenie w zasadzie, bo od lat nie korzystamy z tego z tego upoważnienia, 
ale warto taką klauzulę ująć w uchwale, aby mieć jednak troszeczkę spokojne,  
spokoju w sytuacji kiedy faktycznie płynność finansowa byłaby zagrożona. Tutaj 
zapisaliśmy, żeby ten kredyt nie był wyższy niż 3.000.000,00. Dokonaliśmy tutaj 
też takiego, zaproponowaliśmy Państwu takie upoważnienie do dokonywania 
zmian w budżecie pomiędzy rozdziałami i paragrafami w ramach działu klasyfikacji 
budżetowej w zakresie wydatków na wynagrodzenia ze stosunku pracy  
i uposażenia oraz dodatkowe, dodatkowych do dokonywania zmian  
w planie wydatków majątkowych między zadaniami w ramach działu, a także 
przeniesień pomiędzy wydatkami bieżącymi a wydatkami majątkowymi w ramach 
działu, jednorazowo do kwoty 1.000.000,00 zł, jednak nie przekraczających 20% 
planowanych nakładów na poszczególne zadania inwestycyjne. Jest też 
upoważnienie dla Pana Prezydenta na lokowanie wolnych środków na rachunkach 
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bankowych w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. Do tej 
pory żeśmy jednak korzystali z lokat w PKO, który prowadzi nasz rachunek 
podstawowy. Są też upoważnienia dla kierowników jednostek organizacyjnych 
miasta do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 
budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości 
działania jednostki i do przekazania uprawnień dyrektorom zakładów budżetowych 
do dokonywania przeniesień planowanych wydatków w planie finansowych,  
w planie finansowym danego zakładu, pod warunkiem, że nie spowoduje to 
zmniejszenia wpłat do budżetu ani zwiększenia dotacji z budżetu. Określiliśmy 
również w uchwale budżetowej kwotę, dochody z tytułu wydawania zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych w ciągu roku w kwocie 1.590.000,00. Taka kwota 
jest zaplanowana w budżecie i te środki mają być przeznaczone na realizację 
Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii oraz Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Ustaliliśmy również 
wpływy środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska w kwocie 227.750,00, 
no i przeznaczenie tych środków na finansowanie ochrony środowiska  
i gospodarki wodnej. W uchwale budżetowej również pokazano środki, które 
wynikają ze zrealizowanych dochodów przy realizacji zadań zleconych, które 
podlegają przekazaniu do budżetu państwa. W gminie to kwota 554.500,00 zł,  
w powiecie ponad 2.000.000,00 zł. Proszę Państwa! Ja już po raz 21 pracowałam 
przy kreowaniu budżetu Miasta Leszna. Miałam tę niewątpliwie, mam tą 
niewątpliwą satysfakcję, że to magiczna liczba 21 tzw. oczko i mam nadzieję, że 
będzie to szczęśliwa liczba i dla mnie, dla Państwa Radnych,  
a przede wszystkim dla mieszkańców miasta Leszna. Dziękuję bardzo.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Teraz o głos 
poprosił Pan Prezydent, ale musiał na chwilę wyjść, więc może w tym momencie 
poprosimy o przedstawienie Wysokiej Radzie tekstu opinii Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały budżetowej 
Miasta Leszna na rok 2018. Proszę Panią naczelnik Wydziału Budżetu Panią 
Alicję Wojciechowską o odczytanie.      

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – odczytała treść uchwały  
Nr SO-0952/66/11/Ln/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 grudnia 2017 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta Leszna na 2018 rok – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 18 do niniejszego protokółu. 

Uchwała Nr SO-0952/66/11/Ln/2017 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

z dnia 14 grudnia 2017 roku 

w sprawie: wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta Leszna 
na 2018 rok. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
wyznaczony Zarządzeniem Nr 4/2016 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 28 stycznia 2016 r. ze zm. w osobach: 

Przewodnicząca: Beata Rodewald-Łaszkowska. 
Członkowie: Danuta Szczepańska, Małgorzata Okrent. 
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działając na podstawie art. 13 pkt 3 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 
1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2016 r., poz. 561),  
w związku z art. 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 
(Dz. U. z 2017 r. poz. 2077) wyraża o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej 
Miasta Leszna na 2018 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi  

opinię pozytywną z uwagami. 

UZASADNIENIE 

 I.  

Prezydent Miasta Leszna w dniu 15 listopada 2017 r. przedłożył Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej w Poznaniu projekt uchwały budżetowej na 2018 r., celem 
zaopiniowania. Wraz z projektem przedłożone zostało uzasadnienie do uchwały 
oraz materiały informacyjne.  
W dniu 24 czerwca 2010 r. Rada Miejska Leszna podjęła uchwałę  
Nr XLIV/521/2010 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta 
Leszna. Szczegółowość projektu, uzasadnienie oraz materiały informacyjne 
załączone do projektu odpowiadają wymogom określonym w/w uchwałą. 

II. 

 

1. W projekcie budżetu ustalone zostały: 
-  dochody w wysokości 413.540.040,12 zł, w tym dochody bieżące w wysokości 
348.327.640,78zł,  
-  wydatki w wysokości 438.239.282,12 zł, w tym wydatki bieżące w wysokości 
344.858.514,44 zł. Proponowane w projekcie budżetu dochody bieżące są wyższe 
od planowanych wydatków bieżących o kwotę 3.469.132,34 zł, a zatem spełniony 
zostanie wymóg wynikający z przepisu art. 242 ustawy o finansach publicznych. 
Deficyt budżetu w wysokości 24.699.242,00 zł proponuje się sfinansować 
przychodami z tytułu kredytu zaciągniętego na prefinansowanie wydatków  
z udziałem środków z Unii Europejskiej, emisji obligacji komunalnych oraz 
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, a zatem wskazano 
prawnie dopuszczalne źródła sfinansowania deficytu. 
W przychodach budżetu planuje się papiery wartościowe w kwocie 24.400.000,00 
zł, kredyty i pożyczki zaciągnięte na rynku krajowym w kwocie 6.299.242,00 zł 
oraz wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach 
publicznych - 2.000.000,00 zł.  
Z bilansu za 2016 r. wynika, że Miasto Leszno na 31.12.2016 r. posiadało wolne 
środki w wysokości 15.898.028,34 zł, z czego w budżecie w 2017 r. 
zaangażowano kwotę 13.709.308,71 zł. Teoretycznie zatem do dyspozycji 
pozostaje kwota 2.188.719,63 zł. Skład Orzekający zwraca jednak uwagę, że po 
zamknięciu roku 2017 kwota wolnych środków może ulec zmianie (zarówno na 
plus, jak i na minus). W przypadku zaangażowania do końca 2017 r. w budżecie 
wolnych środków w kwocie wyższej niż dotychczas, konieczna może się okazać 
zmiana w zakresie planu roku 2018, mająca na celu zbilansowanie budżetu. 
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Planowane do zaciągnięcia w 2018 zobowiązania zwrotne (długoterminowe) będą 
spłacane w latach następnych, a zatem dla oceny realności ich pozyskania 
niezbędne jest ustalenie czy w latach przyszłych, tj. w okresie spłaty zobowiązań 
Jednostki, zostanie zachowana relacja, o której mowa w art. 243 ustawy  
o finansach publicznych. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
wykazuje zachowanie ww. wskaźnika w latach spłaty zobowiązań. Skład 
Orzekający czyni jednak uwagę, że w roku 2019 mogą wystąpić trudności  
z zachowaniem relacji z art. 243 ustawy o finansach publicznych. Z prognozy 
wynika, że różnica pomiędzy wskaźnikiem „dozwolonym" a „planowanym” w 2019 
r. wynosi 0,73 punktu procentowego, przy zastosowaniu wyłączeń ze wskaźnika 
spłaty zobowiązań na podstawie art. 243 ust. 3 ustawy (przed wyłączeniami 0,30 
punktu procentowego), ale istnieją obawy co do realizacji niektórych wielkości 
budżetowych (mających wpływ na wysokość wskaźnika) na zakładanym poziomie. 

2. W dochodach w dz. 801, rozdz. 80104 „Przedszkola” § 203 „Dotacje celowe 
otrzymane z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin 
(związków gmin)” przyjęto kwotę 2.866.040,00 zł (brak zawiadomienia Wojewody 
Wielkopolskiego). W uzasadnieniu (str. 80) przedstawiono sposób wyliczenia 
kwoty planowanej dotacji oraz zawarto informację, że „w sytuacji, gdy Wojewoda 
Wielkopolski poinformuje o kwotach dotacji dla Miasta Leszna po przyjęciu ustawy 
budżetowej bez potwierdzenia kwoty dotacji na dofinansowanie zadań w zakresie 
wychowania przedszkolnego konieczna będzie zmiana budżetu w tym zakresie”. 

3. Projekt przewiduje dotację z budżetu państwa na realizację inwestycji w kwocie 
2.841.445,00 zł (dz. 600, rozdz. 60015 § 643) z przeznaczeniem na (co wynika  
z uzasadnienia - str. 80) dofinansowanie realizacji zadania pn. „Przebudowa ulicy 
Lipowej”. 
W uzasadnieniu Prezydent poinformował, że „Zadanie to realizowane będzie ze 
środków własnych oraz ze środków budżetu państwa. W miesiącu wrześniu br. 
Prezydent Miasta złożył do Wojewody Wielkopolskiego wniosek o dofinansowanie 
w 2018 roku przedmiotowego zadania z budżetu państwa w ramach Programu 
rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019. Pod 
koniec października Wielkopolski Urząd Wojewódzki opublikował listę złożonych 
wniosków, które w 2017 roku przeszły ocenę formalną, na której to liście znalazło 
się ww. zadanie, natomiast w listopadzie ogłoszono listę rankingową na której 
znaleźliśmy się na 9 miejscu.” 

4. Projekt budżetu przewiduje m.in. wydatki na dotacje celowe w dz. 921 rozdz. 
92120 w § 657 „Dotacje celowe z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie 
zadań inwestycyjnych obiektów zabytkowych jednostek niezaliczanych do sektora 
finansów publicznych” (350.000,00 zł). 
Skład Orzekający przypomina, że przed udzieleniem w/w dotacji wymagane jest 
podjęcie przez Radę odrębnych uchwał (uchwały) w tym zakresie.  

5. Kwoty zaplanowanych w wydatkach budżetu rezerw, tj. rezerwy ogólnej  
i rezerw celowych mieszczą się w granicach określonych w przepisie art. 222 ust. 
1 i 3 ustawy o finansach publicznych, a rezerwa celowa na realizację zadań 
własnych z zakresu zarządzania kryzysowego mieści się w limicie określonym  
w art. 26 ust. 4 ustawy z dnia 26 kwietnia 2007 r. o zarządzaniu kryzysowym  
(Dz. U. z 2017, poz. 209 ze zm.). 

6. W projekcie uchwały budżetowej ujęte zostały wydatki na realizację zadań 
przewidzianych w wykazie przedsięwzięć Wieloletniej Prognozy Finansowej, za 
wyjątkiem, o którym mowa w pkt III. 1 uzasadnienia. 
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7. Zakres unormowań zawartych w projekcie uchwały budżetowej odpowiada 
wymogom ustawy o finansach publicznych, a w szczególności art. 212, 215 
ustawy. Projekt uchwały jest kompletny. 

8. Zakres proponowanych upoważnień, jakie organ stanowiący ma udzielić 
organowi wykonawczemu nie budzi zastrzeżeń. 

III. 

1. Skład Orzekający czyni uwagę, że projekt budżetu na 2018 r. nie przewiduje 
wydatków na zadanie „Budowa nowej drogi łączącej Al. Konstytucji 3 Maja  
z ul. Gronowską wraz z remontem odcinka ul. Gronowskiej”. W wykazie 
przedsięwzięć (poz. 1.3.2.1 zał. Nr 2 do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2018-2030) dla ww. zadania ustalono limit wydatków w roku 2018  
w kwocie 100.000,00,00 zł. W myśl przepisu art. 231 ust. 2 ustawy  
o finansach publicznych uchwała budżetowa (a zatem również projekt tej uchwały) 
winna określać wydatki na realizowane przedsięwzięcia w wysokości 
umożliwiającej ich terminowe zakończenie.   
2. W przedłożonym projekcie (wraz z uzasadnieniem) wystąpiły następujące 
omyłki: 
1) W zał. Nr 8 (zestawienie planowanych kwot dotacji udzielonych na 2018 rok)  
w pkt „1. Dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych” w odniesieniu do 
dotacji w kwocie 20.825,00 zł (§ 232) wskazano rozdział 20115 zamiast 80115. 
Prawidłowy rozdział wynika z zał. 2 (plan wydatków na 2018 rok). 
2) W uzasadnieniu do projektu uchwały (str. 90) w części dotyczącej wydatków 
bieżących na administrację publiczną wskazano, że dla Miejskiego Ośrodka 
Kultury zaplanowano dotację podmiotową w wysokości 2.099.000,00,00 zł,  
tj. o 35.000,00 zł wyższą w stosunku do planu na koniec września 2017 roku 
(wzrost o 1,62 %). W budżecie na 2017 r. (wg stanu na dzień 30 września 2017 r.) 
w dz. 921, rozdz. 92109 „Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby” w § 248 
„Dotacja podmiotowa z budżetu dla samorządowej instytucji kultury” zaplanowano 
wydatki w kwocie 2.149.000,00 zł, co oznacza, że projekt na 2018 przewiduje 
dotację niższą niż w 2017 roku (spadek o 2,33 %). 
Mając na uwadze całokształt dokonanych ustaleń i analiz Skład Orzekający 
postanowił jak  w sentencji. 
 

      Przewodnicząca Składu Orzekającego: 
 

              Beata Rodewald-Łaszkowska 
 

 
Pouczenie: Od uchwały Składu Orzekającego służy odwołanie do Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w terminie 14 dni od daty 
doręczenia uchwały. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Spełniliśmy 
kolejny punkt formalny procedury uchwalania budżetu. Następnie przechodzimy 
do opinii i wniosków Komisji problemowych naszej Rady. Jeśli Państwo będziecie 
prezentować opinię komisji, to proszę też o informacje jeśli były jakieś wnioski, 
wnioski składane, jeśli były przegłosowane, to też proszę o informacje  
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o głosowaniach. O opinię-stanowisko Komisji Rewizyjnej proszę 
Przewodniczącego Radnego Pana Marka Goryniaka. Pan Marek Goryniak oddaje 
Panu Markowi Ganowiczowi głos. Bardzo proszę.  

 Pan Radny Ganowicz – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Rewizyjna na swoim posiedzeniu 
dyskutowała projekt budżetu i nie wniosła żadnych uwag, żadnych poprawek. 
Głosowaliśmy jednomyślnie rekomendując Wysokiej Radzie projekt budżetu na 
rok 2018. Dziękuję.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa spotykała się 
trzykrotnie w sprawie dyskusji nad projektem uchwały budżetowej Miasta Leszna 
na rok 2018: 6 grudnia, 13 i na wspólnym posiedzeniu 14 grudnia. 14 grudnia było 
wspólne posiedzenie z przedstawicielami wszystkich Komisji problemowych Rady 
Miejskiej, bo zgodnie z obowiązującą procedurą uchwalania budżetu Komisja 
Budżetowo-Finansowa może zaopiniować projekt budżetu na rok następny 
dopiero po wysłuchaniu opinii wszystkich komisji działających w Radzie Miejskiej.  
I tutaj wniosek komisji był tylko przedstawiony Komisji Spraw Społecznych i nad 
tym wnioskiem pochyliła się również Komisja Budżetowo-Finansowa. Był to 
wniosek, aby 40 tys. zł przeznaczyć na Centrum „Alternatywa” i 10 tys. zł dla 
Stowarzyszenia „Monar”. Członkowie Komisji Budżetowo-Finansowej wniosek ten 
poparli jednomyślnie i dzisiaj nie przedstawiam go do głosowania, dlatego że 
wniosek ten już Pan Prezydent ujął w autopoprawkach, które otrzymaliśmy dzisiaj 
do projektu budżetu na rok 2018. Innych wniosków nie było. Była tylko wnioski, 
które ostatecznie były wycofane, ale jako w dyskusji, aby 2 mln zł, tutaj Pan 
Wiceprzewodniczący Piotr Więckowiak przedstawił, aby 2,8 mln zł zagwarantować 
na budowę nowej siedziby Miejskiego Zakładu Zieleni. Również Pan Radny 
Grzegorz Rusiecki wniosek intencyjny przedstawił, aby do Sesji Pan Prezydent 
przedstawił propozycję rozwiązania tej sprawy budowy nowej siedziby Miejskiego 
Zakładu Zieleni. Ostatecznie były te wnioski wycofane, aby nie burzyć konstrukcji 
budżetu z taką intencją, aby tutaj Pan Prezydent podjął, przedstawił deklarację  
w sprawie budowy nowej siedziby Miejskiego Zakładu Zieleni. Komisja 
Budżetowo-Finansowa głosowała nad projektem budżetu 14 grudnia, gdzie projekt 
budżetu był zaopiniowany pozytywnie 4 głosami za przyjęciem projektu budżetu, 
przy braku głosów przeciwnych i przy 2 głosach wstrzymujących. Równocześnie 
po raz drugi łącznie z projektem uchwały Komisja Budżetowo-Finansowa 
głosowała nad projektem budżetu w dniu wczorajszym, gdzie wynik głosowania 
był podobny. Były 2 głosy wstrzymujące, brak głosów przeciwnych i reszta 
głosowała za przyjęciem projektu budżetu. Dziękuję.          

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie za wyczerpującą 
opinię. I o opinię-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę 
Przewodniczącego Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Najpierw w I części. Przedmiotowy projekt uchwały na DRUKU  
Nr 589 w sprawie uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 członkowie 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej zaopiniowali jednogłośnie jednomyślnie  
7 głosami za. Powracając do Komisji problemowych, do Komisji dotyczącej 
zakresu infrastruktury i promocji miasta Leszna, te komisje odbyły się  
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w dniu 6 i 13 grudnia. 6 były omawiane budżety, przedstawiano budżety przez 
wydziały Urzędu Miasta Leszna. Natomiast 13 grudnia przedstawiane przez spółki 
miejskie oraz miejskie zakłady budżetowe miasta Leszna. Nie było złożonych 
formalnych wniosków. Także 14 grudnia na wspólnym spotkaniu, uczestnicząc 
jako przewodniczący Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej, również 
przedstawiłem te zakresy, które były właśnie omawiane. Przedstawiłem również 
głosowanie. Także tutaj, nie widzę przeciw żadnych głosów, nie było również 
wstrzymujących się. A wczoraj w podsumowaniu projektu uchwały budżetowej, tak 
jak już mówiłem, jednogłośnie zaopiniowano projekt uchwały pozytywnie 7 głosami 
za. I to wszystko. Dziękuję.        

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję  uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Stefanię Ratajczak.         

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na 
DRUKU Nr 589 dotyczącego budżetu na rok 2018. Na 9 obecnych radnych 
wszyscy byli za, a więc troszeczkę wspominając, przypominając wypowiedź Pani 
skarbnik „strzeliliśmy w oczko”, wszyscy byli za. I tutaj jeszcze dodam, że na mojej 
komisji zostały zgłoszone 2 wnioski, aby 40 tys. zł przekazać do "Alternatywy" 
i 10 tys. zł do „Monaru”, o którym już wspominała koleżanka i oczywiście zostały 
one już ujęte w autopoprawce, którą tutaj mamy przed sobą.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie.  
Pani Radna Ratajczak – Dziękuję bardzo.   
Pan Przewodniczący Szczot – O opinię-stanowisko Komisji 

Praworządności i Porządku Publicznego proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Hannę Kotomską.     

Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Praworządności i Porządku Publicznego 
dwukrotnie obradowała nad projektem uchwały na DRUKU Nr 589. W trakcie obu 
posiedzeń nie zgłoszono żadnych wniosków do projektu uchwały. Tym samym 
komisja rekomenduje Wysokiej Radzie 5 głosami za przyjęciem projektu uchwały 
na DRUKU Nr 589.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Edukacji dyskutowała na temat projektu 
uchwały budżetowej Miasta Leszna na przyszły rok na swoich posiedzeniach  
w dniu 4 i 11 grudnia. Wniosków do projektu budżetu nie zgłoszono, a 21 grudnia 
komisja zaopiniowała ten projekt pozytywnie. W głosowaniu brało udział  
8 radnych. Wszyscy byli za pozytywnym zaopiniowaniem. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Kultury i Sportu proszę Przewodniczącego Radnego Pana 
Sławomira Mocka. 

Pan Radny Mocek – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Komisja Kultury i Sportu obradowała w dniu 21 grudnia, 
projekt uchwały na DRUKU Nr 589. Nie było żadnych wniosków formalnych. 
Przyjęto przez aklamację. Dziękuję.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. A teraz jest 
moment kiedy takie wnioski mogą złożyć radni przed rozpoczęciem te, które 
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złożono przed rozpoczęciem dzisiejszej Sesji, a nie uwzględniono w projekcie 
uchwały. Czy były takie wnioski? Nie było takich wniosków. Przepraszam, jeszcze 
raz, mówimy o wnioski, które zostały przedstawione przez radnych przed 
rozpoczęciem dzisiejszej Sesji, a nie były uwzględnione w projekcie budżetu na 
komisjach tak jest. Bardzo proszę Pan Radny Piotr Więckowiak.     

Pan Radny Więckowiak – Dziękuję za głos. Panie Przewodniczący! 
Panie Prezydencie! Pani Skarbnik! 14 grudnia na Komisji Budżetowej była dość 
długa dyskusja o tym, aby w budżecie przywrócić środki dla Miejskiego Zakładu 
Zieleni Miejskiej. Chodziło o kwotę 2,8 mln zł, które z projektu budżetu zostały 
zdjęte w ramach szukania oszczędności. I Komisja w takiej dość dżentelmeńskiej 
umowie z Panią Skarbnik doszła do porozumienia, że jakieś środki znajdą się 
chociażby na projekt. Panie Prezydencie! Chciałbym zapytać, bo  
w autopoprawkach nie ma środków, Pani Skarbnik nie zgłosiła tych środków. Czy 
w takim razie, co w takim razie w przyszłym roku planujemy z Miejskim Zakładem 
Zieleni?      

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę Pan Prezydent.  
Pan Prezydent Borowiak – Dziękuję. Panie Przewodniczący! 

Wysoka Rado! Jeżeli chodzi o budowę siedziby Miejskiego Zakładu Zieleni 
chciałbym po pierwsze powiedzieć, że mamy już przygotowaną koncepcję 
zagospodarowania terenu. Myślę, że projekt wybudowania nowej siedziby 
Miejskiego Zakładu Zieleni jest związany z projektem parkowym. Podjąłem 
decyzję i takie polecenie służbowe otrzymał dyrektor Miejskiego Zakładu Zieleni, 
aby rozpocząć prace nad bardzo ważnym dokumentem, to jest program 
funkcjonalno-użytkowy, który określi nam funkcjonalność tego obiektu, określi nam 
także koszty, które trzeba będzie ponieść. Na spotkaniu z pracownikami 
Miejskiego Zakładu Zieleni, które odbyło się w ramach spotkań świąteczno-
noworocznych złożyłem deklarację, że rzeczywiście jednym z priorytetów jest 
poprawa warunków socjalnych pracowników i temat ten niewątpliwie jest tematem 
bardzo ważnym. Natomiast chciałbym złożyć taką publiczną deklarację, ponieważ 
wiem, że temat ten był no głęboko dyskutowany na posiedzeniach 
poszczególnych problemowych komisji, że w momencie kiedy będziemy mieli już 
opracowany program funkcjonalno-użytkowy zaproszę Państwa, poproszę Pana 
Przewodniczącego o zwołanie Komisji Infrastruktury z udziałem wszystkich 
Radnych, aby na ten temat porozmawiać. Chciałbym też złożyć deklarację, że a to 
jest pokłosie jakby mojego spotkania z klubem Radnych Platformy Obywatelskiej, 
że będziemy także szukać środków zewnętrznych, aby ewentualnie spróbować 
czy jest możliwość otrzymania dofinansowania. Być może nie będzie 
dofinansowania na stworzenie siedziby Miejskiego Zakładu Zieleni, ale będziemy 
szukać tu akurat możliwości otrzymania dofinansowania np. ze źródeł 
Ministerstwa Ochrony Środowiska, czy też krajowych funduszy ochrony 
środowiska, czy wojewódzkich, bo założenie jest następujące; oprócz poprawy 
siedziby, poprawy warunków użytkowania, czy obiektu, który powstanie jest takie 
zadanie związane właśnie z terenem parkowym i stworzeniem nowej przestrzeni 
parkowej. Chcielibyśmy żeby Miejski Zakład Zieleni był też przy okazji operatorem 
i administratorem tego parku. Chodzi nam o taką działalność edukacyjną, 
działalność proekologiczną i taki jest główny zamiar zagospodarowania tego 
terenu. Chciałbym też Państwa poinformować, że przed nami przebudowa drogi 
krajowej nr 12. Fizyczny projekt, prace rozpoczną się w przyszłym roku. Ten teren, 
który jest dzisiaj terenem, że tak powiem składowania rożnych materiałów będzie 
terenem, który zostanie zagospodarowany przez wykonawcę, firmę Strabag, która 
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no będzie chciała mieć plac magazynowy. Myślę, że to jest bardzo dogodne 
miejsce tak, żeby ewentualnie bardzo szybko przemieszczać się ze sprzętem na 
drogę krajową nr 12, ale obiecuję Państwu, że w momencie opracowania 
programu funkcjonalno-użytkowego siadamy na komisji, tak, dyskutujemy  
i będziemy ewentualnie szukać różnych rozwiązań finansowania tego zadania. 
Projekt jest na pewno projektem bardzo ambitnym i na pewno nie jest to projekt 
jednoroczny, to trzeba podkreślić. Chciałbym z tej strony Państwu podziękować za 
to, że rzeczywiście bardzo Wam zależy na tym, aby poprawić warunki pracy 
pracownikom Miejskiego Zakładu Zieleni, ale trwają jeszcze dyskusje. Dzisiaj 
odbyło się spotkanie Pani dyrektor Donaty Majchrzak-Popławskiej z dyrektorem 
Miejskiego Zakładu Zieleni, bo szukamy też pewnego rozwiązania, które możemy 
połączyć przy tym układzie parkowym i siedziby Miejskiego Zakładu Zieleni  
z Klubem Seniora, który mógłby też tam funkcjonować. Także dajcie Państwo 
trochę nam czasu nad przygotowaniem wraz z architektami pewnych rozwiązań. 
Być może jeżeli Państwo podejmiecie decyzję będzie to zadanie w systemie 
„zaprojektuj-wybuduj”, ale też przy okazji szukamy tej ścieżki dofinansowania, 
które można otrzymać. Oczywiście jest program, ruszy program za chwileczkę 
program rewitalizacyjny w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego, ale z uwagi na to, że jesteśmy tylko w fazie koncepcyjnej, a mamy 
już bardzo zaawansowane prace, no nazwijmy to projektowe, związane  
z rewitalizacją nawierzchni Rynku i remontu ratusza, chcielibyśmy, i z uwagi na 
taką dosyć skromną pulę środków zabezpieczonych przez Zarząd Województwa, 
będziemy na pewno starali się złożyć wniosek w ramach tego programu na te 
właśnie zadanie. Prosiłbym Państwa o cierpliwość, w momencie już otrzymania 
pełnych materiałów, takich kosztorysowych, koncepcyjnych, funkcjonalnych, no 
przeprowadzimy taką naprawdę głęboką dyskusję. Dla mnie jest to bardzo ważne 
zadanie i takie deklaracje padły w dniu dzisiejszym, na dzisiejszej Sesji, ale także 
padły wśród, w trakcie spotkania z pracownikami Miejskiego Zakładu Zieleni. 
Dziękuję bardzo.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Jeszcze 
przyjmuję tutaj do dyskusji wnioski Radnych, przedstawione przez Radnych, które 
nie uzyskały poparcia komisji i nie zostały uwzględnione w projekcie budżetu. Na 
tym etapie jesteśmy, także nie ma jeszcze dyskusji, tak, jeszcze tu nie ma 
dyskusji. Bardzo proszę Pan Marek Goryniak.   

Pan Radny Goryniak – Panie Prezydencie! Proszę Państwa! Ja 
chciałem tutaj ustosunkować się do wypowiedzi Pana Prezydenta, powiedzmy w 
kwestii... 

Pan Przewodniczący Szczot – Nie, Panie Marku! To jest teraz 
moment kiedy opiniujemy wnioski... 

Pan Radny Goryniak – Aha. 
Pan Przewodniczący Szczot – ...które na komisji padały. Wnioski 

Radnych i nie były, nie są w budżecie. 
Pan Radny Goryniak – Ok, rozumiem.  
Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę Pan Radny Zielonka.  
Pan Radny Zielonka – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 

Chciałem się tylko odnieść i przedstawić wniosek, który złożyliśmy w czerwcu. To 
był projekt uchwały, znaczy uchwała, która przeszła i została pozytywnie 
zaopiniowana przez 23 Radnych dotycząca podwyżek. Rozmawialiśmy z Panem 
Prezydentem o tym na spotkaniu. Była mowa, że może będzie szansa, żeby  
w kwietniu wszyscy pracownicy jednostek budżetowych, samorządowych 
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otrzymali podwyżkę. I czy by mógł Pan Prezydent się do tego odnieść, jaki będzie 
będzie miała dalszy los ten projekt w ogóle i ta uchwała nasza, która została 
przyjęta w czerwcu bieżącego roku?       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo.  
Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Wiem, że będzie ten temat poruszany, czy omawiany w trakcie przedstawiania 
stanowiska klubu Radnych Platformy Obywatelskiej. Pozwoli Pan Panie Radny, że 
odniosę się do stanowiska klubu. Ja bym chciał jeszcze drodzy Państwo powrócić 
do tematu Miejskiego Zakładu Zieleni. Otóż, no może Państwo też nie wszyscy 
czytaliście program, który został przyjęty 2 miesiące temu, program rewitalizacji, 
gdzie wyznaczyliśmy sobie pewne zadania nie tylko z dziedziny społecznej, ale 
także z dziedziny infrastrukturalnej. I budowa parku, czy stworzenie nowej 
przestrzeni parkowej wraz z budową Miejskiego Zakładu Zieleni jest uwzględniona 
w tym programie. Także drodzy Państwo! Wysoka Rado! Te zadanie jest jakby już 
uwzględnione w dokumentach strategicznych, które powinien leszczyński 
samorząd w najbliższym czasie zrealizować. Oczywiście jest wiele zadań, które 
można zrealizować w późniejszym terminie, ale faktem jest, że siedziba 
Miejskiego Zakładu Zieleni, stworzenie przestrzeni parkowej jest uwzględnione  
w programie rewitalizacji dla miasta Leszna. Dziękuję.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. W tym punkcie, 
gdzie Prezydent miał się odnieść do wniosków komisji, padła wcześniej taka 
informacja, że te wnioski, które zostały przegłosowane, zostały ujęte  
w projekcie budżetu. I teraz otwieram dyskusję nad projektem uchwały budżetowej 
Miasta Leszna na rok 2018. Proponuję zacząć od przedstawienia opinii 
poszczególnych klubów w Radzie Miejskiej Leszna. Przypomnę że zgodnie  
z Regulaminem naszej Rady wystąpienie klubowe może trwać do 20 minut. 
Wystąpienie Radnych może trwać 5 minut i potem 3 minuty, czyli można 
dwukrotnie zabierać głos. Prosiłbym o zdyscyplinowanie się w tej sprawie.  
I poproszę teraz o zgłoszenie przedstawicieli klubów. Rozumiem, że tylko 3 kluby 
się zgłosiły, 4. Zamykam listę klubową. I bardzo proszę po kolei, Pan Radny Adam 
Kośmider Prawo i Sprawiedliwość.     

Pan Radny Kośmider – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Zrobić budżet to wskazać pieniądzom, gdzie mają iść, niż 
zamiast później zastanawiać, gdzie się rozeszły. Tymi słowami Johna Maxwella 
chciałbym pozwolić sobie zaopiniować budżet, właściwie jeszcze projekt budżetu 
klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości. Jak wiemy ten budżet jest rekordowy  
i rekordowe są pieniądze, które w tym budżecie zostały zapisane. Pozwolę sobie 
powiedzieć tutaj przede wszystkim o wydatkach, które zostały zaprojektowane 
w tym dokumencie. Na oświatę Miasto Leszno zamierza w przyszłym roku wydać 
171 mln zł. Nie muszę Państwu tłumaczyć jak ważna jest oświata, jak wiele dobra 
można tam zrobić i jak wiele można zepsuć na tym wczesnym etapie nauki 
naszych pociech. Jako klub Prawa i Sprawiedliwości chcielibyśmy tutaj przede 
wszystkim zaznaczyć, że te pieniądze na oświatę powinny wpisywać się  
w rewitalizację społeczną, żeby te ośmioletnie, już teraz szkoły podstawowe, 
pozwalały przy współpracy wychowawców, rodziców, pozwalały znaleźć talenty  
w tych młodych dzieciach, młodych dziewczynach i młodych chłopakach, żeby  
w przyszłości zaplanować im karierę, by później nie każdy trafiał do liceum tylko 
dlatego, że tak naprawdę nie wie co chce z sobą zrobić i nie rozpoczynał studiów 
po to, żeby przedłużyć sobie swoją młodość. Istnieje, Szanowni Państwo, tylko 
jedna grupa ludzi, która myśli więcej o pieniądzach niż ludzie bogaci, są to ludzie 
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ubodzy. W budżecie Miasta Leszna na przyszły rok zaplanowaliśmy 83 mln zł,  
z tego na program Prawa i Sprawiedliwości „Rodzina 500+” przeszło 36 mln zł. 
Jest to tak okazała kwota, że już tegoroczne wydatki zostały uhonorowane  
i Miasto Leszno znalazło się na czele miast, które podają swoim obywatelom rękę, 
by zaczęli myśleć o pieniądzach, może nie jako już ludzie bogaci, ale przede 
wszystkim przestali myśleć o pieniądzach jako o rzeczach, które są im nie tylko 
niezbędne, ale przede wszystkim mogli rozwijać swoje przedsiębiorstwa, bo 
Leszno należy do miast, w którym przedsiębiorczość jest bardzo dobrze rozwinięta 
i ma szansę na dalszy rozwój, oczywiście przy zastosowaniu odpowiednich 
mechanizmów, które Leszno ma już wypracowane. Budżet obywatelski i Komitety 
Inicjatyw Gospodarczych to 2,4 mln zł. Szanowni Państwo! Jak wiemy, żeby 
komuś coś dać, trzeba komuś coś zabrać, a dzięki temu, że nasi obywatele ze 
swoją energią włączają się w te projekty obywatelskie, no mają szansę na to, żeby 
bezpośrednio kierować te pieniądze w określone cele. Jak widzimy z roku na rok 
przybywa ludzi, którzy uczestniczą w tych programach i bardzo chwalą tego typu 
inicjatywy. Jak mówił, ten człowiek był premierem Francji i nazywał się Georges 
Pompidou powiedział, że najłatwiej stracić pieniądze na giełdzie, na kobiety i na 
rozwój naukowy, badania naukowe. Ja przestudiowałem budżet, nie zauważyłem 
tutaj takich pozycji, jednakże 93 mln zł wydatków inwestycyjnych miasta, no to jest 
coś, czego jeszcze to miasto nie widziało. I są to przede wszystkim inwestycje, 
które wspierają różnego rodzaju, przede wszystkim rozwój. Warto tutaj wspomnieć  
o autobusach elektrycznych, które pozwolą miastu, no czuć się miastem 
nowoczesnym, ale są też również inwestycje w bezpieczeństwo. Tutaj pewnie 
kolega Radny nie zgodzi się ze mną, jest tam rozbudowa monitoringu, kolega nie 
chce się czuć jak w Big Brotherze, ale uważam, że są to potrzebne inwestycje, ale 
jedną z tych inwestycji, która może nie jest tym bezpieczeństwem biernym, wręcz 
czynnym jest przede wszystkim budowa kolektora deszczowego wschodniego  
i zbiorników retencyjnych, co ewidentnie powinno pomóc przede wszystkim tym, 
którzy często są poszkodowani, kiedy pojawiają się nawalne deszcze. Warto 
wspomnieć też o inwestycjach drogowych. Inwestycja w przebudowę drogi dk12  
i tu chcę wspomnieć, bo warto wspomnieć, Ministerstwo Rozwoju w rządzie Prawa 
i Prawa i Sprawiedliwości przeznaczyła aż 57 mln zł na tą inwestycję, co stawia 
Leszno na II miejscu spośród miast, które otrzymały właśnie dotacje drogowe. 
Szanowni Państwo! Nawyk zarządzania pieniędzmi jest ważniejszy niż ilość 
posiadanych pieniędzy, dlatego apeluję tutaj do wszystkich pracowników 
magistratu, tzw. jak tu kolega wspomina "estabilshmentu urzędniczego", żeby 
faktycznie te pieniądze zostały wydane w sposób optymalny. Jak wiemy dosyć 
dużym zagrożeniem dla naszego budżetu jest sytuacja, którą mamy w tej chwili.  
I niestety sytuacj,a no nie napawa optymizmem, ponieważ już w tym roku okazało 
się, że część inwestycji niestety nie zmieściło się w określonych budżetach nad 
czym bardzo ubolewam, zwłaszcza, jak to Pani pięknie Przewodniczącą określiła 
"bajkowymi Kontenerami Kultury". Mam nadzieję, że powrócimy do tego już na 
początku przyszłego roku. Szanowni Państwo! Już nie będę tutaj Państwa 
zanudzał, ale chciałbym na końcu tylko dodać, że jako Klub Prawa  
i Sprawiedliwości popieramy ten budżet i uważamy go za swój budżet. Dziękuję 
bardzo.                                            

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę 
Pan Radny Tomasz Malepszy w imieniu klubu Radnych Lewicy. Bardzo proszę.  

Pan Radny Malepszy – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Koleżanki i Koledzy Radni! Proszę Państwa! Mam satysfakcję w imieniu klubu 
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Lewica dla Leszna przedstawić naszą opinię dotyczącą rekordowego w sensie 
pozytywnym budżetu w historii miasta Leszna. Ale przecież nie rzecz w rekordach, 
rzecz w tym co jest w nim zapisane. A zapisane jest na tyle w sposób 
zróżnicowany działowo i szczególnie myślę, że również w oparciu  
o doświadczenia, o których mówił przed chwilą przedmówca w sensie 
przygotowania inwestycji, żeby ten budżet ocenić dobrze, pozytywnie. Tak 
nawiązując do pierwszych słów mojego przedmówcy, po prostu rzeczywiście, 
najpierw trzeba mieć, żeby dzielić. A jeden z powiedziałbym wybitniejszych 
przedsiębiorców regionu używał takiego określenia „Nie żyje się z dzielenia tylko  
z mnożenia”. Najpierw trzeba mnożyć i wydaje mi się, że skutecznie przez lata 
tworzyliśmy warunki do tego, żeby mieć pieniądze, tak, na rozwój miasta, rozwój 
intensywny powiedziałbym na tle innych miast porównywalnych i nie tylko, bardzo 
intensywny. Ten budżet oceniamy dobrze z uwagi również na jego szczegółowe 
zapisy, w których znajdujemy odbicie w tym co zapisaliśmy w programie, w którym 
klub Lewica dla Leszna wstąpił, przystępował do tej kadencji. Dobry jak 
powiedziałem z uwagi na zróżnicowanie wydatków na różne działy budżetu. 
Pozwoli to utrzymać poziom jakości życia mieszkańców Leszna i prawidłowe 
funkcjonowanie jednostek samorządowych, co jest przecież pierwszorzędnym  
i najważniejszym zadaniem działania samorządu. Proinwestycyjny charakter 
budżetu, to również ocena pozytywna i to nie tylko z uwagi na poziom wydatków 
zapisanych, ale ich dywersyfikację działową. Są w nim inwestycje o charakterze 
strategicznym, jak chociażby 12-stka, ul. Wilkowicka. Trzymamy kciuki za 
inwestycję Biblioteka Miejska, ale również Szkoła Podstawowa nr 5 i również 
strzelnica wspomniana już w dyskusji na początku Sesji strzelnica sportowa. Są 
środki na zakupy inwestycyjne co pozwoli na utrzymanie wysokiego poziomu 
świadczonych usług przez jednostki budżetowe, szczególnie zakłady komunalne. 
Cieszą zapisy dotyczące modernizacji placówek oświatowych. Są tam zapisy na 
poziomie kilkudziesięciu tysięcy zł, ale również dużo wyższe. Oczekujemy, że  
w trakcie realizacji budżetu te wydatki na modernizację placówek oświatowych 
będą jeszcze powiększone. Doceniamy skuteczność aplikacji i wnioskowania  
o środki unijne i to zarówno te z Unii Europejskiej jak i rządowe. Pan Prezydent  
w trakcie prezentacji budżetu i dyskusji na komisjach mówił o tym, że na niektóre 
inwestycje jeszcze mamy szansę dotacji. Dotyczy to również inwestycji  
o charakterze, jak to się określa, miękkim. I tu warto podkreślić również to, że 
potrafimy znakomicie współpracować z sąsiednimi gminami. To nie jest łatwe  
i w obecnym, w tym projekcie budżetu też znajdujemy takie inwestycje, które 
mogą być, czy są wręcz zapisane na podstawie umów z samorządami 
sąsiadującymi z Lesznem na sfinansowanie inwestycji, szczególnie drogowych. 
Dobrym przykładem jest tutaj, zresztą nie tylko, ul. Wilkowicka. Mamy 
świadomość, że realizacja inwestycji nie będzie łatwa z uwagi na to, że rynek 
inwestycyjny stał się rynkiem wykonawcy, co musi spowodować jeszcze bardziej 
staranną, staranne przygotowanie inwestycji nie tylko drogowych, ale tych, które 
zapisane są, tych infrastrukturalnych. I tutaj sądzimy, że poradzimy sobie mimo 
tego właśnie, tej dominacji rynku wykonawcy, tak, nad rynkiem inwestora. Ale 
przecież ta sytuacja też jest pozytywna, ponieważ w wielu przypadkach 
w przeszłości firmy po to, żeby wygrać przetarg taki poziom oferty prezentowały 
po to, żeby ją wygrać, tak i to powodowało, że nie zawsze znajdowały się środki 
na działalność firmy, zwłaszcza tą dotyczącą poziomu płac w firmach. No, musi 
niepokoić poziom wydatków, rosnący poziom wydatków bieżących. Ich stabilizacja 
nie jest łatwa chociażby z uwagi na to, że przecież z roku na rok wydajemy na 
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inwestycje kilkadziesiąt milionów złotych. To musi powodować w sposób 
obiektywny wzrost kosztów utrzymania infrastruktury, a z drugiej strony wydaje 
się, że nie zawsze wzrost poziomu zatrudnienia w jednostkach samorządowych,  
w tym w urzędzie jest uzasadniony w kontekście chociażby zadań, które 
zwiększają się w trakcie realizacji budżetów w kolejnych latach. Miały zmniejszyć 
się koszty funkcjonowania leszczyńskiej edukacji z uwagi na inną formułę 
zarządzania. Na dzisiaj tego efektu nie widać, być może, że on się pojawi w latach 
następnych. Oczekujemy, że w trakcie reakcji realizacji tego budżetu znajdą się 
środki, tak jak deklarował Pan Prezydent, na podwyżki płac dla pracowników 
samorządowych, przynajmniej od 1 lipca przyszłego roku, że również tradycyjnie 
znajdą się środki na dotacje dla leszczyńskiego szpitala i zmniejszenie deficytu. 
Reasumując, bilans oceny projektu budżetu na 2018 rok jest pozytywny. Stąd klub 
Lewica dla Leszna będzie głosował za jego przyjęciem. Dajemy w ten sposób 
dowód tego, że podtrzymujemy swoją deklarację i realizujemy tą deklarację, że 
jesteśmy opozycją rozważną i szukającą rozwiązań, a nie tego, co miałoby nas 
dzielić w sposób taki nieuzasadniony, partyjny, czy ideologiczny. I przepraszam 
taką trochę refleksją osobistą człowieka, który jest w samorządzie od kilku 
kadencji. To nie jest wymówka, ale to jest, myślę, że Pan Prezydent Borowiak też 
jest przed taką refleksją osobistą i również kierowanie miastem przez Pana 
Prezydenta Łukasza Borowiaka może w mieszkańcach Leszna, w nas wzbudzać 
też taką opinię, że skoro finansujemy deficyt również zwiększeniem długu miasta 
Leszna, to jest to niebezpieczne. Pamiętam, i to jeszcze raz, to nie jest wymówka 
Tomasza Malepszego. Mieliście Państwo prawo do tego, że mówiliście o tym, że 
tak ekspansywna polityka finansowa musi doprowadzić do krachu, takie 
wypowiedzi były, do krachu finansowego budżetu Miasta Leszna. Nie 
doprowadziła z uwagi na to, że opieraliśmy swoją, tą politykę o zakładanie 
dynamicznego rozwoju gospodarczego miasta. I miasto rozwija się dynamicznie, 
pozwala to na właśnie taką politykę i na to, że możemy być, odpowiedzialnie 
podejmować decyzje dotyczące przyszłorocznego budżetu. Powodzenia!  
I przepraszam Pani Barbaro, Basiu puszczam oczko z uwagi na to 21. 
Powodzenia, tak, w realizacji tego budżetu!                                   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę 
Panią Barbarę Mroczkowską o przedstawienie nam swojej opinii w imieniu 
Platformy Obywatelskiej.   

Pani Radna Mroczkowska – Zanim zacznę muszę powiedzieć, że 
usłyszałam takie wzdychnięcie Pana Prezydenta, ale proszę się nie obawiać. Nie 
jesteśmy chyba totalną opozycją, nie mniej jednak jest to okazja, żeby co nieco 
tutaj, no przyłożyć, jak to Pan Przewodniczący powiedział. Wysoka Rado! Panie 
Prezydencie! Panie Przewodniczący! W ślad za kolegami oceniamy budżet na  
rok 2018. I należy podkreślić, że to jest pierwszy w historii taki budżet, który 
przekroczy 438 mln na wydatki. Przez ostatnie lata przy ocenie budżetu zawsze  
w pierwszej kolejności zwracaliśmy uwagę na cyfry. I ważniejsze od cyfr jest 
jednak to, co jesteśmy w stanie osiągnąć dzięki inwestycjom oraz finansowaniu 
wydatków bieżących. Powinno nam wszystkim zależeć na tym, żeby kreatywni 
obywatele szukali perspektyw dla siebie w naszym Lesznie. Będzie to możliwe, 
jeżeli władze miasta, urzędnicy, radni, przedstawiciele organizacji pozarządowych 
oraz przedsiębiorcy będą podejmować odważne decyzje tworzące lepszą 
przyszłość dla mieszkańców. Ważna zatem z perspektywy rozwoju naszego 
miasta jest gospodarka, transport, ale przede wszystkim usługi dla obywateli oraz 
rozwój kultury. Istotna jest rozbudowa infrastruktury, budownictwo, ale również 
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przestrzeń aktywności lokalnej i wspieranie rzeczywistych procesów 
rewitalizacyjnych. Dla każdego mieszkańca istotna jest jakość dróg, przedszkola, 
żłobki oraz edukacja na najwyższym poziomie. Jeżeli w 2018 roku chcemy wydać 
ponad 438 mln zł, to musimy mieć pewność, że zrobiliśmy wszystko, aby bilans 
między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi był korzystny. Jeżeli 
planujemy przeznaczyć na inwestycje 94 mln, to musimy wiedzieć, że będą one 
tworzyć coś wartościowego w naszym mieście. Czy tak wydawane środki będą 
generować popyt na lokalnym rynku i nowe miejsca pracy? Stoimy przed szansą 
pozyskania olbrzymich środków zewnętrznych. Tej szansy nie możemy stracić. 
Ostrożnie podchodzimy do zadłużania miasta, ale zdajemy sobie sprawę, że  
w obecnej sytuacji jest to po prostu popularny trend wśród wielu innych 
samorządów. Miasto planuje pozyskać z Unii Europejskiej ogromne pieniądze.  
Opóźnienia w pozyskiwaniu środków w perspektywie 2014-2020 spowodowały, że 
ten rok będzie dla nas kulminacyjny pod względem realizowanych zadań. I można 
stwierdzić, że to budżet kontynuacyjny, gdyż wiele inwestycji zostało już wcześniej 
zaplanowanych i rozpoczętych, a rok 2018 będzie, albo i nie będzie, ich 
zwieńczeniem. Wysoka Rado! Analizując przedłożony projekt budżetowy na  
rok 2018 zauważamy zmniejszenie zadłużenia miasta. Jest o połowę mniejszy 
deficyt niż w zeszłym roku. Takie podejście oceniamy pozytywnie i wierzymy, że  
w ciągu roku zintensyfikujemy spłatę zadłużenia i znajdą się w budżecie na to 
środki finansowe. Cieszy nas ogromnie kontynuacja zadań polegających na 
przebudowie chodników w mieście, przebudowy dróg, utwardzania dróg. 
Mieszkańcy zasługują na dobrze oświetlone, bezpieczne i estetyczne ciągi pieszo-
rowerowe. Dla poczucia bezpieczeństwa przeznaczamy 350 tys. na monitoring 
miejski, jak również modernizację oświetlenia ulicznego, ogólnodostępne place 
zabaw i wreszcie jest winda dla niepełnosprawnych w Hali Trapez do czego 
dopingowaliśmy od kilku lat. Już wkrótce leszczynianie doczekają się pięknych, 
zadbanych i nowoczesnych parków. Kluczową inwestycją tego roku będzie 
rewitalizacja parku przy Placu Kościuszki, ale w niedalekiej przyszłości po 
dzisiejszej deklaracji Pana Prezydenta również parku miejskiego przy ul. Norwida, 
parku jakiego wszyscy nam będą zazdrościć. Zauważalny wzrost frekwencji  
w tegorocznym budżecie obywatelskim wskazuje, że mieszkańcy oczekują 
możliwości decydowania o realizacji zadań lokalnych. Projekt budżetu przewiduje 
środki na ten cel 1,2 mln zł. Przypomnę, że jako klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej zapoczątkowaliśmy przy rekomendacji ówczesnego posła Łukasza 
Borowiaka właśnie ten budżet obywatelski w Mieście Lesznie i zaczynaliśmy od 
300 tys. zł. Zauważamy podwyżki dla nauczycieli od 1 kwietnia 5% na kwotę 
prawie 3 mln 291 zł. Jak jesteśmy przy podwyżkach, to oczekujemy deklaracji od 
Pana Prezydenta, że podwyżki dla pracowników jednostek samorządu 
budżetowego również zrealizujemy w wysokości 8% od kwietnia 2018 roku. 
Pragniemy zauważyć, że przegłosowana jednogłośnie uchwała dotycząca 
podwyżek czeka na realizację od czerwca 2017 roku, jak wspominał tu radny 
Jarek Zielonka. Ponieważ wniosek na etapie składania propozycji od stycznia 
2018 roku nie uzyskał aprobaty, więc oczekujemy, że zapowiadane podwyżki 
będą obowiązywały od kwietnia 2018 tak, aby pracownicy samorządowi mieli 
realną i bliską perspektywę zmieniającą poprawę sytuacji finansowej. Interesuje 
nas również jaka będzie wizja podwyżek w kolejnych latach i metodologia w tym 
zakresie. Pobocznymi życzeniami naszymi jest zmniejszenie wydatków bieżących. 
Nie zauważamy oszczędności w oświacie, gdzie właśnie miał generować te koszty 
nowo powstały CUW. Priorytetem dla nas jest również realizacja projektów 
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współfinansowanych ze środków zewnętrznych. Również oczekujemy deklaracji  
w każdym postępowaniu, że będziemy składać jako miasto swój akces,  
a w budżecie w roku 2018 znajdą się na to środki budżetowe. Dostrzegamy wzrost 
środków finansowych przeznaczonych na budownictwo mieszkaniowe,  
zwiększony udział w spółkach gminnego TBS-u w Lesznie, ponad 3 mln zł. Sport 
staje się coraz ważniejszą częścią życia naszych mieszkańców, a do tego 
potrzebna jest dobra infrastruktura sportowa; kryty basen czy nowa hala sportowa. 
Te projekty przekraczają czas liczony kadencją, to będą projekty dla przyszłości.  
Radni Platformy Obywatelskiej skrupulatnie przeanalizowali budżet na rok 2018. 
Patrzymy na miasto jak na jeden organizm, który musi w całości spełniać swoje 
funkcje. I z tego powodu radni Platformy Obywatelskiej warunkowo zagłosują za 
projektem uchwały budżetowej na rok 2018 oczekując deklaracji ze strony Pana 
Prezydenta. Ten budżet stanowi historyczną chwilę dla nas i daje nadzieję na 
lepsze życie w Lesznie kolejnym pokoleniom. Dziękuję bardzo.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo Pani Radnej 
Barbarze Mroczkowskiej za wystąpienie, za pochwalenie rządów Prawa  
i Sprawiedliwości za te podwyżki nauczycielskie. Bardzo nam miło. Bardzo proszę 
Panią Radną Hanię Kotomską.    

Pani Radna Kotomska – Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! 
Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Moi przedmówcy szanowni już powiedzieli, 
słusznie Basiu no prawie wszystko. Ja mam tylko obowiązek przekazać i zaszczyt, 
że radni lubu PL18 w całości popierają ten budżet i będą głosować za jego 
przyjęciem, doceniając jego innowacyjność i założenia gospodarcze i to co wnosi 
ten budżet do życia miasta na kolejny rok. Ponieważ również podobnie jak 
wszyscy Państwo tutaj przyglądaliśmy się uważnie zarówno wydatkom, jak  
i dochodom, stwierdzamy, że jest to w tej chwili najbardziej optymalny, rozsądny, 
wyważony budżet. Taki, który na pewno zapewni, z pewnością da miastu dalszy 
rozwój i przyniesie korzystne dla mieszkańców rozwiązania, czego oczywiście 
życzymy sobie i Panu Prezydentowi, żeby przede wszystkim ten budżet udało się 
zrealizować. Powtórzę tutaj za moimi przedmówcami, że również zależy nam na 
tym, żeby uchwała, o której wspomniała Pani Przewodnicząca o podwyżkach dla 
pracowników Urzędu Miasta i jednostek budżetowych została zrealizowana. 
Wierzymy w to, że nie będzie ona tylko pustym aktem prawnym, tylko znajdzie 
możliwość zrealizowania. Ufamy, że deklaracja Pana Prezydenta zostanie 
spełniona, podobnie jak pozostałe, które tutaj dzisiaj padły i nie tylko dzisiaj przy 
tym stole. Także reasumując, ufam w to, co zawsze mówi Pani Skarbnik, że 
budżet to jest stworzenie żywe, które reaguje na sygnały z zewnątrz, na to co się 
dzieje wokół. Ten korpus, który mamy w tej chwili przed sobą jest, tak jak 
powiedziałam najbardziej optymalnym rozwiązaniem na dzień dzisiejszy, bo 
budżet to nie koncert życzeń, ale twarde realia i z takimi po prostu musimy się 
liczyć. W takim razie w imieniu klubu Radnych PL18 mam zaszczyt złożyć 
oświadczenie, że my, nasza czwórka będzie głosować oczywiście za przyjęciem 
tego budżetu. Dziękuję bardzo.                                    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Proszę Państwa! 
Jeszcze żeby dochować wszystkich formalności poproszę Panią Alicję 
Wojciechowską o zaprezentowanie nam, no przynajmniej tych najważniejszych 
autopoprawek, które zgłosił Prezydent w ramach m. in. też w ramach wniosków 
komisji. Bardzo proszę.     

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Autopoprawek jest niewiele. Zwiększamy dochody i wydatki  
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o kwotę 337.319,00 zł. Są to „Erasmusy” kwoty niewydatkowane w 2017, 
zwiększamy budżet 2018. Reszta zmian jest porządkujących m. in. w rozdziale 
75095 Administracja publiczna, pomiędzy paragrafami klasyfikacji, żeby 
prawidłowo je ustalić i 75416 w Straży Miejskiej, jak również pomiędzy zadaniami 
w ramach Miejskiego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii. Też 
to jest też między innymi wniosek Państwa z Komisji Spraw Społecznych.  
I jeszcze jedna zmiana tutaj na wniosek Pana dyrektora Miejskiego Miejskiej 
Biblioteki Publicznej zmiana na kwotę 6,9 tys. z dotacji podmiotowej przenosimy 
na dotację celową na zakup licencji i programu komputerowego. Dziękuję.        

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę 
Pana Prezydenta do odniesienia się do wystąpień klubowych.  

Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Starałem się spisać najważniejsze tu wypowiedzi i uwagi, które zostały złożone  
w imieniu klubów Radnych. Pan Radny Adam Kośmider w imieniu Radnych Prawa  
i Sprawiedliwości wyraził swoją pozytywną opinię co do projektu budżetu na rok 
2018 i z tego miejsca chciałem serdecznie podziękować. Natomiast była taka 
uwaga odnośnie pracy moich współpracowników i to jest dobry moment, aby 
ewentualnie wyjaśnić Państwu dlaczego niektóre inwestycje będą realizowane  
trochę w późniejszym terminie. Po pierwsze, chciałbym zwrócić uwagę, że  
w momencie otrzymania dofinansowania zewnętrznego, czy są to środki z budżetu 
państwa, czy środki unijne, musimy realizować poszczególne inwestycje na 
podstawie wcześniejszych przygotowanych harmonogramów, takich 
harmonogramów czasowych, które są jakby załącznikiem integralnym do umowy  
o dofinansowanie. Po pierwsze, dzisiaj bardzo trudno uzyskać dofinansowanie 
zewnętrzne. Trzeba naprawdę przygotować bardzo dobrze projekt, trzeba dobrze 
przygotować wniosek. Natomiast skupiliśmy się w tym ostatnim okresie na tych 
inwestycjach, gdzie one są jakby priorytetowo traktowane przeze mnie i moich 
współpracowników, gdzie dofinansowanie było zewnętrzne i były sztywne ramy 
umowne, których nie można było naruszyć. I wiele zadań tych inwestycyjnych, 
które są realizowane w 100% z budżetu państwa, no zostały troszeczkę czasowo 
przesunięte. I rzeczywiście kilka inwestycji drogowych będzie realizowanych, 
mamy wyłonionych już wykonawców, w okresie I, czy II kwartału przyszłego roku. 
Mówię o tych inwestycjach, które były ujęte w budżecie miasta na rok 2017.  
I tu chciałbym powiedzieć, że jeżeli chodzi o moich współpracowników, 
naczelników, wszystkich pracowników, którzy ze mną pracują, no wyrażam 
podziękowanie za tą ciężką pracę, bo ona nie jest łatwa. Proszę mi wierzyć, że 
mamy tyle nowych wytycznych np. z Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego, że ta perspektywa jest całkowicie inną perspektywą  
z lat 2007-2013. To są trudne przedsięwzięcia, częste kontrole, nie mówiąc o tym, 
że ten przerost biurokracji, który został jakby przyniesiony, być może  
z Brukseli albo poprzez ministerstwa, jest taki, że sami urzędnicy, którzy jakby 
opiniują, sprawdzają nam te wnioski są bardzo ostrożni. I często drodzy Państwo 
czekamy miesiącami na odpowiedź lub weryfikację naszych pism, wniosków. 
Przedłuża się jakby ten proces realizacji różnych zadań, ale niewątpliwie 
korzystając z okazji może pół żarem pół serio, to jest też okazja do tego, żeby 
jednak parlamentarzyści, no zliberalizowali te prawo, żeby to prawo było na tyle 
doskonałe, aby samorządy mogły funkcjonować sprawnie, szybko, bo jesteśmy do 
tego przygotowani. Natomiast wiele zmian przepisów prawa, w tym np. ustawa  
o zamówieniach publicznych, powoduje, że mamy naprawdę bardzo dużo 
problemów, a z drugiej strony oczywiście można przyspieszyć jakby pewne 
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działania, ale drodzy Państwo też jest Komisja Rewizyjna, tak? I punkt widzenia 
zależy od punktu siedzenia. Są to środki publiczne i ostrożnie podchodzimy do 
wydawania tych środków, ale tak na marginesie gdyby dzisiaj  zapukał do mojego 
gabinetu parlamentarzysta i zapytał się w czym pomóc Panie Prezydencie?, to ja 
bym powiedział to co powiedział wcześniej Prezydent Tomasz Malepszy, jako 
organ wykonawczy proszę przygotować takie przepisy prawa, które będą 
przejrzyste, sprawne, czytelne. I to jest też drodzy Państwo taka informacja dla 
Państwa jako Radnych, że to nie jest łatwa praca kiedy jest się urzędnikiem  
i Prezydentem, gdzie naprawdę skupiamy się na najważniejszych zadaniach.  
I bardzo dziękuję za te słowa, które wypowiedział Pan Radny Adam Kośmider, bo 
rzeczywiście wiele projektów jest realizowanych wspólnie, gdzie te propozycje 
różnych przedsięwzięć inwestycyjnych, czy projektów miękkich po prostu były 
wymyślone oddolnie, a zaakceptowane przez moją osobę, moich 
współpracowników. Pan Prezydent Tomasz Malepszy jak zawsze  
w swoim stylu czuje to, bo tyle lat pracował na stanowisku Prezydenta Miasta 
Leszna, także bardzo dziękuję też za te słowa. Ja w ogóle drodzy Państwo 
wyciągnąłem też takie wnioski, bo warto dyskutować, warto rozmawiać i to co było 
rok temu, no pozwoliło mi na to, że troszeczkę inaczej spoglądam nad tematem 
budżetu miasta Leszna. Rzeczywiście wiele godzin poświęciłem nad analizą. No  
i drodzy Państwo też chciałoby się, bo tak dla Państwa informacji, no schodzące 
dane z różnych wydziałów, jednostek, o tym wspomniała dzisiaj Pani Skarbnik to 
kwota 520 mln, tak plan marzeń, plan życzeń, no i teraz proszę usiąść no  
i zaczynamy dokonywać korekt, tak. No i dokonaliśmy korekt, drodzy Państwo, 
gdzie zostało wykreślonych 100 mln zł, tak, czyli ja chciałbym przedstawić 
Państwu taki obraz, że zanim trafi to do Państwa i wtedy kiedy pracujecie  
w komisjach, pytacie się moich współpracowników, to wcześniej naprawdę,  
a  zwłaszcza, że te plany schodzą no tak można powiedzieć w późnym terminie, 
tak to wszystko się robi w ekspresowym tempie. No i tu chciałbym serdecznie 
podziękować moim współpracownikom, Pani Skarbnik, Pani Naczelnik za to, że 
rzeczywiście, no mocno przysiedziały nad projektem tego budżetu. 520 mln start 
początkowy ,no to w tym momencie gdybym przedstawił Państwu plan marzeń no 
to wtedy dopiero byłoby, rzeczywiście byłby szok i Państwo byście dokonali 
korekty, czy zmiany tego projektu. Drodzy Państwo! Odniosę się do wypowiedzi 
Pana Prezydenta Tomasza Malepszego o zatrudnieniu. No zostało zwiększone, 
znaczy tak jest więcej zadań, ja już nie mówię o tym, że np. 500+ spowodowało, 
że w Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie trzeba było zatrudnić więcej osób do 
obsługi, trudnej obsługi tego programu, który no jest jakby kontrolowany 
systematycznie przez Wojewodę i idź dalej przez ministerstwo, ale to są czasami 
osoby bardzo trudne i był moment, jak Państwo doskonale wiecie, że kilka dni 
obsuwy, że tak powiem,  tego programu spowodowało, że leszczyńskie media 
rozpisywały się, że mieszkańcy nie otrzymali pieniędzy z winy urzędników miasta. 
Ale tu chciałbym powiedzieć, że te zwiększone zadania, zwiększona ilość 
pracowników wiążę się z tym, że naprawdę zwiększa się ilość zadań. Powołanie 
np. Miejskiego Konserwatora Zabytków, dzisiaj mogę powiedzieć, że mimo tego, 
że można mi zarzucić, iż są dwie osoby w biurze Miejskiego Konserwatora 
Zabytków, a można by powiedzieć, że jeszcze jedna osoba jest potrzebna, to są 
szybciej realizowane inwestycje, naprawdę. To dzisiaj mogę powiedzieć, że jest, 
no to był bardzo dobry pomysł i ja jestem z tego dumny, że dzisiaj Miejski 
Konserwator Zabytków stara się współpracować. Nie zawsze wszyscy są 
pozytywnie nastawieni do Miejskiego Konserwatora Zabytków, ale np. drodzy 
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Państwo ustawa o rewitalizacji, tak. No wydaje się, że wchodzi ustawa  
o rewitalizacji, przyjmujemy program rewitalizacji, a tak naprawdę w tej ustawie 
wyraźnie jest zapisane, że to są strategiczne dokumenty. Tak jak Państwo 
przyjmujecie budżet miasta, jak Państwo przyjmujecie WPF, tak samo program 
rewitalizacji wiążę się z pewnymi obowiązkami, które wynikają z przepisów prawa. 
No była tu taka lekka uwaga i pstryczek odnośnie edukacji, tych oszczędności. Ja 
zawsze powtarzam, że na edukacji oszczędzać nie można. Myśmy szukali tu 
takich możliwości. Znaczy po pierwsze, co wydawało nam się na początku też 
niemożliwe, ale naprawdę, no jest pocięte przy każdym, że tak powiem paragrafie, 
ale też to co Państwo mówicie, z jednej strony oszczędzajmy na wydatkach 
bieżących, ale z drugiej strony, no patrzmy na to, żeby jednak te wynagrodzenia 
wzrosły. I podam Państwu jaki jest problem. No chcemy zatrudnić osoby do 
rożnych wydziałów, jednostek, do pracy czasami bardzo przyjemnej, gdzie jeszcze 
wcześniej kilka lat temu wniosków aplikacyjnych było 30, 40, mieliśmy z czego 
wybrać. Dzisiaj są osoby, które idą na rozmowy kwalifikacyjne do Urzędu Miasta, 
wcześniej wyrażają jakby wolę, chęć zawarcia umowy, propozycja, która zostaje 
złożona przez moich współpracowników co do wynagrodzenia powoduje, że są 
osoby, które odmawiają przyjęcia warunków płacy i argumentują, że można to 
zarobić na rynku biznesowym, no można zarobić więcej, ale też proszę pamiętać, 
że są osoby, które no szukają moi współpracownicy, bardzo dobrzy fachowcy, 
którzy też szukają innego miejsca pracy poprzez właśnie wzrost, lepsze warunki 
płacowe. I musimy o tym pamiętać, dlatego ja jestem za tym, żeby podnieść 
Państwu wynagrodzenia, ale za chwileczkę się odniosę. Odniosę się w tej kwestii 
w momencie, kiedy będę odpowiadał na pytania, które, czy uwagi, które złożyła 
Pani Przewodnicząca Mroczkowska. Cieszę się bardzo Panie Prezydencie, że 
mówił Pan o tej kontynuacji, bo ja z tego miejsca chcę powiedzieć, że projekt OSI, 
czyli Obszar Strategicznej Interwencji, ten projekt subregionalny, on w momencie 
kiedy zostałem Prezydentem Miasta Leszna nabrał takiego szybkiego tempa.  
I szczerze mówiąc mam tu jeszcze wiele takich obaw, ponieważ kwoty, które 
zostały wpisywane na różne zadania inwestycyjne w formie tak zwanych fiszek, 
one były adekwatne do rzeczywistości i stanu faktycznego sprzed wielu, wielu lat. 
Mówię tu o kosztach tych inwestycji, bo te kosztorysy były przygotowywane, 
właściwie te inwestycje były wyceniane no tak, na podstawie takich szacunków, 
tak obowiązujących cen. I dzisiaj mamy obawy, jeżeli chcemy np. przebudować  
ul. Osiecką, boję się, że te szacunki są, że te inwestycje są niedoszacowanie. I tu 
rodzi się kolejny problem, ponieważ chcemy spotkać się z Marszałkiem 
Województwa Wielkopolskiego, aby porozmawiać z wójtami, burmistrzami  
w ramach właśnie Obszaru Strategicznej Interwencji, tego programu 
terytorialnego, aby no, aby trochę zmiękczyć urzędników Urzędu 
Marszałkowskiego, żeby podeszli trochę po ludzku do pewnych spraw. Owszem 
ul. Wilkowicka, mamy tam pewną obsuwę, jest aneksowana, wydłużony został 
termin realizacji, ale czasami potrzebujemy też wsparcia z drugiej strony, tak, żeby 
jednak tak podchodzić trochę po ludzku do pewnych, pewnych zadań. Panie 
Prezydencie! Dziękuję za ciepłe słowa, taki zdroworozsądkowy, 
zdroworozsądkowe podejście. Oczywiście cały czas będziemy pracować  
w kolejnym, już ostatnim roku tej kadencji. Te wydatki bieżące, tak w ostatnim 
czasie się zastanawiałem, no jeżeli chodzi o wzrost wynagrodzeń, no to one nie 
będą schodziły w dół. One będą szły w górę i to trzeba mocno zaargumentować, 
żebyście Państwo mieli jasność, że jeżeli chcemy podwyżki to jest to 
konsekwencja nie tylko budżetu tegorocznego, ale także konsekwencja kolejnych 
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budżetów. Pani Przewodnicząca Barbara Mroczkowska, która w imieniu klubu 
Radnych Platformy Obywatelskiej przedstawiła się nie jako totalna opozycja, tylko 
rozsądna opozycja. Po pierwsze, bardzo dziękuję za ciepłe słowa, bo jeszcze nie 
tak dawno byliśmy partnerami i szczerze mówiąc budżet obywatelski rzeczywiście 
był pomysłem klubu Radnych Platformy Obywatelskiej. Wtedy ten budżet 
partycypacyjny, pojawiał się w wielu samorządach, zaczęliśmy od 300 tys., teraz 
to jest kwota 1,2 mln. Ale też wyciągamy wnioski z budżetu obywatelskiego, 
ponieważ coraz trudniej jest, po pierwsze, wybrać wykonawcę, a te szacunki cały 
czas kosztorysowe się zmieniają. No szukamy jak najlepszych rozwiązań, żebyO 
marzy mi się, żeby w przyszłości nad budżetem obywatelskim mieszkańcy 
głosowali w sposób bardzo prosto prosty, uproszczony, czyli poprzez dostęp do 
Internetu. I to jest chyba najlepsze rozwiązanie, także sekretarz miasta, no będzie 
miał duże zadanie, żeby ewentualnie taki program zakupić, aby ułatwić po prostu 
głosowanie on-line mieszkańcom. Spłata zadłużenia. Tak, no każdy rozsądny 
prezydent i moi współpracownicy szukają jak najlepszych rozwiązań. Proszę 
pamiętać, że i to chcę mocno zaargumentować, gdyby mi zależało na tym, aby to 
był rok, a rok przyszły jest rokiem wyborczym, to naprawdę nie myślałbym  
o konsekwencjach lat 2019-2020, 2021. I rzeczywiście naprawdę myślimy o tym 
co będzie w latach ubiegłych i dlatego ten budżet został tak przygotowany, żeby 
po pierwsze, konsumować środki unijne, ale z drugiej strony myśleć z rozsądkiem 
na kolejne lata. No to świadczy o tym, że naprawdę bardzo roztropnie 
podchodzimy do tego roku, czyli do roku 2018 i do kolejnych lat. Podwyżki dla 
nauczycieli. Oczywiście zgodnie z wytycznym Ministerstwa Finansów 5%. One są 
uwzględnione w budżecie. I odniosę się teraz do propozycji0 znaczy do tak do 
propozycji właściwie klubu Radnych Platformy Obywatelskiej. Tu był głos Pana 
Radnego Jarosława Zielonki i Pani Radnej Mroczkowskiej w imieniu klubu 
Radnych Platformy. Ja przypomnę, że pismo, które zostało przesłane przeze mnie 
5 września do Biura Rady na ręce Pana Przewodniczącego, jest tam taka 
kalkulacja przygotowana i podam jeszcze kwoty, które mają związek  
z pewną propozycją, właściwie z propozycją Radych. Jeżeli chodzi  
o podwyżki o 3% dla pracowników, to jest kwota 1,8 mln, ja zaokrąglam, podwyżki 
o 5% to są 3 mln zł, natomiast jeżeli chodzi o podwyżki o 8% to jest kwota 4,8 mln, 
ale to jeszcze analizujemy. Mówimy o około 5 mln zł. Moja propozycja jest taka, 
aczkolwiek bardzo szanuję stanowisko radnych Platformy Obywatelskiej, aby po 
podziale wolnych środków, znaczy po pojawieniu się już kwoty wolnych środków 
na ten temat podyskutować. Ja zaproponuję podwyżkę dla moich 
współpracowników, a to jest grupa 1336 pracowników pracujących nie tylko  
w Urzędzie Miasta, proszę pamiętać, ale w jednostkach Miasta, w zakładach 
budżetowych, także w szkołach i moja propozycja będzie taka, bo naprawdę 
chcemy do tego podchodzić roztropnie i z wielkim pietyzmem, podwyżka  
od 1 lipca. Dlaczego od 1 lipca? A to tylko dlatego, żeO i oczywiście później już 
jak Państwo wiecie konsekwencją naszej tej decyzji będzie wzrost wynagrodzeń  
w kolejnych latach. Ale dlaczego o tym mówię? Mówię tylko dlatego Wysoka 
Rado, że przed nami jeszcze kolejne ważne zadania infrastrukturalne z udziałem 
środków unijnych. Różnie to może być, naprawdę. Ostanie przetargi, wyniki 
przetargów naprawdę, no nie są pozytywne dla samorządowców, bo to jest 
problem w skali całego kraju i chciałbym zobaczyć co się wydarzy jeszcze  
w kolejnych miesiącach, takich trudnych miesiącach dla nas, ciężkich jeżeli chodzi 
o pozyskiwanie środków unijnych. No bo z jednej strony Państwo mówicie, że 
proszę konsumować jak najwięcej środków unijnych i ja to czynię, ja to robię wraz 
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z moimi współpracownikami, ale z drugiej strony też podwyżki. I dlatego takim 
idealnym terminem, ja już komunikowałem to przez media, byłaby podwyżka  
o 8%, ale od 1 lipca. Ale od Państwa to będzie zależało, bo Państwo jako Wysoka 
Rada będziecie decydować już w kwietniu przy podziale wolnych środków. Ja 
przypominam jest to kwota 5 mln zł i później dopiero będą to konsekwencje no  
i ciężki orzech do zgryzienia, bo te wydatki bieżące pójdą w górę, a rok 2019 nie 
będzie rokiem łatwym dla budżetu miasta. I jeszcze kilka zdań, kilka uwag. 
Infrastruktura sportowa. To co Pani Przewodnicząca powiedziała, no rzeczywiście, 
no trzeba naprawdę myśleć w kontekście naszych dyskusji i rozmów i stanowiska 
mojego odnośnie basenu, który jest własnością spółki prawa handlowego. No 
trzeba będzie po prostu też na ten temat porozmawiać, ale tak jak powiedziałem to 
w trakcie mojego sprawozdania międzysesyjnego, to będzie zadanie kolejnego, 
kolejnej kadencji samorządu. No i ostatnie zdanie, które Pani Radna powiedziała 
warunkowe zagłosowanie za przyjęciem budżetu na rok 2018. No ja chciałbym 
żebyśmy, znaczy ja ponoszę odpowiedzialność za realizację tego budżetu, to 
zostało już tu mocno zaakcentowane na tej sali. Natomiast no drodzy Państwo, to 
będzie trudny okres, trudny czas przy realizacjach inwestycyjnych. I szczerze 
mówiąc mam ogromne obawy, czy wszystkie inwestycje będą realizowane w takim 
tempie jaki bym sobie życzył, ale to życie pokaże i mówię to z wielką pokorą, 
ponieważ Leszno i okolice naszego miasta to jest jeden wielki plac budowy i taka 
inwestycja przebudowa ul. Wilkowickiej wcale nie jest taką inwestycją prostą, 
łatwą, gdzie jest już wykonawca, ale naprawdę jest wiele kolizji. Czasami są 
problemy z projektem budowlanym, tak, który no jest, który musi być 
zaktualizowany o jakieś stany faktyczne. Naprawdę wiele tych inwestycji przed 
nami, no ale zobaczymy, czas pokaże. Ja liczę, że moi współpracownicy staną na 
wysokości zadania i wspólnie ze mną zrealizują te zadania. A jeżeli chodzi  
o wypowiedź przewodniczącej klubu PL18 to muszę powiedzieć, że też, pół 
żartem pół serio, jedna propozycja, która zawsze powtarza się to są sekundniki. 
Nie zostały uwzględnione przez moją osobę, ale ja chciałem serdecznie moim 
kolegom podziękować za wsparcie, za cenne uwagi. Czasami brakuje nam czasu, 
żeby podyskutować, ale ja to co cenię wśród, to co cenię, jeżeli chodzi o moich 
kolegów i przyjaciół z klubu PL18 to takie, no czuję mocne wsparcie, tak. Są 
trudne chwile, ale czuję naprawdę takie wsparcie ze strony moich kolegów  
i koleżanek. Często mamy różne zdania, ale właśnie to jest plus klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej, że mamy różne oceny, rożne opinie, tak, różne poglądy 
polityczne, ale jeden cel nam służy, czyli rozwój miasta Leszna, no i ta 
współpraca. Także jeszcze raz serdecznie Wam dziękuję, a za sekundniki bardzo 
przepraszam. Może kiedyś one będą realizowane. Dziękuję bardzo.                    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję, dziękuję bardzo. Proszę 
Państwa! Przechodzimy do dyskusji Radnych. Proszę o zgłoszenia do dyskusji. 
Zamykam listę zgłoszeń. Mamy dwie, trzy osoby do dyskusji. Bardzo proszę Pani 
Stefania Ratajczak.  

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Ja myślę, że budżet, który w tej chwili, nad którym będziemy 
głosować, będą chyba zadowoleni, może nie wszyscy, ale większość 
mieszkańców naszego miasta, ponieważ dla mnie bardzo ważną kwotą, istotną 
jest to 94 mln na inwestycje, a te inwestycje będą służyć wszystkim mieszkańcom, 
nie poszczególnym, osobom pojedynczym, czy jednemu zakładowi. Drugą dla 
mnie bardzo ważną sprawą, w którą przeznaczamy ogromne pieniądze, już nie raz  
to mówiłam, są pieniądze, Adam to powtórzył, Adam to powiedział też teraz na 
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Sesji, przeznaczamy 171 mln na oświatę. Basia wspominała o podwyżkach dla 
nauczycieli. Tak, nauczyciele będą mieć podwyżki od kwietnia tego roku, tylko to 
tak, tak od kwietnia 2018 roku, tylko to są pieniążki z subwencji, które 
otrzymujemy, ale nie mamy w budżecie miasta. Bardzo myśmy się obawiali, tutaj 
patrzę na Pana Zielonkę, bo bardzo myśmy pracowali, aby uchwałą intencyjną, 
aby wpisać w budżecie na podwyżki. Bardzo się cieszę. W tej chwili publicznie 
zostało powiedziane, pomimo tego, że Radni uchwałą intencyjną, 23 osoby 
powiedziały że tak, dzisiaj Pan Prezydent po raz drugi publicznie, raz powiedział 
publicznie na łamach Gazety ABC co wspomniał o 8%. Muszę Panu powiedzieć, 
że sobie ją zatrzymałam tą gazetę. Gdyby dzisiaj Pan powiedział 5 bym 
wyciągnęłam tą gazetę. Bardzo się cieszę. Widzą, że mówimy jednym językiem. 
Ja też wyliczyłam, ja sądzę, że pracownicy wszyscy powinni otrzymać podwyżkę 
od lipca 2018 roku o 8%, dlaczego? Ponieważ uważam, że nie powinniśmy, jako 
radni poszaleć w kwietniu gdy będziemy dzielić wolne środki, ale ogromną 
większą część pieniędzy przeznaczyć na spłatę zadłużenia, a pracownicy 
wszyscy, aby otrzymali po 8% podwyżki, a to już jest taka znacząca, potrzebujemy 
z wolnych środków 2,4 mln. Jeśli dzisiaj Pan Zielonka by mnie (O), Pani Steniu 
czy nam się uda, ja byłam przekonana i zawsze Pana podtrzymywałam na duchu, 
że uda mi się, bo miałam w głowie tą Gazetę „ABC”, że Pan Prezydent powiedział 
o 8% i dzisiaj się bardzo cieszę, że Pan powiedział to po raz drugi. Tyle z mojej 
strony. Dziękuję bardzo.        

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Szanowni 
Państwo! Jako radny chciałbym też zabrać głos w tej debacie. Chciałbym 
zacytować człowieka młodego pokolenia, człowieka, który odniósł sukces i który 
powiedział, że: „Największym ryzykiem jest niepodejmowanie ryzyka. W świecie, 
który zmienia się tak szybko, jedyna strategia, która gwarantuje porażkę, to 
niepodejmowanie ryzyka”.  Powiedział o tym Mark Zuckerberg. Znamy człowieka, 
który odniósł sukces, z którego owocu korzystamy, korzystacie Państwo, bo ja nie 
korzystam, ale Państwo korzystacie często. Proszę Państwa! To już siódme, 
nazwijmy to pokolenie radnych, podejmuje ryzyko i podejmuje się działań na rzecz 
rozwoju miasta Leszna. Byliśmy świadkami pierwszego skoku cywilizacyjnego za 
pierwszych dwóch kadencji pod prezydenturą Edwarda Szczuckiego, gdzie po 
latach zastoju musieliśmy zaczynać prawie od początku. Wznowiliśmy, 
odnowiliśmy ten samorząd i musieliśmy zająć się podstawowymi rzeczami, jak 
ogrzewanie miasta, jak oczyszczalnia ścieków, no takie podstawowe usługi dla 
mieszkańców. Drugim skokiem cywilizacyjnym był okres rządów Tomasza 
Malepszego. Cenimy jego i ten okres za to, że podejmował się trudnych wyzwań, 
wyzwań, których no podejmował ryzyko, tak, no wielomilionowe inwestycje, które 
mogły się nie udać, albo mogłyby kosztować więcej albo można było nie znaleźć 
dobrych wykonawców, a takie sytuacje się przecież zdarzały. To był drugi skok 
cywilizacyjny. Myślę, że teraz jesteśmy świadkami trzeciego skoku cywilizacyjnego 
za rządów Łukasza Borowiaka i obecnej Rady. To jest ten okres, który trwa od 
2014 roku. Te wydatki inwestycyjne nie maleją, co roku widzimy. Leszno się 
zmienia, Leszno się buduje. Jest to taki można powiedzieć okres budowania, 
odnawiania. W Lesznie żyje się dobrze, żyje się coraz lepiej. Mamy pełne 
swobody obywatelskie i demokratyczne. Każdy może sobie demonstrować jak 
chce, ile chce i kiedy chce i nawet w jakiej sprawie chce, więc nie ma tu żadnych 
zagrożeń demokracji w Lesznie. Spada liczba bezrobotnych, mamy poziom  
od 26 lat niespotykany. Zarabiamy coraz więcej, choć jeszcze nie 
satysfakcjonująco, ale zarabiamy więcej. Miasto realizuje, no olbrzymią liczbę 
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inwestycji zrealizowało w poprzednich latach i obecnie olbrzymią liczbę inwestycji. 
I myślę, że jeżeli uda się ten budżet zrealizować w 90%, można powiedzieć, że 
dokonaliśmy trzeciego skoku cywilizacyjnego. Chciałbym w tym miejscu 
podziękować Pani dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie i wszystkim 
pracownikom, którzy wdrażają programy społeczne, z których inicjatywą 
wychodziło Prawo i Prawo i Sprawiedliwość, Radni klubu Prawa i Sprawiedliwości, 
ale także projekty rządowe, można powiedzieć, że no wzorowo wykonują te  
zadania i te obowiązki, które, czy państwo nałożyło, czy my jako Radni, także tutaj 
piękne podziękowania. Specjalne podziękowania Pani Agnieszce Sochackiej za 
zaangażowanie w te sprawy społeczne. Jest pełnomocnikiem Prezydenta do 
spraw społecznych, tutaj te specjalne podziękowania. Chciałbym podziękować też, 
bo mało się o tym mówi, Państwo też nie wiecie, Państwo też nie wiecie, że spora 
kwota z tych 80 mln zł, które wpłynęły, wpłyną w tym roku, tak zaplanowane jest, 
80 mln wpłynie z instytucji rządowych kierowanych przez Prawo i Sprawiedliwość 
do budżetu miasta Leszna, spora część tej kwoty, jakby jest też wynikiem 
zabiegań posła Jana Dziedziczaka. On o tym nie mówi, nie chwali się, nie 
przypomina, ale tyle wizyt dzięki niemu odbyliśmy w różnych instytucjach, 
zabiegaliśmy o te środki i jego starania spowodowały, że część z tych inwestycji, 
które zostały tutaj wymienionych będą współfinansowane z rządowych agend,  
z rządowych środków ministerialnych itd., czyli 80 mln zł od rządu Prawa  
i Sprawiedliwości, a 94 mln zł na inwestycje. To naprawdę olbrzymi, wielki skok 
cywilizacyjny. Pięknie dziękuję za przygotowanie tego budżetu. To nie było proste, 
bo uczestniczyliśmy na etapie i wstępnym i każdym pozostałym. Były też trudne 
decyzje związane z podatkami. Także dziękuję bardzo urzędnikom miejskim, 
którzy pracowali nad tym budżetem. Dziękuję także Radnym za wsparcie, które 
udzielili, za życzliwość, bo wiem, że oczekiwania poszczególnych radnych były 
różne, większe, ale zrozumieli, ostatecznie zrozumieli, że są pewne priorytety  
i np. klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości nie zgłaszał dodatkowych wydatków, 
a mamy przecież Program Rozwoju Leszna na 10 najbliższe 10 lat i nie  
i postanowiliśmy, że w tym roku nie, w tym roku budżetowym 2018, nie będziemy 
powodować większych wydatków, ponieważ są pewne priorytety, które muszą być 
zrealizowane i te priorytety widać w budżecie miasta Leszna. Dziękuję bardzo. 
Przepraszam za minutę przerwy. Już nie będę więcej zabierał głosu. Bardzo 
proszę Pan Radny Piotr Więckowiak.     

Pan Radny Więckowiak – Dziękuję za głos. Panie Przewodniczący! 
Panie Prezydencie! Przed nami 4 wystąpienia klubowe. Ja jako radny niezależny 
też chętnie bym słowo powiedział na temat budżetu. W zasadzie słuchając tych 
wystąpień w każdym z tych czterech wystąpień byłoby kilka słów, do których 
mógłbym się przyłączyć. Osobiście bardzo mnie cieszy wielkość inwestycji, 
szczególnie drogowych, tym bardziej, że prawdopodobnie pierwszy raz w historii 
uda nam się w całości i to nawet przed czasem zrealizować plan utwardzania ulic, 
o który wiele lat walczyliśmy tu na radzie jako wszyscy radni. I taki plan już 
mieliśmy wcześniej, ale z tej kadencji, idzie nam to wyjątkowo sprawnie co mnie 
bardzo cieszy. Cieszy mnie również deklaracja związana z inwestycją nowej 
siedziby Zakładu Zieleni Miejskiej. Także Panie Prezydencie trzymamy kciuki za 
realizację budżetu. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy 
dyskusję na temat projektu budżetu na rok 2018. Przechodzimy do głosowania. 
Proszę o przygotowanie się do głosowania. A zatem pytam kto z Państwa i Panów 
Radnych jest za podjęciem uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 
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– DRUK Nr 589 wraz z autopoprawkami, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
odpowiedniego przycisku? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Informuję Wysoką Radę, że budżet na rok 2018 na DRUKU Nr 589 wraz  
z autopoprawkami, został podjęty jednomyślnie 
 
Uchwała została podjęta:  
22 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się. 

Brawa. 
 

Uchwała Nr XLIII/595/2017 
Jak w Załączniku Nr 19 

 
Pan Przewodniczący Szczot – Niektórzy urzędnicy, że tak powiem 

doznali uszczerbku na zdrowiu i musieli odchorować to wszystko, więc stąd też te 
podziękowania. Dziękuję bardzo.      
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
8)  wzniesienia w Lesznie pomnika Armii Krajowej – DRUK Nr 620 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 20 do niniejszego protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę w imieniu radnych 
wnioskodawców Pana Marka Goryniaka o przedstawienie nam projektu uchwały. 

Pan Radny Goryniak – Proszę Państwa! Panie Przewodniczący! 
Proszę Państwa! W imieniu Radnych, którzy powiedzmy wnieśli ten projekt 
uchwały w celu wzniesienia w 2018 roku pomnika Armii Krajowej, króciutkie 
uzasadnienie. Oczywiście na ten temat możemy dużo mówić. Chciałem tylko 
przypomnieć słowa Marszałka Józefa Piłsudskiego, w związku z tym, że  
w przyszłym roku obchodzimy stulecie niepodległości, który powiedział cytuję: 
„Naród, który nie szanuje swojej przeszłości nie zasługuje na szacunek 
teraźniejszości i nie ma prawa do przyszłości”. Oczywiście my podzielamy ten 
pogląd. Armia Krajowa była największą armią podziemną w okupowanej Europie 
w czasie II wojny światowej. Nigdy nie poszła na żadną współpracę powiedzmy  
z wrogiem ani z zachodu ani ze wschodu. Również tutaj powiedzmy Miasto 
Leszno również może być powiedzmy dumne ze swoich bohaterów, którzy działali 
w strukturach Armii Krajowej. Chciałem tylko przypomnieć, że wszyscy czterej 
dowódcy Armii Krajowej w naszym mieście, wszyscy zginęli tragicznie, zostali po 
prostu zamordowani przez Niemców. Pamięć o Armii Krajowej i kultywowanie jej 
tradycji to nasza wspólna powinność uważamy. Dziękuję bardzo.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo, dziękuję. O opinię 
-stanowisko Komisji Kultury i Sportu proszę Przewodniczącego Radnego Pana 
Sławomira Mocka. 

Pan Radny Mocek – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Komisja Kultury i Sportu spotkała się 21 grudnia. Projekt uchwały na DRUKU  
Nr 620 opiniuje pozytywnie. Było też wiele pytań. Mniej więcej takie najważniejsze, 
które padały oczywiście na tej komisji, bo to jest oczywiście uchwała intencyjna. 
Gdzie będzie usytuowany ten pomnik? Jeszcze nie ma takiej decyzji. Kto będzie 
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fundatorem tego pomnika? Też nie było takiej informacji, więc Wysoka Komisja 
opiniuje oczywiście pozytywnie ten projekt uchwały na DRUKU Nr 620. Głosowało 
nad nim 6 radnych, 6 było za. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Informuję także, 
że projekt posiada pozytywną opinię Prezydenta Miasta Leszna – Jest na piśmie 
i stanowi Załącznik Nr 21 do niniejszego protokółu. Czy są zgłoszenia do 
dyskusji? Nie widzę. Zamykam listę zgłoszeń. W związku z brakiem zgłoszeń do... 
przepraszam, jest jedno zgłoszenie. Dobrze. Zamykam listę zgłoszeń. Bardzo 
proszę Pan Tomasz Malepszy.     

Pan Radny Malepszy – Tylko króciutko. Oczywiście intencja 
chwalebna, oddająca to, co mówił inicjator tej uchwały Pan Radny Marek 
Goryniak. Natomiast warto Marku powiedzieć, bo jednak ta znajomość historii 
nawet o takiej wyjątkowej formacji jaką była Armia Krajowa również wśród 
mieszkańców Leszna jest taka, że oto po iluś latach stawiamy pomnik. Tutaj 
trzeba oddać, że w tym ostatnim dwudziestosześcioleciu jednak leszczynianie  
z inicjatyw właśnie oddolnych, takie ślady, takie dowody szacunku i nie tylko 
szacunku, uznania dla chwały tej formacji żołnierzy Armii Krajowej były. Jest ten 
skromny skwer ze skromnym obeliskiem, można go nazwać nawet pomnikiem.  
I też wyjątkowa nazwa tego skweru, też na tej sali żeśmy przyjęli, że żołnierze 
Armii Krajowej, Michała Ganowicza jest ten skwer, więc myślę, że będziemy, 
mamy doświadczenia, żeby mądrze najpierw przyjąć kwestie związane  
z realizacją tej uchwały i ewentualnie przed nami są również inne, inne pewnie 
decyzje związane z wyjątkowymi datami stulecia odzyskania, czy powrotu Leszna 
do Macierzy, ale również odzyskania niepodległości i stulecia Powstania 
Wielkopolskiego. Dziękuję.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Zakończyliśmy 
dyskusję. Proszę o przygotowanie się do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych 
jest za podjęciem uchwały w sprawie wzniesienia w Lesznie pomnika Armii 
Krajowej – DRUK Nr 620, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego 
przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała wzniesienia w Lesznie pomnika Armii Krajowej – DRUK Nr 620, 
została podjęta jednomyślnie  
 
Uchwała na została podjęta: 
21 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się. 

 
Uchwała Nr XLIII/596/2017 

Jak w Załączniku Nr 22 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Państwa! Jest tutaj taki 
wniosek o przerwę. Została jedna uchwała, dwie uchwały i interpelacje i zapytania 
radnych. Dobrze. Nie ma ochoty. Bardzo proszę. 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
9) rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Leszna – DRUK Nr 624 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 23 do niniejszego protokółu. 
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Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Radną Hannę 

Kotomską Przewodniczącą Komisji Praworządności i Porządku Publicznego  
o przedstawienie nam projektu uchwały i zarazem o opinię.   

Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Projekt uchwały na DRUKU Nr 624 w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Leszna. Pozwolę sobie Państwu 
przeczytać fragment uzasadnienia, żeby sprawa stała się bardziej jasna. W dniu 
23 listopada wpłynęła skarga na Prezydenta Miasta Leszna. Na posiedzeniu 
Komisji Praworządności i Porządku Publicznego ta skarga została przedstawiona. 
Dotyczyła działalności Urzędu Stanu Cywilnego w zakresie zastrzeżeń odnośnie 
drugiego imienia skarżącego: W dniu 30 listopada 1940 roku sporządzono akt 
urodzenia w języku niemieckim, z którego trudno jednoznacznie odczytać drugie 
imię skarżącego. Następnie Sąd Powiatowy w Lesznie postanowieniem  
z roku 1956 sprostował akt urodzenia skarżącego w zakresie nazwiska. 
Do roku 2017 skarżący nie wnosił zastrzeżeń w zakresie imion. Dopiero  
w roku 2017 Urząd Stanu Cywilnego w Wałbrzychu na wniosek skarżącego 
dokonał sprostowania aktu małżeństwa w zakresie drugiego imienia skarżącego. 
Na posiedzeniu Komisji, oddalono złożoną skargę na Prezydenta Miasta Leszna, 
argumentując to prawidłowym przeprowadzeniem czynności służbowych przez 
Urząd Stanu Cywilnego w Lesznie, co administracyjnie zakończyło postępowanie 
w tej sprawie. Podczas posiedzenia Komisji Radni zapoznali się z przedmiotem 
skargi. Dodatkowe wyjaśnienia Pani Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego oraz 
przedstawione dokumenty wskazują, że USC w Lesznie na każdym etapie 
postępowania przestrzegał procedury, Prezydent Miasta Leszna nie dokonał 
naruszenia przepisów prawa, więc po wnikliwiej analizie przedstawionych 
argumentów, członkowie Komisji uznali skargę za bezzasadną. I taki projekt 
uchwały z opinią Komisji Praworządności i Porządku Publicznego, która 5 głosami 
za przyjęła również ten projekt uchwały rekomenduje Wysokiej Radzie. Jeżeli 
Państwo macie jakieś pytania to chętnie odpowiem.     

Pan Przewodniczący Szczot – Rozumiem. Dziękuję uprzejmie. 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Jest możliwość zadania pytania. Nie widzę. 
Zamykam listę zgłoszeń. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, 
że uchwała na DRUKU Nr 624 została podjęta jednomyślnie w związku z §14  
ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna. 

 
Uchwała Nr XLIII/597/2017 

Jak w Załączniku Nr 24 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie;  
 
10) zmian w składach osobowych Komisji Edukacji, Komisji Praworządności                   
i Porządku Publicznego oraz Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej Leszna 
– DRUK Nr 626 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 25 do niniejszego 
protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Uchwałę podejmuje się na 
podstawie przepisów przytoczonych na wstępie w celu dokonania zmian  
w składach osobowych Komisji Edukacji, Komisji Praworządności i Porządku 
Publicznego oraz Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej Leszna, zgodnie  
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z prośbą złożoną przez wymienionych niżej Radnych. Zmiana dotyczy sytuacji,  
w której Pan Radny Ryszard Hayn zrezygnował z mandatu i na jego miejsce 
wstąpiła w mandat Pani Grażyna Banasik. Złożyli w Biurze Rady oświadczenia. 
Pani Grażyna Banasik złożyła oświadczenie, w których komisjach chciałaby 
pracować. Inni członkowie tej komisji z klubu wyrazili na to zgodę stąd też 
następują takie zmiany, znaczy chcemy, żeby nastąpiły takie zmiany. Pan Ryszard 
Hayn był wybrany na członka Komisji Edukacji oraz Komisji Praworządności  
i Porządku Publicznego, w której został wybrany na funkcję 
Wiceprzewodniczącego komisji. Pani Grażyna Banasik zajmie jego miejsce  
w Komisji Edukacji, natomiast w Komisji Praworządności i Porządku Publicznego 
miejsce Pana Ryszarda Hayna zajmie Pan Tomasz Malepszy, natomiast Pani 
Grażyna Banasik zajmie miejsce Pana Radnego Tomasza Malepszego w Komisji 
Spraw Społecznych. Wszystko jasne? Dobrze. A zatem pytam Państwa Radnych 
czy w związku z tym, że tych takich projektów się nie opiniuje proponowałbymO 
Aha, bardzo proszę Pan Tomasz Malepszy.   

Pan Radny Malepszy – Panie Przewodniczący! Jednak uważam, że 
parę zdań wyjaśnienia Państwu, ale również opinii się należy. Po pierwsze, to nie 
jest rejterada, broń Bóg, Pani przewodnicząca, teraz do Pani Stefanii Ratajczak. 
Bardzo dziękuję, że mogłem być w Komisji, której kreatywność, która kreatywność 
zawdzięcza również Pani Przewodniczącej Stefanii Ratajczak. Natomiast jest to 
wyraz też uznania i szacunku dla tego co zrobiła do tej pory, a jeszcze sporo 
przed koleżanką klubową Grażyną Banasik w zakresie pracy samorządowej, ale  
w szczególnym obszarze jaką jest pomoc społeczna. Także na właśnie prośbę 
Grażyno przychylam się do tego i stąd takie decyzje dzisiaj na koniec 
podejmujemy. Powodzenia!       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie, Pani Stefania 
Ratajczak.  

Pani Radna Ratajczak – Panie Prezydencie! Panie Tomaszu 
Malepszy! Tutaj się zwracam. Dziękuję za udział w mojej komisji, zawsze Pan 
zabierał głos merytoryczny, wyważony i nie ukrywam, że będzie mi Pana żal. 
Dziękuję.        

Pan Przewodniczący Szczot – Ok, dobrze. Dziękuję bardzo.  
I jeszcze Pani Hania Kotomska. 

Pani Radna Kotomska – Skoro się wszyscy żegnają, to ja mam 
przyjemność powitać Pana Tomasza Malepszego w mojej Komisji.   
 
 
Brawa. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Jak się rodzinnie 
zrobiło teraz. Bardzo proszę o przygotowanie się do głosowania. Kto z Pań  
i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia, 
przepraszam, w sprawie zmiany w Komisjach Praworządności i Porządku 
Publicznego, Komisji Edukacji, Komisji Spraw Społecznych w składach 
osobowych oczywiście – DRUK Nr 626, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 626, została podjęta 
jednomyślnie  
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Uchwała została podjęta:  
20 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się. 

 
Uchwała Nr XLIII/598/2017 

Jak w Załączniku Nr 26 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Państwa! Wyczerpaliśmy już 
pkt. 4 porządku obrad. Kolejny punkt. 
 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania Radnych.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – O przedstawienie swojej interpelacji 
proszę Pana Radnego Damiana Szymczaka, a o odpowiedzi proszę Pana 
Dominika Kaźmierczaka. Niebieskim do góry. Bardzo proszę.  

Pan Radny Szymczak – Przepraszam, sprawy techniczne, nie moja 
wina. Panie Prezydencie! Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! No ja mam         
dwie interpelacje – Są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 27 do niniejszego 
protokółu. Pierwsza dotyczy no uważam tego nieszczęsnego chodnika przy  
ul. Królowej Jadwigi, oczywiście nie po stronie tego placu, gdzie jest galeria, czy 
miejmy nadzieję, że będzie galeria, ale w każdym razie nie po stronie tego placu, 
tylko po drugiej po prostu wzdłuż budynków. No w niektórych miejscach ładnie jest  
zrobione, ale wydaje mi się, że to przez prywatne podmioty. Natomiast no w wielu 
miejscach po prostu no jest w bardzo, bardzo kiepskim stanie i ten chodnik się po 
prostu aż prosi o to, żeby go wyremontować, żeby go naprawić. Druga 
interpelacja. Już kiedyś, bodaj 2 lata temu o to pytałem. Mamy naszą drogę nr 12. 
No być może niepotrzebna ta interpelacja, być może to będzie zrobione przy 
okazji przebudowy, ale na wszelki wypadek warto się o to też pobić. Otóż mamy 
drogę nr 12 przed, dojeżdżamy do świateł przed wiaduktem. Po prawej stronie 
mamy takie zwężenie, zwężenie do chodnika, dosłownie tam jest nie wiem  
z 0,5 metra w pewnym momencie do chodnika. No i tutaj po prostu moi sąsiedzi 
już od jakiegoś czasu mnie nagabują, ponieważ no praktycznie kiedy tam się 
chodzi po deszczu tam zalegają kałuże na tej drodze i po prostu przejeżdżające 
samochody chlapią ludzi, oblewają ludzi, dzieci przede wszystkim, które chodzą 
do szkół. To jest naprawdę gdzieś tam mówię metr od tej drogi  
w pewnym momencie. I chodzi o to, żeby wybudować po prostu taką osłonę, taka 
osłona jak jest np. na ul. Zygmunta Starego, po prostu, która by odgrodziła jezdnię 
od drogi tak, aby chlapiąca woda zatrzymywała się na tym, a nie ochlapywała 
ludzi.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Bardzo proszę 
Pana Kaźmierczaka o odpowiedź.  

Pan Kaźmierczak, kierownik MZDiI – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Odpowiadając na interpelację Pana Radnego 
Damiana Szymczaka, odpowiadam w kolejności. Remont chodnika przy  
ul. Królowej Jadwigi zostaje wpisany do listy potrzeb i zostanie w ramach 
bieżących napraw chodników zrealizowany. W roku 2018 rzeczywiście rozpoczną 
się roboty budowlane z przebudową drogi krajowej nr 12 w granicach miasta 
Leszna. Miasto Leszno otrzymało na to dofinansowanie ze środków unijnych.  
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W ramach tego zadania jest także przebudowa al. Jana Pawła II. Być może 
skuteczne odprowadzenie wód opadowych zostanie już osiągnięte przez samą 
przebudowę nawierzchni i odpowiednio przez korektę niwelety. Natomiast jeśli ta 
ewentualna montaż osłon będzie mogła być zrealizowana po skończeniu robót 
nawierzchniowych związanych z jezdnią i chodników gdyż wcześniej jest to 
nieuzasadnione ekonomicznie. Dziękuję.     
  Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Proszę                            
o przedstawienie swojej interpelacji Pana Radnego Krystiana Maćkowiaka.  

Pan Radny Maćkowiak – Panie Prezydencie! Panie 
Przewodniczący! Szanowni Państwo! Kilka tygodni temu Marszałek Województwa 
Wielkopolskiego ogłosił projekt funkcjonowania Poznańskiej Kolei Metropolitalnej. 
W tym programie nie znalazło się miasto Leszno. Najbliższa stacja na tym 
kierunku to Kościan. W związku z tym mam pytania – Są na piśmie i stanowią 
Załącznik Nr 28 do niniejszego protokółu. Czy w Urzędzie Miasta 
przeanalizowano ewentualne skutki wyłączenia Leszna z tego projektu, a jeżeli 
tak, to jakie wysnuto wnioski i jakie podjęto działania w tym zakresie?  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. O udzielenie 
oczywiście też  proszę Pana Dominika Kaźmierczaka.  

Pan Kaźmierczak, kierownik MZDiI – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Urząd Miasta Leszna od początku powstania tej 
siatki połączeń wchodzących w skład Poznańskiej Kolei Metropolitalnej podjął 
działania w sprawie wydłużenia zasięgu biletu metropolitalnego o stację Leszno. 
Wystosowano pismo do Marszałka Województwa Wielkopolskiego, pisma 
właściwie, a nie pismo. W korespondencji przedstawiono naszym zdaniem mocne 
argumenty dotyczące znaczenia stacji Leszno. Jest to skrzyżowanie linii kolejowej 
E59 z linią kolejową 14 oraz duże potoki ruchu pasażerskiego z roczną odprawą  
w przedziale od 1 do 2 mln pasażerów. Stacja Leszno jest też naturalnym węzłem 
przesiadkowym, tutaj argumenty przedstawiano w piśmie0 w pismach z uwagi na 
geograficzne położenie. W odpowiedzi otrzymanej od Pana Wojciecha 
Jankowiaka Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego otrzymaliśmy 
odpowiedź, że nie ma możliwości wydłużenia tras pociągów PKM do Leszna.  
W zamian tego otrzymaliśmy obietnicę zwiększenia w rozkładzie na rok 2018 
liczby pociągów regionalnych o jedną parę pociągów. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę Pan Prezydent.  
Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Ja bym chciał dopowiedzieć, ponieważ naprawdę przez wiele miesięcy 
prowadziliśmy korespondencję z Urzędem Marszałkowskim i jeżeli sobie dobrze 
przypominam i się nie mylę to w marcu na moją prośbę przyjęliśmy także 
stanowisko w tej sprawie, które skierowaliśmy bezpośrednio do Zarządu 
Województwa Wielkopolskiego. No niestety Zarząd Województwa Wielkopolskiego 
nie odniósł się do naszego stanowiska. Myśmy wtedy podejmowali taką uchwałę 
intencyjną, aby dokonano zmiany. Naprawdę staraliśmy się różnymi kanałami, 
rożnymi działaniami przekonać Zarząd Województwa Wielkopolskiego do zmiany 
swoich planów. No doszło do sytuacji takiej, że no niestety i głos Prezydenta i głos 
Radnych, który został przyjęty dokładnie 31 sierpnia 2017 roku na podstawie 
uchwały, no nie został uwzględniony, nad czym ubolewam, ale jedno jest 
szanowni Państwo pewne, no trwa modernizacja linii kolejowej E59 na odcinku 
Poznań-Wrocław. Tu też walczymy o powrót jakby połączenia bezpośredniego 
Leszno-Warszawa. Udało nam się naprawdę po długiej batalii przywrócić  
w przyszłym roku, czy za dwa lata linię kolejową Leszno-Głogów. Przed nami 
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naprawdę dużo takich przedsięwzięć kolejowych. Robimy co możemy, ale  
z przykrością przyjęliśmy informację Panie Radny, że i głos Rady  
i głos Prezydenta nie został uwzględniony przez władzę województwa 
wielkopolskiego.                

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę ad vocem Pani 
Hanna Kotomska.  

Pani Radna Kotomska – Panie Prezydencie! Chciałam tylko 
zapytać jakich argumentów użył Pan Marszałek? Czy w ogóle użył jakichkolwiek, 
czy zignorował nasze pismo, pismo Rady? Czy odpowiedział w jakikolwiek 
sposób, dlaczego nie?  

Pan Prezydent Borowiak – Znaczy po pierwsze na stanowisko 
Rady, które zostało poparte w formie uchwały nie otrzymaliśmy odpowiedzi, ale  
w ślad za tym prowadziłem korespondencję z Marszałkiem Województwa 
Wielkopolskiego. I to co zostało przytoczone przez kierownika Miejskiego Zarządu 
Dróg Pana Dominika Kaźmierczaka, no to można powiedzieć, że tylko będą 
dodatkowe te połączenia, o których wspomniał Pan kierownik. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo.  
Pani Radna Kotomska – I ten argument odległości nie wchodził 

tutaj w grę? 
Pan Prezydent Borowiak – Nie został uwzględniony. Trwały także 

konsultacje społeczne. Mieszkańcy Leszna także uczestniczyli w konsultacjach 
społecznych w formie on-line. Była także petycja też w formie on-line 
przygotowana przez takich można powiedzieć fanów kolei, no i ta petycja 
przygotowana przez miłośników, fanów kolei też nie została uwzględniona. 
Robiliśmy wszystko co jest możliwe, nie udało się. 

Pani Radna Kotomska – Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Proszę Pan 

Maćkowiak, Pan Radny Maćkowiak.  
Pan Radny Maćkowiak – Dziękuję bardzo za udzieloną odpowiedź. 

Mam jeszcze drugą interpelację, pytanie. Kilka lat temu Rondo Roszarnia zostało 
mocno zdegradowane przez transporty ciężkiego sprzętu, które dostarczały 
elementy elektrowni wiatrowych. Ponoć miasto otrzymało za szkody 100 tys. zł. 
Minęło kilka lat i nadal nic tam się nie poprawiło. W czasie deszczu rondo jest 
zalewane i już myślę, że niedługo przyjdą niskie temperatury i mogą być jak co 
roku oblodzenia, które spowodują pewne niebezpieczeństwo w tej strefie, zarówno 
dla samochodów, jak i dla pieszych i rowerzystów, którzy tam licznie uczęszczają 
po tym trakcie pieszo-jezdnym oraz przemieszczają się w stronę targowiska. To 
już jest druga interpelacja w ostatnich latach. Ostatnio dostarczyłem obfitą 
dokumentację fotograficzną i mam pytanie dlaczego nic w tym zakresie się nie 
dzieje? Dziękuję bardzo.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Proszę Pan 
Kaźmierczak.  

Pan Kaźmierczak, kierownik MZDiI – Będzie się działo ku temu, 
gdyż Rondo Roszarnia jest również w tym ciągu, co Jana Pawła II, czyli w drodze 
krajowej nr 12 i Miasto Leszno na to dostało dofinansowanie, o czym dobrze 
Państwo Radni wiecie i również korekta nawierzchni, czy remont nawierzchni tego 
ronda jest w zakresie projektu drogi krajowej nr 12, więc wcześniejsze działania 
nie są ekonomicznie uzasadnione.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Na zasadzie ad 
vocem Pan Damian Szymczak. Rozumiem, że sprostowanie jakieś, tak?  
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Pan Radny Szymczak – Znaczy ja powiem tylko do kolegi Krystiana. 
Akurat tam  tym rondem dosyć często jeżdżę, ale nie wiem czy jest tam więcej 
wody niż gdzie indziej. Natomiast też dodam, zwrócę uwagę w ogóle, no tutaj 
kolega Krystian jest bardzo młodym człowiekiem i nie pamięta, a tak na serio, 
wszyscy starsi mieszkańcy Leszna powiedzą, że to po prostu były bardzo 
podmokłe tereny. Tam woda po prostu ze wszystkich stron zrzutuje, także taki 
niestety urok tego miejsca.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Zamykamy punkt 
5. Interpelacje i zapytania radnych.  

 
Pkt 6.  Wolne głosy i wnioski.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę 
zgłoszeń. Bardzo proszę Pani Hanna Kotomska.  

Pani Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Nie chcę być 
posądzona tu o prywatę, ale chciałam zapytać dlaczego w tym roku nie było 
iluminacji na Placu Metziga?  

Pan Przewodniczący Szczot – Bo się może konserwator nie 
zgodził.   

Pani Radna Kotomska – Nie no, bo tam zawsze choineczka była 
jedna i te pergole były rozświetlone, a w tym roku nic.     

Pan Prezydent Borowiak – To może, to może ja odpowiem. 
Pani Radna Kotomska – Ja rozumiem, że z oszczędności.  
Pan Prezydent Borowiak – To znaczy tak, te iluminacje, które 

zostały zakupione jeszcze za czasów prezydentury Pana Tomasza Malepszego, 
Pana Prezydenta, są mocno zużyte. Jak Państwo widzicie one są, że tak powiem 
w niektórych miejscach w ogóle niezamontowane. Trzeba myśleć nad nowymi 
iluminacjami, ale mam dobrą informację, ponieważ będziemy przygotowywać 
program, dokumentację na rewitalizację Placu Metziga i Nowego Rynku, a chyba 
najważniejszym zadaniem dzisiaj na Placu Metziga jest stworzenie nowej biblioteki 
publicznej. Proszę o wyrozumiałość, ale w tym budżecie, który został przyjęty 
przez Wysoką Radę też nie uwzględniono środków finansowych na nowe 
iluminacje w Mieście Lesznie.        

Pan Przewodniczący Szczot – Chociaż jedna bombka żeby 
świeciła. Dobrze. Proszę Państwa! I teraz chciałbym zabrać głos jako radny. 
Proszę Państwa! Chcę zabrać głos jako radny i jednocześnie przewodniczący 
Komitetu Miejskiego Prawa i Sprawiedliwości. Chciałbym zaapelować do 
przewodniczącego Platformy Obywatelskiej Grzegorza Rusieckiego, aby uczynił 
wszystko wszystkich swoich mocy, aby Leszno dołączyło do tej Kolei 
Metropolitalnej, ponieważ nie ma żadnego argumentu przeciwko temu, żeby 
Leszno dołączyło, poza tym, że Platforma w Lesznie nie rządzi, więcO ponieważ 
do tej kolei dochodzą miejscowości, które są znacznie dalej0 są oddalone od 
Leszna więcej i nie są węzłami przesiadkowymi, więc nie ma żadnej argumentacji, 
więc apeluję do Pana Przewodniczącego Grzegorza Rusieckiego, nowo 
wybranego Przewodniczącego, żeby wykazał się i zadziałał u władz swojej partii, 
żeby Leszno dołączyło do Kolei Metropolitalnej. Na następnej Sesji zapytam się, 
co zrobił. Dziękuję. Proszę Państwa! Zakończyliśmy Wolne głosy i wnioski.        
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Pkt 7. Zakończenie.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę kończymy Sesję. 
Szanowni Państwo! Zamykam obrady 43 Sesji Rady Miejskiej Leszna. Dziękuję.  

 
 
 
    

 
 
Protokołował:          Przewodniczący obrad: 
 
Szymon Hebisz           Przewodniczący Rady Miejskiej   
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Wyniki głosowania jawnego; przeprowadzonego podczas XLIII Sesji Rady 
Miejskiej Leszna w dniu 28 grudnia 2017 roku – Są na piśmie i stanowią 
Załącznik Nr 29 do niniejszego protokółu. 
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